
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. 'Αδεια απουσίας του Βουλευτή κ. Ι. Παπαθανασίου, σελ.

163
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 45ο και το 18ο Δηµοτικό Σχολείο Περιστερίου
και το 2ο Δηµοτικό Σχολείο Παλλήνης , σελ. 152,158

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 133-135
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

135-149
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευ-

τέρας 10 Οκτωβρίου 2011, σελ. 150
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε την αύξηση της εγ-

κληµατικότητας λόγω της ανεξέλεγκτης διακίνησης πολεµι-
κών όπλων, σελ. 151

β) Προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας:

i. σχετικά µε την κατασκευή του δρόµου Λάρυµνα - Μαρ-
τίνο στη Φθιώτιδα, σελ. 155

ii. σχετικά µε την εργασιακή εφεδρεία σε φορείς που επο-
πτεύονται από το Υπουργείο Ανάπτυξης, σελ. 156

γ) Προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,
σχετικά µε την ολοκλήρωση του φράγµατος Αχυρών στο
Νοµό Αιτωλοακαρνανίας, σελ. 159       

δ) Προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης:
i. σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων στην λει-

τουργία του Κέντρου Εκπαίδευσης και Αποκατάστασης Τυ-
φλών (ΚΕΑΤ), σελ.160 

ii. σχετικά µε την περικοπή δαπανών στα Κέντρα Πρόληψης
για την Ψυχική Υγεία, σελ. 163

iii. σχετικά µε τα Κέντρα Πρόληψης κατά των Ναρκωτικών,
σελ. 165

ε) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την από-
φαση του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους σε βάρος των
εργαζοµένων και των συνταξιούχων του Οργανισµού Σχολι-
κών Κτηρίων, σελ. 167

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Κατάθεση Εκθέσεως Διαρκούς Επιτροπής:                    
Η Διαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου καταθέτει

την  Έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου  Ανάπτυ-
ξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας:  "Τροποποίηση δια-
τάξεων του ν. 2168/1933 «Ρύθµιση θεµάτων που αφορούν
όπλα, πυροµαχικά, εκρηκτικές ύλες, εκρηκτικούς µηχανι-
σµούς και άλλες διατάξεις» (Α’147) και προσαρµογή στις δια-
τάξεις της Οδηγίας 2009/43/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβου-
λίου και του Συµβουλίου  της 6ης Μαΐου 2009 «για την απλού-
στευση των όρων και προϋποθέσεων για τις µεταφορές προ-
ϊόντων συνδεόµενων µε τον τοµέα της  άµυνας εντός της
Κοινότητας (ΕΕ L 146 της 10.6.2009), όπως τροποποιήθηκε
µε την οδηγία 2010/80/ΕΕ όσον αφορά τον κατάλογο προ-
ϊόντων συνδεόµενων µε τον τοµέα της άµυνας (ΕΕ C 69 της
18.3.2010)», σελ. 154

2. Κατάθεση σχεδίου νόµου:                                                                                          

Ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός Οικονοµι-
κών και οι Υπουργοί Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλε-
κτρονικής Διακυβέρνησης και Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης, κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Συνταξιοδοτικές ρυθ-
µίσεις, ενιαίο µισθολόγιο-βαθµολόγιο, εργασιακή εφεδρεία
και άλλες διατάξεις εφαρµογής του Μεσοπρόθεσµου Πλαι-
σίου Δηµοσιονοµικής Στρατηγικής 2012-2015», σελ. 156

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ: 
ΝΙΩΤΗΣ Γ. , σελ.133-161
ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ Β. , σελ.161-170

ΟMΙΛΗΤΕΣ
Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΝΤΩΝΙΟΥ Α. , σελ.155
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ.151,152,153,154
ΚΙΛΤΙΔΗΣ Κ. , σελ.165,166,167
ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ Μ. , σελ.163,164
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ.161,162,163,165,167
ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ Ι. , σελ.159,160
ΜΑΚΡΥΠΙΔΗΣ Α. , σελ.159,160
ΜΑΥΡΙΚΟΣ Γ. , σελ.167,168,169,170
ΜΩΡΑΪΤΗΣ Α. , σελ.155,156,157,158
ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ Β. , σελ.161,162,163
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ. , σελ.151,153,154
ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ Β. , σελ.167,170
ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ Φ. , σελ.168,169,170
ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ Κ. , σελ.156,158

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ε’

Παρασκευή 7 Οκτωβρίου 2011



Αθήνα, σήµερα στις 7 Οκτωβρίου 2011, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.12’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΥ ΝΙΩΤΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται η κυρία  Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Τόνια Αντωνίου,
Βουλευτή Φθιώτιδας, τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Η Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Ένωση Αξιωµατικών Ελληνικής Αστυ-
νοµίας Περιφέρειας Κρήτης εκφράζει την αντίθεσή της για την
ανατροπή του υφιστάµενου καθεστώτος µεταθέσεων του αστυ-
νοµικού προσωπικού.

2) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Βόλου αιτείται την ανάληψη
νοµοθετικής πρωτοβουλίας για την διευκόλυνση καταβολής των
δεδουλευµένων στους δέκα εργαζοµένους του Δηµοτικού Ρα-
διοφώνου Βόλου.

3) Οι Βουλευτές, Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ  ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ και Ευ-
βοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
ο Πρόεδρος του Εργατικού Κέντρου Νοµού Σάµου αιτείται την
άµεση πληρωµή των εργαζοµένων και τον έλεγχο αξιοπλοϊας του
πλοίου «SAMOS SPIRIT»

4) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Στρούβαλη Αναστασία αι-
τείται  διευκόλυνσης για εξόφληση λογαριασµού της ΔΕΗ που
αδυνατεί να αποπληρώσει.

5) Οι Βουλευτές, Α’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ, Β’
Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ και Ευβοίας κ. ΓΕ-
ΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  η Πανελ-
λήνια ‘Ενωση Μηχανικών Εµπορικού Ναυτικού εκφράζει την
αντίθεσή της για τη µείωση της τιµής της εργατικής δύναµης µε
σκοπό την ενίσχυση του κεφαλαίου.

6) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται  στη στασιµότητα
της εκτέλεσης του έργου ‘Αγιος Νικόλαος-Καλό Χωριό, ΒΟΑΚ,

Νοµού Λασιθίου.

7) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Ιεράπετρας διαµαρτύρεται
για το ενδεχόµενο διακοπής λειτουργίας του Κέντρου Προώθη-
σης Απασχόλησης Ιεράπετρας (ΚΠΑ 2).

8) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Διοικητής του ΓΝ-ΚΥ Νεάπολης «ΔΙΑ-
ΛΥΝΑΚΕΙΟ», Περιφέρειας Κρήτης αιτείται την εξαίρεση του ΓΝ-
ΚΥ Νεάπολης «Διαλυνάκειο» από τη συνδιοίκηση και µετατροπή
του, σε ΓΝ - Κέντρο Αποκατάστασης –ΚΥ Νεάπολης «ΔΙΑΛΥΝΑ-
ΚΕΙΟ».

9) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται την επί-
λυση θέµατος που αφορά σε εκπαιδευτικούς, οι οποίοι είχαν
µηδενική προϋπηρεσία µέχρι τις 30-6-2010 και εργάσθηκαν το
παρελθόν σχολικό έτος 2010-2011 ως αναπληρωτές πλήρους ή
µειωµένου ωραρίου.

10) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Εργαζοµένων
στις Δηµοτικές Επιχειρήσεις Ύδρευσης Αποχέτευσης Λέσβου
καταγγέλλει παραπλάνηση της κοινής γνώµης όσον αφορά τις
αποδοχές του προσωπικού των ΔΕΥΑ και ζητεί να µην καταργη-
θεί το συνταγµατικό τους δικαίωµα να αµείβονται µε συλλογικές
συµβάσεις εργασίας.

11) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η λαϊκή συνέλευση των κατοίκων της Δη-
µοτικής Ενότητας Πλωµαρίου  διαµαρτύρεται για την επικείµενη
κατάργηση ή υποβάθµιση σχεδόν όλων των υπηρεσιών που
εδρεύουν στην πόλη.

12) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Ζαχαρίας Χαιρετάκης, πο-
λιτευτής του ΛΑΟΣ Χανίων αιτείται να ενηµερωθεί σχετικά µε την
παύση χορήγησης επαγγελµατικών  αδειών από τη δευτεροβάθ-
µια σχολή του ΟΑΕΔ που εδρεύει στον Ταυρωνίτη Χανίων.

13) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Συλλόγου Γονέων και
Κηδεµόνων Ελληνικού Δηµοτικού Σχολείου Βουππερταλ εκφρά-
ζει την αντιθεσή του στο νέο σχέδιο νόµου για την εκπαίδευση
σε ό,τι αφορά στη διακοπή της εγγραφής των οµογενών στην
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πρώτη λυκείου των γερµανικών σχολείων, µε συνέπεια τον κλο-
νισµό της αµιγούς  ελληνόγλωσσης εκπαίδευσης.

14) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΒΛΑΧΟΣ  κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία των Απανταχού Λευ-
καδίτικων Συλλόγων αιτείται να ενηµερωθεί σχετικά µε την
παύση της ταχυδροµικής ατέλειας, µέσω της Γενικής Γραµµα-
τείας Επικοινωνίας-Γενικής Γραµµατείας Ενηµέρωσης, που είχαν
µέχρι τώρα.

15) Ο Βουλευτής Ζακύνθου κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ  ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Κωνσταντίνος Καλέµης, δά-
σκαλος Α ’θµιας εκπαίδευσης αιτείται την επιστροφή των
παρακρατηθεισών αποδοχών του.

16) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΠΑΝΤΕΛΕΗΜΩΝ (ΠΑΝΤΕ-
ΛΗΣ) ΑΣΠΡΑΔΑΚΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρ-
χος Μαραθώνος Νοµού Αττικής αιτείται την επίλυση θέµατος
που αφορά στην επιβολή ειδικού τέλους ακινήτων στο νέο καλ-
λικρατικό Δήµο Μαραθώνος.

17) Η Βουλευτής Επικρατείας κ. ΔΙΟΝΥΣΙΑ ΑΥΓΕΡΙΝΟΠΟΥ-
ΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  o Δήµαρχος Ζαχάρως,
Νοµού Ηλείας εκφράζει την αντίθεσή του για την απόφαση κα-
τάργησης της λειτουργίας του παραρτήµατος του ΙΚΑ στη Ζα-
χάρω.

18) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ.Ιωάννα Γιούτσου αιτείται
την επιστροφή εισφορών συντάξεως  που κατέβαλε στο ταµείο
Εµπόρων για το χρονικό διάστηµα 12/1980-1/1984.

19) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Γεωργία Σταυρακάκη, κά-
τοικος Κάµπου Αγίου Σύλλα αιτείται την ακύρωση πράξης της
προϊσταµένης του τµήµατος ΠΥΚΙ, Περιφερειακού Υποκαταστή-
µατος  ΟΓΑ Κρήτης µε την οποία της διεκόπη αναδροµικά η
ασφάλισή  στον κλάδο κύριας ασφάλισης του ΟΓΑ.

20) Ο Βουλευτής Β Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ  ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της Εθνικής Συ-
νοµοσπονδίας Ατόµων µε Αναπηρία «Ε.Σ.Α.µε.Α» αιτείται την
πλήρη εξαίρεσή τους από το µέτρο της εργασιακής εφεδρείας.

21) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Θεόδωρος Παπαδόπουλος,
εφευρέτης, αιτείται να ενταχθεί και να χρηµατοδοτηθεί από τα
κοινοτικά προγράµµατα.

22) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Διοικητικού
Συµβουλίου της Οµοσπονδίας Επαγγελµατιών -Βιοτεχνών -Εµ-
πόρων Νοµού Καβάλας  αιτείται την πάταξη του παραεµπορίου
στη Νέα Πέραµο.

23) Ο Βουλευτής Λευκάδος κ. ΣΠΥΡΟΠΑΝΟΣ ΜΑΡΓΕΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   το Σωµατείο Εργαζοµένων στον
ιδιωτικό-δηµόσιο και ευρύτερο  δηµόσιο τοµέα και  οι εργαζόµε-
νοι στους Δήµους Αλυζίας Ανακτορίου-Κεκρωπίας εκφράζουν τη
διαµαρτυρία τους για τη µη καταβολή δεδουλευµένων των ερ-
γαζοµένων στο πρόγραµµα «Βοήθεια στο Σπίτι», από τον Ιανουά-
ριο και ζητούν την εξακολούθηση εφαρµογής του  προγράµ-
µατος για το 2012. 

24) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Αλέξανδρος Αχλιόπτας αι-
τείται να ενηµερωθεί για το πότε πρόκειται να εκδοθεί η σχετική
υπουργική απόφαση που αφορά επιδότηση του κόστους αυτα-
σφάλισης των ανέργων ηλικίας 55-64 ετών για 3 χρόνια .

25) Ο Βουλευτής Β Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ

κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Ειρήνη Παπαδιαµάντη, κά-
τοικος Σαλαµίνας αιτείται να διευκολυνθεί για την αποπληρωµή
δανείου ανοιχτής γραµµής που έλαβε από ιδιωτική τράπεζα.

26) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Αγγελική Συµεωνίδου-Ξυ-
νίδου, κάτοικος Κοµοτηνής και δικαιούχος κατοικίας από τον
ΟΕΚ  διαµαρτύρεται για την αύξηση της αντικειµενικής αξίας
των κατοικιών -από το 2000 και µετά -µε αποτέλεσµα προβλή-
µατα στην αποπληρωµή των δανείων.

27) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Γεωργία Ποδαρά, συνταξι-
ούχος του ΙΚΑ διαµαρτύρεται για την καθυστέρηση καταβολής
της σύνταξής της από το ΙΚΑ.

28) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Ιωάννης Δρανίδης, κάτοι-
κος Κατερίνης Νοµού Πιερίας αιτείται να ενηµερωθεί σχετικά µε
την πρόοδο αιτήµατός του για συνταξιοδότηση.

29) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ.Ευαγγελία Κολτούκη, υπάλ-
ληλος στα ΕΛΤΑ  αιτείται να ενηµερωθεί σχετικά µε το πότε µπο-
ρεί να συνταξιοδοτηθεί.

30) Ο Βουλευτής Β Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Ελληνικών Συλ-
λόγων Γονέων Βάδης-Βυτεµβέργης,η Συνοµοσπονδία Συλλόγων
Γονέων της Γερµανίας ,ο Σύλλογος Δασκάλων και Νηπιαγωγών
«Αριστοτέλης» και ο Πρόεδρος της ΕΛΜΕ Βάδης-Βυρτεµβέργης
αιτούνται την άµεση παράταση της απόσπασης των εκπαιδευτι-
κών που συµπληρώνουν τριετή απόσπαση για την οµαλή λει-
τουργία των σχολείων στην Βάδη-Βυρτεµβέργη αλλά και τη
Γερµανία γενικότερα.

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην δύσκολη και χρονο-
βόρα διαδικασία ολοκλήρωσης της µίνι περιµετρικής Περιφέ-
ρειας Δυτικής Ελλάδος.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη συνέχιση της λειτουρ-
γίας και της αναβάθµισης του Κέντρου Υγείας Κάτω Αχαϊας,
καθώς και την ολοκλήρωση του έργου της «Ολυµπίας Οδού».

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην καταβολή εξόδων
παράστασης των αιρετών του Δήµου Πατρέων προτείνοντας µά-
λιστα νοµοθετική ρύθµιση καταβολής αναδροµικών από τον Ια-
νουάριο.

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η ΔΑΚΕ Φαρµάκου-Καλλυντικού
Ι.Τ. Ελλάδος εκφράζει την έντονη δυσαρέσκειά της για την πα-
ράνοµη και αυθαίρετη υπαγωγή των εργαζοµένων του ΙΦΕΤ σε
εργασιακή εφεδρεία.

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Δηµοκρατική Ανεξάρτητη Κί-
νηση Εργαζοµένων αιτείται την επίλυση των προβληµάτων της
εφεδρείας και των απολύσεων που αντιµετωπίζουν οι εργαζόµε-
νοι στα ΕΑΣ.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Φαρµακευτικός Σύλλογος
Αχαϊας  αιτείται την επίλυση του θέµατος που αφορά σε συντα-
γές ΤΑΣ Μαϊου-Ιουνίου, οι οποίες δεν αναγράφουν ΑΜΚΑ ασφα-
λισµένου.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
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τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πρόεδρος του Συλλόγου Επι-
θεωρητών Εργασίας Μακεδονίας, Θράκης, Θεσσαλίας και Ηπεί-
ρου παραθέτει πραγµατικές και νοµικές αιτίες λειτουργίας του
ΣΕΠΕ ώστε να ενταχθεί στην ανώτερη κατηγορία µισθολογικών
αποδοχών.

38) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κύριοι ΦΩΤΙΟΣ-ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ
ΚΟΥΒΕΛΗΣ , Νοµού Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΛΕΒΕΝΤΗΣ, Αχαΐας
κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ, ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΨΑΡΙΑΝΟΣ κατέθεσαν
αναφορά µε την οποία  η Ένωση Θυµάτων Ολοκαυτώµατος Βιάν-
νου και ο Δήµαρχος Βιάννου αιτούνται τη διεκδίκηση, άµεσα και

µε κάθε µέσο, των προβλεποµένων από το Διεθνές Δίκαιο απο-
ζηµιώσεων που οφείλει το γερµανικό κράτος στα θύµατα της
γερµανικής κατοχής και στη χώρα µας.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 16767/23-05-2011 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Γιαννακοπούλου Κωνσταντίνας (Νάντιας) δόθηκε µε το υπ’
αριθµ. ΥΑΠΕ/Φ38/οικ. 20954/9-9-2011 έγγραφο  από τον Υφυ-
πουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής  η
ακόλουθη απάντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



2. Στην µε αριθµό 19434/13-07-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ1127017/

ΕΞ2011/4872-9-9-2011  έγγραφο  από τον Αναπληρωτή Υπουργό
Οικονοµικών  η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 19581/14-07-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Μαρίνου Γεωργίου, Παφίλη Αθανάσιου δόθηκε µε το υπ’

αριθµ. 82713/9-9-2011 έγγραφο  από τον Υπουργό Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 21433/05-08-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Σταϊκούρα Χρήστου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 526/9-9-2011 έγ-

γραφο  από τον Υπουργό Οικονοµικών  η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 21648/23-08-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Τσιάρα Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1715/9-9-2011

έγγραφο  από τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ε’ - 7 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2011                                                                                               145



6. Στην µε αριθµό 21956/29-08-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Κοραντή Ιωάννη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 21/542/ΑΣ 393035δις

-9-9-2011 έγγραφο  από τον Υπουργό Εξωτερικών η ακόλουθη
απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 21969/30-08-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Κοραντή Ιωάννη, Γεωργιάδη Σπυρίδωνος-Αδώνιδος δό-

θηκε µε το υπ’ αριθµ. 21/544/ΑΣ39720δις/9-9-2011έγγραφο  από
τον Υπουργό Εξωτερικών η ακόλουθη απάντηση:
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8. Στην µε αριθµό 22263/05-09-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Γεωργιάδη Σπυρίδωνος-Αδώνιδος, Πλεύρη Αθανασίου

δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 7017/4/13841/9-9-2011 έγγραφο  από
τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη  η ακόλουθη απάντηση:

148 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ε’ - 7 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2011                                                                                               149



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαί-
ρων ερωτήσεων της Δευτέρας 10 Οκτωβρίου 2011.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου ( Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1/3-10-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Άγγελου Μανω-
λάκη προς τους Υπουργούς Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
και Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε τη
δηµιουργία δηµοπρατηρίου αγροτικών προϊόντων στην Κορινθία.

2. Η µε αριθµό 25/4-10-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ανδρέα Λυκουρέντζου προς τον
Υπουργό Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυ-
βέρνησης, σχετικά µε την επιλογή Γενικού Επιθεωρητή Δηµόσιας
Διοίκησης. 

3. Η µε αριθµό 36/4-10-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Πρωτούλη
προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµά-
των, σχετικά µε τις εγγραφές των παιδιών των πολυτέκνων στα
Πανεπιστηµιακά Ιδρύµατα της Χώρας.

4. Η µε αριθµό 32/4-10-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κωνσταντίνου Αϊβαλιώτη
προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε τη λήψη
µέτρων περιορισµού του αριθµού των λαθροµεταναστών.

5. Η µε αριθµό 30/4-10-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Δηµήτριου Παπα-
δηµούλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη φορο-
λογική µεταχείριση της εκκλησιαστικής περιουσίας.  

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 11/3-10-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου Κεγκέ-
ρογλου προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε την περικοπή επιχορήγησης στα θεραπευτικά προ-
γράµµατα απεξάρτησης.

2. Η µε αριθµό 26/4-10-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Σάββα Αναστασιάδη προς τον Υπουρ-
γό Οικονοµικών, σχετικά µε το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο.

3. Η µε αριθµό 37/4-10-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Ζιώγα προς
την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευ-
µάτων, σχετικά µε τις ελλείψεις σε προσωπικό και υλικοτεχνική
υποδοµή στα Ειδικά Εργαστήρια Εκπαίδευσης και Επαγγελµατι-
κής Κατάρτισης της Χώρας.

4. Η µε αριθµό 33/4-10-2011 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ.  Σπυρίδωνος–Αδώνιδος
Γεωργιάδη προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά
µε την αύξηση της εγκληµατικότητας.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 17/1/4-10-2011 επίκαιρη
ερώτηση του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊ-
κού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη προς
τον Πρωθυπουργό, σχετικά µε την αύξηση της εγκληµατικότητας
λόγω της ανεξέλεγκτης διακίνησης πολεµικών όπλων. 

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός Προστασίας
του Πολίτη κ. Χρήστος Παπουτσής. 

Τον κ. Γεώργιο Καρατζαφέρη, Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού θα αναπληρώσει
κατά το άρθρο 129 παράγραφος 3, ο Βουλευτής κ. Άδωνις Γε-
ωργιάδης. 

Ορίστε, κύριε Γεωργιάδη, έχετε το λόγο να διατυπώσετε την
επίκαιρη ερώτησή σας.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Κύριε Υπουργέ, επί σειρά ετών ο Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού κ. Καρατζαφέρης και όλο το κόµµα µας επι-
σηµαίναµε τους τεράστιους κινδύνους της αυξήσεως της
εγκληµατικότητας από την ανεξέλεγκτη λαθροµετανάστευση και
τη σταδιακή µετατροπή της χώρας µας σε ένα χώρο φόβου. Εί-
χαµε διαρκώς Υπουργούς, είτε της Νέας Δηµοκρατίας είτε και
του ΠΑΣΟΚ -πολύ πρόσφατο παράδειγµα σε αυτήν την Αίθουσα
µας τα έλεγε αυτά ο κ. Καστανίδης- όπου µας έλεγε ότι δεν πρέ-
πει να καλλιεργούµε το φόβο και ότι δεν πρέπει να υπερβάλουµε
και δεν πρέπει να γινόµαστε το κόµµα του φόβου. 

Σας διαβάζω, κύριε Υπουργέ, από την έγκριτη εφηµερίδα «ΚΑ-
ΘΗΜΕΡΙΝΗ», σηµερινό φύλλο, το άρθρο του κ. Σταύρου Τζίµα:
«Ανατριχιάζει κάποιος παρακολουθώντας το φορτωµένο µε λη-
στείες, διαρρήξεις, δολοφονίες, εκβιασµούς και άλλα, αστυνο-
µικό δελτίο. Η εγκληµατικότητα φαίνεται ότι έχει ξεφύγει από
κάθε όριο. Κοιµάσαι και δεν ξέρεις αν, µέσα στη νύκτα, εµφανι-
στεί στο σπίτι σου κάποιος µασκοφόρος για να σου αρπάξει υπό
την απειλή πιστολιού ό,τι έχεις και, αν αντισταθείς, να σε σκοτώ-
σει. Ανοίγεις το περίπτερο ή πας να µπεις στο αυτοκίνητό σου
και από το πουθενά εµφανίζονται δύο τύποι µε καλάσνικοφ για
να σου αδειάσουν το ταµείο ή την τσέπη. Η κοινωνία, ειδικά στις
µεγάλες  πόλεις, έχει κατακυριευθεί από φόβο, µεγαλύτερο ίσως
και απ’ αυτόν του συνεχούς οικονοµικού της ξεζουµίσµατος. Συ-
νειδητοποιεί µε τρόµο ότι η διάλυση των πάντων γύρων µας έχει
συµπαρασύρει και τους µηχανισµούς άµυνας, δηλαδή την Αστυ-
νοµία και τη δικαιοσύνη, γεγονός που αποθρασύνει το έγκληµα,
οργανωµένο και µη, το οποίο προβάλλει πλέον ως θανάσιµη
απειλή. Οι πολίτες αισθάνονται ανυπεράσπιστοι και είναι θέµα
χρόνου να περάσουν στην αυτοάµυνα ή, το χειρότερο, να ενα-
ποθέσουν την ασφάλειά τους έναντι αµοιβής σε οργανωµένες
οµάδες, οι πιο πολλές εκ των οποίων κινούνται στα όρια της νο-
µιµότητας και από φύλακες µετατρέπονται συνήθως σε δυνά-
στες».

Το απόσπασµα αυτό είναι από την «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ». 
Το καταθέτω για τα Πρακτικά, κύριε Πρόεδρε.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σπυρίδων-Άδωνις Γεωργιά-

δης  καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Φυσικά δεν πιστεύω να θεωρήσετε ότι και αυτή η εφηµερίδα
καλλιεργεί το κλίµα του φόβου. Ζούµε σε µια χώρα που πλέον
φοβόµαστε να µείνουµε στα σπίτια µας. Ζούµε σε µια χώρα που
οι αστυνοµικοί µας βγαίνουν στο δρόµο κάθε µέρα και οι µητέρες
τους κάνουν το σταυρό τους και προσεύχονται γιατί δεν ξέρουν
αν θα γυρίσουν σπίτι τους το βράδυ. 

Αναρωτιόµαστε, κύριε Υπουργέ, αυτή είναι η Ελλάδα που ονει-
ρευόταν το ΠΑΣΟΚ, αυτή είναι η Ελλάδα που ονειρευόταν ο Χρή-
στος Παπουτσής; Να φοβόµαστε να µείνουµε στο σπίτι µας; 

Παρακαλώ πολύ να µας ενηµερώσετε για το τι ακριβώς σκο-
πεύετε να κάνετε, για το τι συµβαίνει µε αυτές τις οργανωµένες
συµµορίες αλλοδαπών που αφήσατε να βγουν από τη φυλακή µε

ευνοϊκούς όρους για να µπαίνουν στα σπίτια, να ληστεύουν µε
καλάσνικοφ και να βιάζουν τις γυναίκες µας. Παρακαλώ πολύ να
µας ενηµερώσετε για το τι ακριβώς συµβαίνει σ’ αυτή τη χώρα
και τι σκοπεύετε να κάνετε για να αποκαταστήσετε το αίσθηµα
ασφάλειας των πολιτών. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υπουργός Προστα-

σίας του Πολίτη, κ. Χρήστος Παπουτσής, έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Δεν ξέρω τι είναι αυτό το οποίο ενέπνευσε τον κύριο συνά-

δελφο από το άρθρο της εφηµερίδας το οποίο κατέθεσε στα
Πρακτικά. Ελπίζω όµως, να µην τον ενέπνευσε η διατύπωση, την
οποία ανέγνωσε προηγουµένως από του Βήµατος της Βουλής,
η αυτοάµυνα των πολιτών. Ελπίζω να µην ήταν αυτό γιατί τον τε-
λευταίο χρόνο βλέπουµε να αναπτύσσονται διάφορες πολιτικές
κινήσεις, οι οποίες επενδύουν ακριβώς πάνω στην κοινωνία του
φόβου. Και δεν νοµίζω ότι υπάρχει κάποιος Έλληνας πολίτης που
να µην το βλέπει αυτό. Δεν υπάρχει Έλληνας πολίτης, ο οποίος
να µην διαπιστώνει ότι υπάρχουν πολιτικές δυνάµεις, οι οποίες
ακριβώς εκµεταλλεύονται συνθήκες, οι οποίες είναι πρωτόγνω-
ρες για τη χώρα µας. 

Γιατί είναι πρωτόγνωρες; Τι είναι η εγκληµατικότητα; Είναι µια
απειλή την οποία θα αντιµετωπίσουµε απλά και µόνο µε κάποιο
µαγικό ραβδί; Ποια είναι τα αίτια που γεννούν την εγκληµατικό-
τητα; Είναι άσχετα από τις γενικότερες οικονοµικές και κοινωνι-
κές συνθήκες; Είναι ζήτηµα αστυνόµευσης και µόνο; Για να
δούµε. Εξάλλου αυτή η προσέγγιση είναι πολύ ρηχή και σε κάθε
περίπτωση οφείλω να σας πω, κύριε συνάδελφε, ότι δεν έχει καµ-
µία σχέση µε τις διεθνείς αναλύσεις και τις επιστηµονικές προ-
σεγγίσεις, όσον αφορά το θέµα της εγκληµατικότητας. 

Η µάχη, λοιπόν, κατά της εγκληµατικότητας και ιδιαίτερα κατά
του οργανωµένου εγκλήµατος είναι µια από τις µεγαλύτερες
προκλήσεις της Διεθνούς Κοινότητας σήµερα. Αντιπροσωπεύει
σήµερα, µαζί µε την τροµοκρατία, τη µεγαλύτερη απειλή κατά
της ασφάλειας και της διεθνούς οικονοµικής σταθερότητας. Στην
πράξη η εγκληµατικότητα αγνοεί τα εθνικά σύνορα και την έννοια
της εθνικής επικράτειας, γι’ αυτό και είναι απαραίτητο να ενισχύ-
σουµε τη διεθνή συνεργασία, ιδιαίτερα των κατασταλτικών µη-
χανισµών, αλλά και της δικαιοσύνης, πολύ περισσότερο τώρα
που η εγκληµατικότητα εξελίχθηκε σηµαντικά, στηρίζεται σε νέες
τεχνολογίες και το οργανωµένο έγκληµα αποκτά νέες µορφές
και νέες δυνατότητες. 

Το ερώτηµα είναι, µέσα σ’ αυτό το πλαίσιο που διαµορφώνε-
ται, ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός δεν έχει αντιληφθεί καθό-
λου τα µεγάλα χτυπήµατα τα οποία έχει δεχθεί το οργανωµένο
έγκληµα στην Ελλάδα τον τελευταίο χρόνο; Ο Λαϊκός Ορθόδο-
ξος Συναγερµός δεν έχει αντιληφθεί καθόλου το γεγονός ότι
υπήρχε µια σοβαρότατη αντιµετώπιση της τροµοκρατίας; Ο Λαϊ-
κός Ορθόδοξος Συναγερµός δεν έχει αντιληφθεί καθόλου ότι
στο πεδίο της βαριάς εγκληµατικότητας υπήρξαν σηµαντικές επι-
τυχίες της Αστυνοµίας; Ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός βλέπει
µόνο τη µικροεγκληµατικότητα, χωρίς να βλέπει τις κοινωνικές
συνθήκες µέσα στις οποίες διαµορφώνεται; Ο Λαϊκός Ορθόδο-
ξος Συναγερµός αναγιγνώσκει, µελετά το τι ακριβώς συµβαίνει
σε όλες τις χώρες όπου πέρασαν µέσα από ασφυκτικά δηµοσιο-
νοµικά πλαίσια και οικονοµική κρίση και ιδιαίτερα σε εκείνες στις
οποίες ήταν παρόν το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο; Ο Λαϊκός Ορ-
θόδοξος Συναγερµός ζει αλλού, σε άλλη χώρα, σε άλλη κοινω-
νία, σε άλλη παγκόσµια σφαίρα, σε άλλη γη; 

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑΔΑΚΗ: Τι είναι αυτά;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Εσείς ρωτάτε; Όπως θέλετε.
Ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός –επαναλαµβάνω- αντιλαµ-

βάνεται τη σηµερινή κατάσταση της χώρας; Την απάντηση την
αναµένω. 

Όσον αφορά όµως την Κυβέρνηση, αντιµετωπίζει ένα σοβα-
ρότατο πρόβληµα το οποίο αφορά την ασφάλεια των πολιτών.
Αντιλαµβανόµαστε επίσης, όχι µόνο στο πρακτικό επίπεδο πώς
ακριβώς δηµιουργείται η ανασφάλεια, αλλά αντιλαµβανόµαστε
και τα πολιτικά παιχνίδια που γίνονται στο πεδίο αυτό. 
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Γιατί; Γιατί δυστυχώς ορισµένες πολιτικές δυνάµεις οι οποίες
θέλουν να εκφραστούν εθνικά, υπεύθυνα όσον αφορά τον τοµέα
της οικονοµίας αλλά ταυτόχρονα να διατηρήσουν και την αντι-
πολιτευτική τους διάκριση και τον αντιπολιτευτικό τους ρόλο,
επιλέγουν το άλλο ευαίσθητο σηµείο, τον άλλο ισχυρό πυλώνα
ο οποίος αφορά την κοινωνική συνοχή, την ασφάλεια. Κατά τη
γνώµη µου δηµαγωγούν στον τοµέα της ασφάλειας. 

Ποιος είπε ότι δεν υπάρχει εγκληµατικότητα; Ποιος είπε ότι
δεν υπάρχει µικρή και χαµηλή εγκληµατικότητα; Αναρωτιέµαι
όµως, εµείς είµαστε όλοι από διαφορετική χώρα; Τώρα αναλά-
βαµε τη διακυβέρνηση της χώρας; Τώρα διακυβερνάται η χώρα
για πρώτη φορά; Το ΠΑΣΟΚ είναι πρώτη φορά που βρίσκεται
στην Κυβέρνηση; Η Νέα Δηµοκρατία δεν υπήρχε τα προηγού-
µενα χρόνια; Αναρωτιέµαι λοιπόν, οι δείκτες εγκληµατικότητας
τα προηγούµενα χρόνια που ευρίσκοντο; Πού είναι εκείνες οι πε-
ρίφηµες προτροπές προς όλους για την πλήρη διασφάλιση των
πολιτών; 

Στην πραγµατικότητα δεν υπήρξε τίποτα. Αντίθετα, είχαµε µια
συνεχή αύξηση της εγκληµατικότητας συνδυαζόµενη µε την ανυ-
παρξία πολιτικής ασύλου, το οποίο στην πραγµατικότητα εγκλώ-
βιζε χιλιάδες µετανάστες οι οποίοι µέσα στην ανέχεια εµπλέ-
κοντο στα γρανάζια της µικρής ή µεγάλης εγκληµατικότητας. Εί-
χαµε µια ανυπαρξία πολιτικής όσον αφορά τους τοξικοµανείς µε
αποτέλεσµα στα µεγάλα αστικά κέντρα, όπως εδώ στην Αθήνα,
να δηµιουργείται ένας χώρος µέσα στον οποίο τροφοδοτείται η
µικρή –επαναλαµβάνω - εγκληµατικότητα. Κάνω αυτήν τη διά-
κριση, γιατί δυστυχώς όλη η ανασφάλεια στην οποία αναπτύσ-
σεται και γίνεται και το πολιτικό παιχνίδι -γιατί περί αυτού
πρόκειται αυτή την περίοδο αναπτύσσεται σε αυτό το πεδίο.

Η αλήθεια είναι ότι υπάρχουν συνεχή κρούσµατα µικρής εγ-
κληµατικότητας παντού, σε ολόκληρη τη χώρα και όχι µόνο στην
Αθήνα. Η αλήθεια είναι ότι υπάρχει σοβαρότατη προσπάθεια από
την Ελληνική Αστυνοµία τόσο σε επιχειρησιακό επίπεδο όσο και
σε θεσµικό επίπεδο για την αντιµετώπιση της εγκληµατικότητας.
Η αλήθεια είναι ότι παρά το γεγονός ότι έχουµε αύξηση των
κρουσµάτων της µικρής εγκληµατικότητας, ταυτόχρονα έχουµε
και αύξηση των συλλήψεων των δραστών, κάτι για το οποίο ου-
δείς ενδιαφέρεται, ουδείς το αναδεικνύει, παρά το γεγονός ότι
ανακοινώνεται συνεχώς από τις επίσηµες αρχές. Αυτό αποδει-
κνύει και την αποτελεσµατικότητα των διωκτικών αρχών. 

Την ίδια στιγµή, έχουµε εδώ στη Βουλή να ψηφίσουµε την ανα-
βάθµιση της νοµοθεσίας και την αυστηροποίηση του νόµου για
εκείνους, οι οποίοι φέρουν βαρύ οπλισµό. Θυµάστε κύριε Γεωρ-
γιάδη, νοµίζω ήµασταν µαζί στην επιτροπή, όπου συζητούσαµε
τα θέµατα για τη µετατροπή σε κακούργηµα για εκείνους οι
οποίοι φέρουν καλάσνικοφ. Αυτό όµως είναι µια διαδικασία την
οποία τώρα εφαρµόζουµε, τώρα λειτουργούµε, τώρα κινούµα-
στε. 

Επιπλέον, η συζήτηση συνέχεια έρχεται και επανέρχεται στις
αδυναµίες της Ελληνικής Αστυνοµίας, στις υποδοµές της, στο
προσωπικό. Άκουγα µάλιστα και το συνάδελφό σας, κύριο
Πλεύρη, χθες έξωθεν του Υπουργείου στη συγκέντρωση των
αστυνοµικών υπαλλήλων, να συντάσσεται, υπερασπιζόµενος τα
δικαιώµατα τους για τις καλύτερες συνθήκες διαβίωσης, δου-
λειάς και επιχειρήσεων και σας λέω, λοιπόν, µε πολύ καθαρό
τρόπο, ότι µέσα σ’ αυτήν την κρίσιµη κατάσταση, στη δύσκολη
οικονοµική κατάσταση, στην αυστηρή δηµοσιονοµική συγκυρία,
παρ’ όλα αυτά επιχειρήσαµε, επιχειρούµε και πραγµατοποιούµε
τη µεγαλύτερη δυνατή ενίσχυση που µπορεί να γίνει στις παρού-
σες συνθήκες τόσο της Ελληνικής Αστυνοµίας, αλλά και όλων
των επιµέρους υπηρεσιών, που ακριβώς µπορούν να αντιµετω-
πίσουν τη µικρή, τη µεγάλη εγκληµατικότητα, το οργανωµένο έγ-
κληµα και την τροµοκρατία. 

Σ’ αυτήν την κατεύθυνση κινούµαστε µε τις δυνάµεις µας, τις
ανθρώπινες δυνάµεις, ελπίζοντας, ενδεχοµένως αδίκως, αλλά ελ-
πίζοντας ότι θα έχουµε την κατανόηση, την εθνική συνεννόηση
και ενδεχοµένως και τη συναίνεση και σε αυτόν τον κρίσιµο
τοµέα για την κοινωνία και τη συνοχή της.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία
παρακολουθούν την συνεδρίαση, αφού πρώτα ξεναγήθηκαν

στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα δύο µαθητές και
µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί από το 45ο Δηµοτικό Σχολείο
Περιστερίου.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο κ. Σπυρίδων-Άδωνις Γεωργιάδης έχει το λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, κατ’

αρχάς θα ξεκινήσω από το τελευταίο που είπατε. Θα ήταν πολύ
χρήσιµο αν ακούγατε συχνότερα το συνάδελφό µου κ. Πλεύρη,
όπως και τους αστυνοµικούς που εκφράζουν τα δίκαια αιτήµατά
τους για περιπολικά που δεν έχουν καύσιµα, για αστυνοµικούς
που πηγαίνουν χωρίς αλεξίσφαιρα να κάνουν τη δουλειά τους
και δεν ξέρουν αν θα γυρίσουν σπίτι τους και για όλα αυτά τα
προβλήµατα που αντιµετωπίζει η Ελληνική Αστυνοµία. 

Θα µου επιτρέψετε να σας πω, κύριε Υπουργέ, ότι έχω µείνει
εµβρόντητος µε την απάντησή σας! Ανεβήκατε στο Βήµα της
Βουλής και είχατε το θράσος να ρωτήσετε εµάς αν ζούµε σε
άλλη χώρα; 

Για να το καταλάβω, τι ορίζετε ως µικρή εγκληµατικότητα;
Αυτή τη συµµορία των Αλβανών; Θα ήθελα να επιβεβαιώσετε τις
φήµες και τις πληροφορίες ότι πρόκειται περί Αλβανών κακο-
ποιών, που µάλιστα απελευθερώθηκαν από τις ελληνικές φυλα-
κές κάνοντας χρήση των ευνοϊκών όρων που ψήφισε η
Κυβέρνησή σας. Βγήκαν επειδή εσείς ψηφίζετε νόµους για να
µένουν ελεύθεροι και παίρνουν τα καλάσνικοφ, µπαίνουν στα σπί-
τια, σκοτώνουν, βιάζουν και κλέβουν; 

Για πείτε µου, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, θα πάτε να πείτε ότι είναι
µικρή εγκληµατικότητα η κυρία που την βίασαν µπροστά στον
άντρα της και τα δύο της παιδιά, στο σπίτι της στη Γλυφάδα;
Αυτή είναι µικρή εγκληµατικότητα για τον Χρήστο Παπουτσή;
Μικρή εγκληµατικότητα είναι το ότι κάθε βράδυ ληστεύουν τα
βενζινάδικα και µπαίνουν στα σπίτια; Αυτή είναι µικρή εγκληµα-
τικότητα και είστε υπερήφανος γι αυτό; 

Στην απάντησή σας είχατε θράσος, γιατί περί θράσους πρό-
κειται. Η απάντησή σας είναι απάντηση ενός θρασυτάτου ανθρώ-
που. Ρωτήσατε εµάς αν ζούµε στην ίδια χώρα. Ξέρετε, αν εµείς
είµαστε εκτός πραγµατικότητας, µικρό το κακό για την Ελλάδα.
Ένα κόµµα της Αντιπολιτεύσεως δεν έχει καλή εικόνα των πραγ-
µάτων! Αν όµως ο Υπουργός Δηµοσίας Τάξεως –αρνούµαι να πω
το τίτλο «Προστασίας του Πολίτη» πια, γιατί είναι κοροϊδία µε
αυτά που ζούµε τις τελευταίες µέρες να το λέµε- δεν ξέρει τι του
γίνεται, κύριε Παπουτσή, µε συγχωρείτε, αλλά αυτό είναι πολύ
επικίνδυνο για τη χώρα. 

Πάµε να δούµε, λοιπόν, τι πετύχατε ως Υπουργός. Φυσικά και
η Νέα Δηµοκρατία έχει ευθύνες. Τις ίδιες ερωτήσεις κάναµε και
επί Νέας Δηµοκρατίας, θέλω να σας πληροφορήσω. Έχω κάνει
εκατό ερωτήσεις σε Υπουργούς της Νέας Δηµοκρατίας, οι οποίοι
µας έλεγαν τις ίδιες δικαιολογίες και να πού καταλήξαµε.

Πάµε να δούµε όµως τι έχει πετύχει ο Χρήστος Παπουτσής,
που µας κάνει και µαθήµατα! Έχω τα επίσηµα στοιχεία της Ελ-
ληνικής Αστυνοµίας για το πρώτο εξάµηνο του 2011. Όλο αυτό
το εξάµηνο είστε εσείς Υπουργός, δεν υπάρχει άλλος. 

Τα στοιχεία αυτά λένε: Αύξηση στους εκβιασµούς στην Αθήνα
37,5%, στην επαιτεία 50%, στο λαθρεµπόριο 34,8%, στις λη-
στείες καταστηµάτων 51%, στις ληστείες περιπτέρων 50%, στις
ληστείες βενζινάδικων 44%, στις αρπαγές τσαντών 24,6% και
στις ληστείες στα σπίτια 117%.

Στη Θεσσαλονίκη πρώτο εξάµηνο του 2011, Χρήστος Παπου-
τσής, Υπουργός Προστασίας του Πολίτη: Άνοδος στους εκβια-
σµούς 155,5%, στις πλαστογραφίες 188,5%, πλαστά χαρτο-
νοµίσµατα 193%, στις ληστείες καταστηµάτων 47%, στις αρπα-
γές τσαντών 150% και στις ληστείες στα σπίτια 150%. Το κατα-
θέτω επίσης, στα Πρακτικά. Είναι τα επίσηµα στοιχεία της
Ελληνικής Αστυνοµίας.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σπυρίδων-Άδωνις Γεωργιά-
δης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και ερωτώ: Εσείς ως Υπουργός είστε υπερήφανος που επί
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υπουργίας σας όλοι οι δείκτες της εγκληµατικότητας έχουν αυ-
ξηθεί, ο µικρότερος 50% και ο µεγαλύτερος 200% στην επικρά-
τεια και θα έχετε το θράσος να κάνετε σε εµάς µαθήµατα για το
αν επενδύουµε στο φόβο;

Κύριε Υπουργέ, δεν καταλαβαίνω. Πολιτικά υποκινούµενοι
είναι οι ληστές µε τα καλάσνικοφ που µπαίνουν στα σπίτια; Ξέ-
ρετε ότι στο δικό µου σπίτι, στα Μελίσσια, αναγκάστηκα και
έβαλα έξω από το σπίτι σύστηµα µε φωτοκύτταρα και πλέον η
γυναίκα µου και τα παιδιά µου είναι πάντα κλειδωµένοι µε ανοι-
χτό συναγερµό, όλη τη διάρκεια του εικοσιτετραώρου;

Νοµίζετε ότι είναι πράξη πολιτικώς υποκινούµενη για να αµφι-
σβητήσουµε τον πολύ επιτυχηµένο Υπουργό Δηµοσίας Τάξεως;
Αυτό νοµίζετε; Αυτό φαντασιώνεστε στο Υπουργείο σας; Δεν ξέ-
ρετε τι γίνεται στην Ελλάδα; Δεν έχετε καταλάβει; 

Έχετε καταλάβει ότι φοβόµαστε να µείνουµε στα σπίτια µας;
Αυτό νοµίζετε ότι είναι πολιτική κριτική, ότι είναι η προσπάθειά
µας να εµποδίσουµε τις φιλοδοξίες σας στο πολιτικό σύστηµα;
Αυτό νοµίζετε ότι κάνουµε εδώ; Δεν έχετε καταλάβει, κύριε
Υπουργέ, ότι δεν χρειάζεται πλέον να επενδύσει κάποιος στο
φόβο στην Ελλάδα, γιατί η Ελλάδα είναι µια χώρα που φοβάται. 

Φοβόµαστε κι εσείς, κύριε Υπουργέ, είστε ο πολιτικός υπεύ-
θυνος για να µας διώξετε αυτό το φόβο. Αντί να µας διώξετε
αυτό το φόβο, είχατε το θράσος να πάτε στο Βήµα και να πείτε
τι; «Μα, δεν βλέπετε το γενικό πρόβληµα της χώρας; Δεν κατα-
λαβαίνετε ότι σ’ αυτές τις συνθήκες δικαιολογείται η µικρή εγ-
κληµατικότητα»; 

Τι νοµίζετε ότι είστε; Καθηγητής κοινωνιολογίας; Τι νοµίζετε
ότι κάνετε εδώ; Συζητήσεις στην ΕΦΕΕ που ήσασταν Πρόεδρος;
Τώρα είστε ο Υπουργός Δηµοσίας Τάξεως της χώρας και είστε
υπεύθυνος να καταπολεµήσετε το φόβο που υπάρχει στην ελλη-
νική κοινωνία.

Σας παρακαλώ πολύ, λοιπόν, να πετάξετε τα χαρτιά µε την οµι-
λία που σας έχουν γράψει οι συνεργάτες σας, γιατί στην πρωτο-
λογία σας εξέθεσαν. Αφήστε τον ξύλινο πολιτικό λόγο, που ήταν
εξοργιστικότατος και ελάτε να µας πείτε τι θα κάνετε για να αι-
σθανθούµε ξανά ασφάλεια στα σπίτια µας. Έχετε να µας πείτε
κάτι πάνω σ’ αυτό; 

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, µ’ ένα µόνο πράγµα. Ρωτήσατε αν
εµείς υιοθετούµε αυτό που γράφει η σηµερινή «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ»
περί του κινδύνου αυτοάµυνας. Θα σας το πω, λοιπόν, ευθέως.
Δεν µας αρέσει καθόλου η αυτοάµυνα. Εµείς πιστεύουµε στα ορ-
γανωµένα κράτη, τα οποία εξασφαλίζουν στους πολίτες το αί-
σθηµα ασφάλειας.

Όταν όµως έχουµε ένα κράτος Χρήστου Παπουτσή, όπου ο
Υπουργός δεν έχει καταλάβει τι του γίνεται, εκεί, αγαπητέ
Υπουργέ µου, πράγµατι υπάρχει ο πολύ µεγάλος κίνδυνος, όταν
εγώ θα φοβάµαι στο σπίτι µου για το αν θα είναι καλά η γυναίκα
και το παιδί µου, να έχω την καραµπίνα στο κρεβάτι. Επίσης,
υπάρχει ο πολύ µεγάλος κίνδυνος, επειδή θα φοβάµαι, να τη χρη-
σιµοποιήσω κιόλας. 

Άρα, λοιπόν, το πρόβληµα δεν είναι αν µας αρέσει η αυτοά-
µυνα. Δεν µας αρέσει καθόλου. Το πρόβληµα είναι αν εσείς, ως
Υπουργός, εξασφαλίζετε τις συνθήκες για να µην χρειάζεται οι
πολίτες να χρησιµοποιήσουν αυτοάµυνα. Το ερώτηµά µου αυτή
τη φύση είχε και αντί να απαντήσετε σ’ αυτά είπατε –θα µου επι-
τρέψετε να σας το πω- ένα κάρο γραφικότητες για το Λαϊκό Ορ-
θόδοξο Συναγερµό!

Παρακαλώ πολύ, να ανακαλέσετε όλη τη πρωτολογία σας που
δεν είναι αντάξια Υπουργού Δηµοσίας Τάξεως. Ήταν µία πρωτο-
λογία εκτός τόπου και χρόνου. Δείχνετε, εσείς και η Κυβέρνησή
σας, να µην έχετε καταλάβει τι συµβαίνει στην Ελλάδα, ότι τα κα-
λάσνικοφ πια πωλούνται στα περίπτερα, ότι ανοίγουν σπίτια στη
Θεσσαλονίκη µε νάρκες και αντιαρµατικά, που τα µάθατε γιατί
έσκασε η βόµβα στα χέρια του τροµοκράτη. Δεν είχατε πάρει εί-
δηση.

Ζούµε σε µια Ελλάδα που πλέον όλοι φοβόµαστε να µείνουµε
στο σπίτι µας και η απάντηση του Χρήστου Παπουτσή ήταν: «Τι
να κάνουµε έχουµε οικονοµική κρίση και κοινωνικές συνθήκες».

Εµείς θέλουµε να µας πείτε τα εξής: Θα τους πιάσετε; Θα τους
κλείσετε φυλακή; Θα αλλάξετε τους νόµους που τους αφήνουν
ελεύθερους σε τρεις µήνες; Θα απελάσετε τους παράνοµους;

Αυτά µας ενδιαφέρουν και σ’ αυτά πρέπει να απαντήσετε. Αφή-
στε τον ξύλινο πολιτικό λόγο και το πού επενδύουµε εµείς. Εµείς
επενδύουµε όπου θέλουµε. Εσείς να κάνετε τη δουλειά σας,
κύριε Υπουργέ.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κύριος Υπουργός έχει
το λόγο για τη δευτερολογία του.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Πράγµατι η έννοια του θράσους είναι µία έννοια που αποδεικνύε-
ται σε κάθε στιγµή για όλους τους ανθρώπους και όλους τους
πολιτικούς.

Αντιπαρέρχοµαι όλες τις προσωπικές αναφορές και µένω στην
ουσία. Εκείνο που µπορεί να εγγυηθεί η Κυβέρνηση είναι η ασφά-
λεια των πολιτών. Εκείνο που µπορεί να εγγυηθεί η Κυβέρνηση
είναι η συνοχή της ελληνικής κοινωνίας. Εκείνο που µπορεί να
εγγυηθεί επίσης η Κυβέρνηση είναι ότι δεν θα επιτρέψουµε σε
κανέναν, απολύτως κανέναν, ούτε σε εσάς, κύριε Γεωργιάδη,
ούτε το κόµµα σας, ούτε τις άλλες οµάδες της άκρας Δεξιάς που
επιχειρούν µε κάθε τρόπο να οργανώσουν τους πολίτες και να
πάρουν το νόµο στα χέρια τους…

ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Δείχνετε
προς τα εδώ και µιλάτε για άκρα Δεξιά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Όχι, κυρία Νικολαΐδου. Συνήθως λέω αυτό που εννοώ και εννοώ
πολύ συγκεκριµένα ότι υπάρχουν οργανώσεις της άκρας Δε-
ξιάς…

ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Επειδή
αυτές τις µέρες ακούµε διάφορα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
... οι οποίες σ’ αυτή τη δύσκολη περίοδο που ζούµε, επιχειρούν
να οργανώσουν τον κόσµο και να πάρουν το νόµο στα χέρια
τους. Δεν θα το επιτρέψουµε.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κάντε τη δουλειά σας, λοι-
πόν.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Επίσης, δεν θα το επιτρέψουµε και σε εκείνους που επιχειρούν
µε κάθε τρόπο να δηµιουργήσουν θύλακες αντίστασης ή διαφο-
ρετικής δράσης µέσα στα Σώµατα Ασφαλείας.

Το εννοώ, κύριε Γεωργιάδη. Γι’ αυτό έκανα και τις αναφορές.
Τα υπόλοιπα περί θράσους παρακαλώ πολύ να τα αφήσετε έξω
από την Αίθουσα. 

Όσον αφορά τον πολιτικό µου λόγο, όµως, παρακαλώ πολύ να
στεκόµαστε επ’ αυτού.  Γίνοµαι συγκεκριµένος. 

Τι σηµαίνει προσπάθεια της Ελληνικής  Αστυνοµίας; Σηµαίνει
εξαντλητική δουλειά από το πρωί µέχρι το βράδυ, χωρίς ωράριο,
µε κινδύνους, µε ελλείψεις, µε προβλήµατα, προκειµένου να δια-
σφαλίσει τη ζωή και την περιουσία των πολιτών.  

Σε ένα χρόνο, στον οποίο εγώ βρίσκοµαι στο Υπουργείο αυτό,
ταυτόχρονα µε τις εγκληµατικές δραστηριότητες –µικρές ή µε-
γάλες- παράλληλα µε το οργανωµένο έγκληµα και τις µεγάλες
επιτυχίες της Ελληνικής Αστυνοµίας, πραγµατοποιήθηκαν χίλιες
εκατό πορείες και διαδηλώσεις  σε ολόκληρη τη χώρα.  Το ξανα-
λέω το νούµερο: Χίλιες εκατό πορείες και διαδηλώσεις σε ολό-
κληρη τη χώρα! Οι πορείες και διαδηλώσεις σε ολόκληρη τη
χώρα απαιτούν την παρουσία των αστυνοµικών δυνάµεων ακρι-
βώς για την προστασία των δικαιωµάτων των πολιτών, του δι-
καιώµατος του συνέρχεσθαι,  του δικαιώµατος της  ελεύθερης
έκφρασης, του δικαιώµατος της  περιουσίας  και της οικονοµικής
δραστηριότητας του καθένα, της λειτουργίας  της πόλης, της αν-
θρώπινης ζωής. 

Γι’ αυτούς όλους τους λόγους απαιτούνται οι ίδιοι οι αστυνο-
µικοί. Δεν είναι άλλοι. Δεν έχουµε κάποιους κρυµµένους σε κά-
ποιες αποθήκες, οι οποίοι βγαίνουν, όταν χρειάζονται. Είναι οι
ίδιοι, ο ίδιος αριθµός και µάλιστα σε µία περίοδο, που όχι µόνο
έχουµε µαζικές αποχωρήσεις λόγω συνταξιοδοτήσεων και λόγω
της γενικότερης ανασφάλειας, σε µια περίοδο που έχουµε πολύ
µεγάλη δηµοσιονοµική στενότητα και ως εκ τούτου δεν µπο-
ρούµε να προσλάβουµε µεγάλο αριθµό προσωπικού και µάλιστα
την εποχή που  έχουµε την επιτήρηση της χώρας µας από τη
τρόικα και τους άλλους διεθνείς οργανισµούς, που ακριβώς επι-
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βάλλουν λόγω της δηµοσιονοµικής στενότητας να περιλαµβά-
νονται µέσα στους  περιορισµούς των προσλήψεων και τα Σώ-
µατα Ασφαλείας. 

Δεν άκουσα, όµως, κανένα, ούτε  το κόµµα σας ούτε τον Αρ-
χηγό σας, ο οποίος κατά καιρούς ενδιαφέρεται και κατατροπώνει
και την Κυβέρνηση και τους πάντες, ενδιαφερόµενος, όµως, ταυ-
τόχρονα για την ασφάλεια, να ζητά την εξαίρεση των Σωµάτων
Ασφαλείας από αυτούς τους περιορισµούς. 

Έτσι, λοιπόν, τι κάνουµε; 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Μα,  τι λέτε; 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ  (Υπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Σας παρακαλώ!
Δεν άκουσα ποτέ…
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Να ακούτε καλύτερα τον

κ. Καρατζαφέρη!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ  (Υπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Ακούµε πάρα πολύ καλά. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ, κύριε

Γεωργιάδη!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Δεν έχετε ακούσει καλά!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ  (Υπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Ουδέποτε  άκουσα…
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Δεν ακούσατε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Γεωργιάδη, µη

διακόπτετε τον Υπουργό!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ  (Υπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Κύριε Γεωργιάδη, σας είπα και προηγουµένως: Αφήστε την
επιβεβαίωση της έννοιας τους θράσους εκτός της Αιθούσης! 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Για  την εγκληµατικότητα
θα µας πείτε τι θα κάνετε; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Μη διακόπτετε, κύριε
Γεωργιάδη! Σας παρακαλώ πολύ!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ  (Υπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Γίνοµαι συγκεκριµένος. Έρχοµαι, λοιπόν, επί της ουσίας. 

Τι απαιτεί η αντιµετώπιση της εγκληµατικότητας; Απαιτεί αύ-
ξηση των αστυνοµικών δυνάµεων, περισσότερα κονδύλια για τις
αστυνοµικές δυνάµεις.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ  ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Να χειροκροτή-
σουµε!

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ  (Υπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Χειροκροτείτε; 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Πείτε τα στην Κυβέρ-
νησή σας!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας παρακαλώ πολύ!
Μα, δεν είναι τρόπος αυτός, για να αναπτύσσουµε µία ερώτηση.
Αφήστε τον κύριο Υπουργό να απαντήσει! 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ  (Υπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Νοµίζετε ότι µε δυσκολεύετε; 

Επανέρχοµαι. Η αύξηση των κονδυλίων δεν είναι δυνατή αυτήν
την περίοδο, ακριβώς γιατί κάνουµε σοβαρότατες µειώσεις παν-
τού. Ταυτόχρονα δεν έχουµε τη δυνατότητα να κάνουµε µεγάλες
αυξήσεις στο προσωπικό. Παρ’ όλα αυτά κάναµε τις µεγαλύτε-
ρες  αυξήσεις και τη µεγαλύτερη ενίσχυση του προσωπικού των
Σωµάτων Ασφαλείας, δεχόµενοι κριτική από πολλούς άλλους χώ-
ρους, επειδή ακριβώς προσπαθούµε µε κάθε τρόπο να εγγυη-
θούµε την ασφάλεια των πολιτών. 

Ταυτόχρονα χρειάζεται εκπαίδευση, χρειάζεται συνεργασία
των πολιτών, χρειάζεται πολύ µεγάλη προσπάθεια των τοπικών
κοινωνιών, των δήµων, των πάντων. Δεν είναι τα πράγµατα µο-
νοσήµαντα και δεν µπορεί ούτε ο Υπουργός ούτε ο Υφυπουργός
ούτε  ο Γενικός Γραµµατέας ούτε ο Αρχηγός της Αστυνοµίας
ούτε, αν θέλετε, ο καθένας µπορεί να εγγυηθεί µια προσπάθεια,
η οποία αφορά το σύνολο της κοινωνίας. 

Σας εξήγησα προηγουµένως ότι, όσο και αν σας ενοχλεί, ο επι-
στηµονικός και πραγµατικός όρος είναι χαµηλή εγκληµατικότητα
όχι βέβαια σε αυτά τα παραδείγµατα που αναφέρατε εσείς. Ανα-
φέροµαι στη χαµηλή εγκληµατικότητα και είµαι απόλυτα βέβαιος
ότι έχετε τη διανοητική δυνατότητα να το αντιληφθείτε. 

Αυτή η χαµηλή εγκληµατικότητα ενισχύεται από το γεγονός
ότι δεν λειτουργούν ακόµη οι δοµές του κράτους που να επιτρέ-
πουν την άµεση αποκατάσταση της υγείας ή τον άµεσο έλεγχο

και την άµεση βοήθεια των ανθρώπων που κάνουν χρήση ναρ-
κωτικών στους δρόµους. Εάν δεν γίνει η αποκέντρωση των νο-
σοκοµείων, δεν µπορεί να γίνει η αποκέντρωση των ανθρώπων.
Άνθρωποι είναι και αυτοί! Δεν µπορούµε να τους εξαφανίσουµε.
Δεν υπάρχει µαγικό ραβδί! 

Όσο για τα καλάσνικοφ, είµαι ο πρώτος ο οποίος κατήγγειλα
το γεγονός ότι η χώρα µας διαθέτει ένα µεγάλο αριθµό καλάσνι-
κοφ. Τον βρήκα, όµως.  Δεν δηµιουργήθηκε τώρα. Τα προηγού-
µενα χρόνια έγινε η µαζική είσοδος των καλάσνικοφ στην
ελληνική αγορά. Αντίθετα, εδώ και ένα χρόνο ενισχύσαµε τη νο-
µοθεσία. Έγινε κακούργηµα η χρήση -ακόµη και η µεταφορά- κα-
λάσνικοφ. Με βάση αυτήν τη νοµοθεσία λειτουργεί η Ελληνική
Αστυνοµία. 

Επιπλέον, κλοπές, διαρρήξεις, τα πάντα! Οι αστυνοµικοί είναι
στους δρόµους. Και επειδή το µεγάλο µέρος της εγκληµατικό-
τητας  αφορά την Αττική, γι’ αυτό και η επιλογή µας για τους
νέους αστυνοµικούς, οι οποίοι τώρα βγαίνουν από τις σχολές,
είναι ακριβώς η ενίσχυση του Λεκανοπέδιου. Γιατί δεν είναι µόνο
η χαµηλή εγκληµατικότητα. Υπάρχουν και άλλες µικρές κοινωνι-
κές  οµάδες, οι οποίες είναι περιθωριοποιηµένες, άνθρωποι που
µε κάθε τρόπο ψάχνουν να βρουν στον ήλιο µοίρα είτε δηµιουρ-
γούν γκέτο. Σε αυτό αναφέροµαι. Αναφέροµαι σε διάφορες πε-
ριοχές της Αττικής, όπου εκεί και πάλι οι περίφηµοι πολίτες που
σκέπτονται πάνω απ’ όλα και πρώτα απ’ όλα ελληνικά -λες και οι
υπόλοιποι δεν σκέπτονται ελληνικά!- είναι εκείνοι που θέλουν να
πάρουν το νόµο στα χέρια τους. Εκεί και πάλι θα χρειαστεί να
παρέµβει η Αστυνοµία. 

Γι’ αυτούς όλους τους λόγους µιλώ για υπευθυνότητα. Γι’ αυ-
τούς όλους τους λόγους υπενθυµίζω ότι υπάρχουν συγκεκριµέ-
νες οικονοµικές και κοινωνικές συνθήκες στη χώρα µας.
Έκτακτες, πρωτόγνωρες! Δεν υπήρχαν στο παρελθόν. Υπάρχει
ένας εκρηκτικός συνδυασµός πραγµάτων: Κινητοποιήσεις από
τη µια πλευρά, εγκληµατικότητα από την άλλη, παράνοµη µετα-
νάστευση που για χρόνια, για πολλά χρόνια ολόκληρη η πολιτεία,
όλα τα πολιτικά κόµµατα, όλες οι πολιτικές δυνάµεις έκαναν πως
δεν καταλάβαιναν. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Όχι εµείς!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ  (Υπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Οι πάντες! 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Όχι  πάντως εµείς!
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ  (Υπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Οι πάντες, κύριε Γεωργιάδη! Εσείς  µπορεί να επισηµαί-
νατε, αλλά ουδέποτε δεχθήκατε ότι ο συνδυασµός για την
αντιµετώπιση της παράνοµης µετανάστευσης ήταν η αποτελε-
σµατική λειτουργία των µηχανισµών ασύλου. Ουδέποτε! 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Η απέλαση!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Έτσι, η επίκαιρη ερώ-

τηση γίνεται γενικευµένη επερώτηση! Κύριε Υπουργέ, παρακαλώ
να ολοκληρώσουµε. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ  (Υπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη):  Και  η απέλαση και ο επαναπατρισµός προϋποθέτουν το
µηχανισµό ασύλου. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. 

Ως εκ τούτου, λοιπόν,  µη µιλούµε γενικώς και αορίστως συν-
θηµατολογώντας. Γιατί συνθηµατολογώντας σε ένα τέτοιο δύ-
σκολο και επικίνδυνο πεδίο, όπως είναι η αντιµετώπιση της
εγκληµατικότητας οδηγεί σε πολύ επικίνδυνο λαϊκισµό. Πάρα
πολύ επικίνδυνο λαϊκισµό!

Εκεί που χρειάζεται η εµπιστοσύνη των πολιτών προς την πο-
λιτεία και στους µηχανισµούς  του κράτους, εκεί ακριβώς χτυ-
πάτε. Εκεί στοχεύετε. Στοχεύετε να µειώσετε την εµπιστοσύνη
των πολιτών απέναντι στο κράτος, νοµίζοντας ότι έτσι κερδίζετε
πολιτικά οφέλη. Στην πραγµατικότητα, όµως, µειώνετε τη δυνα-
τότητα του κοινωνικού συνόλου να ανταποκριθεί και να συστρα-
τευθεί σε µια πολιτική, η οποία εγγυάται τη συνοχή της κοινωνίας
και την ασφάλεια των πολιτών. 

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε και τον

κύριο Υπουργό και τον κ. Γεωργιάδη. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι η Διαρκής Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου κα-
ταθέτει την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου  Ανά-
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πτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας: «Τροποποίηση δια-
τάξεων του ν. 2168/1933 «Ρύθµιση θεµάτων που αφορούν όπλα,
πυροµαχικά, εκρηκτικές ύλες, εκρηκτικούς µηχανισµούς και
άλλες διατάξεις» (Α’147) και προσαρµογή στις διατάξεις της οδη-
γίας 2009/43/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβου-
λίου  της 6ης Μαΐου 2009 «για την απλούστευση των όρων και
προϋποθέσεων για τις µεταφορές προϊόντων συνδεόµενων µε
τον τοµέα της  άµυνας εντός της Κοινότητας (ΕΕ L 146 της
10.6.2009), όπως τροποποιήθηκε µε την οδηγία 2010/80/ΕΕ όσον
αφορά τον κατάλογο προϊόντων συνδεόµενων µε τον τοµέα της
άµυνας (ΕΕ C 69 της 18.3.2010)».

Θα συζητηθεί τώρα η πρώτη µε αριθµό 21/4-10-2011 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού του Πανελλήνιου Σο-
σιαλιστικού Κινήµατος κ. Αντωνίας Αντωνίου προς τον Υπουργό
Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την
κατασκευή του δρόµου Λάρυµνα-Μαρτίνο στη Φθιώτιδα. 

Στην επίκαιρη ερώτηση της κ. Αντωνίου θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, κ. Αθα-
νάσιος Μωραΐτης.

Η κ. Αντωνίου παρακαλείται να διατυπώσει την επίκαιρη ερώ-
τησή της.

ΤΟΝΙΑ ΑΝΤΩΝΙΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, κατέθεσα επίκαιρη ερώτηση για την κατα-

σκευή του δρόµου διότι είναι ένα από τα πολύ σηµαντικά έργα
του Νοµού Φθιώτιδας, όχι µόνο γιατί συνδέει δυο κοινότητες του
σηµερινού Δήµου Λοκρών αλλά γιατί εκεί υπάρχει µια πολύ µε-
γάλη επιχείρηση, η «ΛΑΡΚΟ». Έχουµε µια από τις µεγαλύτερες
βιοµηχανίες της χώρας και θα πρέπει επιτέλους να συνδεθεί µε
ένα λειτουργικό δρόµο µε την ΠΑΘΕ, µε τον αυτοκινητόδροµο
Αθήνας-Θεσσαλονίκης. 

Το συγκεκριµένο έργο βελτίωσης του δρόµου Μαρτίνου-Λά-
ρυµνας, µε προϋπολογισµό 3.700.000 ευρώ και µε φορέα υλο-
ποίησης τη Νοµαρχιακή Επιτροπή Φθιώτιδας, είχε ενταχθεί στις
9/11/2005 στο Περιφερειακό Πρόγραµµα της Στερεάς Ελλάδας
2000-2006, στο Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης, δηλαδή.

Το έργο αυτό συµβασιοποιήθηκε το 2007 και σύµφωνα µε τον
αρχικό του σχεδιασµό θα έπρεπε να έχει ολοκληρωθεί το 2009.
Σήµερα, κύριε Υπουργέ, είναι 2011 και όχι µόνο δεν έχει παρα-
δοθεί το έργο σε χρήση αλλά έχει εγκαταλειφθεί στην τύχη του.
Οι πολίτες αυτήν τη στιγµή αγωνιούν και ανησυχούν για το αν θα
ολοκληρωθεί το έργο. Ο δρόµος είναι σε πολύ κακή κατάσταση
και κινδυνεύουν κάθε µέρα κατά τη διέλευσή τους. 

Κύριε Υπουργέ, οι πολίτες ρωτούν: πόσα χρόνια χρειάζεται για
να επισκευαστεί ένας δρόµος εννιάµισι χιλιόµετρα και µάλιστα
όταν είναι ενταγµένος σε ένα ευρωπαϊκό πρόγραµµα και υπάρ-
χουν οι πόροι; Όπως σας είπα έχουν περάσει πέντε χρόνια και
δεν έχει ολοκληρωθεί, όταν η σύµβαση έλεγε ότι σε δυο χρόνια
θα έχει ολοκληρωθεί το έργο. Και πολύ περισσότερο αγανακτούν
οι Έλληνες πολίτες και διαµαρτύρονται σήµερα όταν σε περίοδο
οικονοµικής κρίσης, ύφεσης και ανεργίας, δε βλέπουν να πραγ-
µατοποιείται κανένα έργο. 

Για όλους αυτούς τους λόγους, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα και
θα ήθελαν και οι πολίτες της Φθιώτιδας να µας απαντήσετε σή-
µερα για ποιο λόγο δεν έχει ολοκληρωθεί το έργο, όπως προ-
βλέπεται από τη σύµβαση. Έχει καθυστερήσει, γιατί υπάρχει
σκεπτικό να απενταχθεί αυτό το έργο και να ενταχθεί κάποιο
άλλο έργο; Έχει υπάρξει απώλεια πόρων  και σε τι ύψος; 

Ζητούµε από εσάς, κύριε Υπουργέ, τη διασφάλιση για τη συ-
νέχιση και την ολοκλήρωση του έργου. Περιµένουµε να µας
απαντήσετε αν συµφωνείτε να πραγµατοποιηθεί αυτό το έργο
και πότε προβλέπετε να ξεκινήσουν οι νέες εργασίες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υφυπουργός Ανάπτυ-
ξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, κ Αθανάσιος Μωραΐτης,
έχει το λόγο. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Το έργο κατασκευής του δρόµου Λάρυµνα-Μαρτίνο είναι
πράγµατι από τα πολύ σηµαντικά έργα για το νοµό σας, αγαπητή
συνάδελφε, για τους κατοίκους της περιοχής, αλλά και για ολό-
κληρη τη Φθιώτιδα. Το συνολικό έργο περιλαµβάνει τη βελτίωση
τα παλιάς χάραξης του δρόµου συνολικού µήκους εννιάµισι χι-

λιοµέτρων, την κατασκευή τεχνικών έργων, την πραγµατοποίηση
των απαλλοτριώσεων και τις µετατοπίσεις των δικτύων ΔΕΗ και
ΟΤΕ. 

Το Μάιο του 2010 και επειδή το έργο καθυστερούσε σηµαντικά
οδηγήθηκε σε απένταξη από το Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης.
Ωστόσο, επειδή το έργο κρίθηκε αρκετά σηµαντικό, εντάχθηκε
ξανά στο ΕΣΠΑ µε προϋπολογισµό 3 εκατοµµύρια ευρώ. 

Για να καταλάβετε την πορεία υλοποίησης του έργου µέχρι
σήµερα, το έργο αυτό έχει αποδώσει δαπάνες 641.000 ευρώ, δη-
λαδή περίπου το 22% του συνολικού του προϋπολογισµού. 

Ας δούµε, όµως, λίγο τα προβλήµατα του συγκεκριµένου
έργου. Κατ’ αρχάς πρώτον, δεν ολοκληρώθηκαν οι απαλλοτριώ-
σεις, παρ’ ότι υπήρχαν οι διαθέσιµοι πόροι των 300.000 ευρώ. 

Δεύτερον, προέκυψαν δικαστικές διαµάχες µε δυο παρόδιους
ιδιοκτήτες οι οποίοι είχαν αντιρρήσεις µε τη χάραξη της διέλευ-
σης του δρόµου. 

Όσον αφορά στη χάραξη του δρόµου ήταν προβληµατική
εξαρχής και πρέπει να το αναφέρω. Η αρχική µελέτη προέβλεπε
ότι ο δρόµος θα περνά µέσα από το σχέδιο πόλης του Μαρτίνου.
Έπρεπε να αλλάξει η χάραξη του δρόµου γεγονός που δηµιούρ-
γησε και αυτό επίσης µια σηµαντική καθυστέρηση. Το πρόβληµα
αυτό έχει σήµερα λυθεί και υπάρχει πλέον µια νέα χάραξη. 

Στο σηµείο αυτό θέλω να σηµειώσω πως τα προβλήµατα του
έργου αυτού δεν είναι σε καµµία περίπτωση πρωτόγνωρα. Είναι
προβλήµατα του παθογενούς συστήµατος εκπόνησης µελετών,
καθώς και της υλοποίησης δηµόσιων έργων στη χώρα µας, που
η Κυβέρνηση προσπαθεί να αντιµετωπίσει από την πρώτη µέρα
µε ένα νέο θεσµικό πλαίσιο για την ανάθεση των δηµοσίων έργων
αλλά και των µελετών. Το πλαίσιο αυτό θα ανατρέψει τη στρέ-
βλωση των δηµοσίων έργων δηµιουργώντας όλες εκείνες τις δι-
κλίδες ασφαλείας, την εκπόνηση µελετών και την υλοποίηση
ποιοτικών έργων στη χώρα µας µε συγκεκριµένους προϋπολογι-
σµούς και ρεαλιστικά χρονοδιαγράµµατα υλοποίησης. 

Το µείζον πρόβληµα του συγκεκριµένου έργου είναι οι απαλ-
λοτριώσεις που ανέφερα και πριν. Επειδή αυτές έχουν καθυστε-
ρήσει σηµαντικά και για να µην κινδυνεύσει το έργο µε απένταξη,
δόθηκε έστω και µε καθυστέρηση –και εδώ θέλω να τονίσω ότι
ήταν µεγάλη η καθυστέρηση- νέα παράταση ενός έτους. Η πα-
ράταση αυτή δόθηκε τώρα στις 30 Σεπτέµβρη 2011 από τη Δια-
χειριστική Αρχή του ΠΕΠ Στερεάς Ελλάδας. 

Ας κρατήσουµε τη σηµαντική ηµεροµηνία 30 Σεπτέµβρη 2012
που ως τότε θα πρέπει να έχουν ολοκληρωθεί όλες οι εργασίες
του συγκεκριµένου έργου. 

Εγώ θέλω, κυρία Αντωνίου, να διαβεβαιώσετε τους πολίτες της
Φθιώτιδας ότι στο κοµµάτι που µας αναλογεί, εµείς θα είµαστε
εδώ να στηρίξουµε µε όλους τους τρόπους αυτό το σηµαντικό
έργο και να είµαστε δίπλα σας προς την υλοποίηση του έργου. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η κ. Τόνια Αντωνίου έχει

το λόγο.
ΤΟΝΙΑ ΑΝΤΩΝΙΟΥ: Κύριε Υπουργέ, µε χαρά και ικανοποίηση,

όχι µόνο εγώ αλλά φαντάζοµαι και οι πολίτες της Φθιώτιδας, σας
άκουσαν να δεσµεύεστε σήµερα από το ελληνικό Κοινοβούλιο
ότι οι προσπάθειές σας θα είναι για την ολοκλήρωση του έργου.
Θα συµφωνήσω µαζί σας ότι τα προβλήµατα των έργων είναι
πάρα πολύ σοβαρά και οι παθογένειες πάρα πολύ µεγάλες.

Κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να αλλάξουν οι ρυθµοί για την υλο-
ποίηση των έργων διότι σε µια περίοδο οικονοµικής κρίσης, µε-
γάλης ύφεσης, µεγάλης ανεργίας θα πρέπει να πάρετε πολύ
σοβαρές πρωτοβουλίες στο κοµµάτι της ανάπτυξης για να αντι-
µετωπίσουµε την ύφεση και την ανεργία.

Είστε και εσείς Βουλευτής περιφέρειας και γνωρίζετε πάρα
πολύ καλά ότι η ελληνική περιφέρεια όπως και η υπόλοιπη Ελ-
λάδα δοκιµάζεται. Πρέπει να σας πω, όµως, κύριε Υπουργέ -το
έχω καταθέσει πάρα πολλές φορές στο ελληνικό Κοινοβούλιο και
ως Βουλευτής της αντιπολίτευσης αλλά και ως Βουλευτής της
Πλειοψηφίας- ότι τα προβλήµατα όσον αφορά στο αναπτυξιακό
πρόγραµµα είτε του Γ’ ΚΠΣ, είτε του ΕΣΠΑ είναι πάρα πολύ σο-
βαρά και ιδίως στην Περιφέρεια Στερεάς Ελλάδας. 

Στην τοποθέτησή σας πριν µας είπατε ότι το έργο είναι πολύ
σηµαντικό και ότι υπήρχαν σηµαντικές καθυστερήσεις ενώ υπήρ-
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χαν οι πόροι. Και εγώ θέλω να σας ρωτήσω, ποιος φταίει; Δεν
µπορούµε να κάνουµε πλέον διαπιστώσεις και µάλιστα στη συγ-
κεκριµένη συγκυρία. Οι πολίτες βλέπουν ότι υπάρχουν ευρωπαϊ-
κοί πόροι, ότι κάθονται στα ταµεία, δεν προχωρούν στην
υλοποίηση των έργων, δεν λύνουµε, δηλαδή, θέµατα ανάπτυξης,
έχουµε τεράστια ανεργία και η Κυβέρνηση και οι αρµόδιοι φο-
ρείς απλώς παρατηρούν την εξέλιξη. 

Θέλω σήµερα απ’ αυτό το Βήµα να µας πείτε, πώς θα αντιµε-
τωπίσετε το πρόβληµα. Θα συµφωνήσω µαζί σας ότι αυτό το
έργο είναι ένα παράδειγµα για το τι συµβαίνει στο ΕΣΠΑ. Πρέπει
να σας πω, όσον αφορά στο πρόγραµµα της Στερεάς Ελλάδας,
ότι το Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης πήγε µε πολύ κακούς ρυθ-
µούς. Δεν έγινε σωστή απορρόφηση και το βλέπουµε αυτό. Είναι
έργο από το Γ’ ΚΠΣ που έπρεπε να έχει τελειώσει, έχει γίνει η
γέφυρα στο ΕΣΠΑ και δεν έχει ξεκινήσει.

Πρέπει να σας πω ότι αυτό δεν είναι η εξαίρεση. Είναι ο κανό-
νας στο ΠΕΠ Στερεάς Ελλάδας. Και ζητώ από εσάς να πάρετε
πρωτοβουλίες, αυτές που σας αναλογούν, για να δείτε γιατί το
ΕΣΠΑ δεν προχωρά στη Στερεά Ελλάδα. Πρέπει κάποιοι να λο-
γοδοτήσουν, κύριε Υπουργέ. Τι θα πούµε στους πολίτες;

Ξέρουµε ότι κάνετε σοβαρή προσπάθεια και ο κ. Χρυσοχοΐδης
και εσείς. Διαπραγµατευθήκατε στην Ευρωπαϊκή Ένωση και σή-
µερα που έχουµε ανάγκη τους ευρωπαϊκούς πόρους, καταφέ-
ρατε να υπάρχει πολύ µικρή εθνική συµµετοχή. Πρέπει, όµως, να
υπάρχει αποτελεσµατικότητα. Και σ’ αυτό θα κριθείτε. Οι πόροι
υπάρχουν, οι µηχανισµοί δε λειτουργούν. Τι θα κάνετε γι’ αυτό;
Πρέπει να πάρετε πρωτοβουλίες, έτσι ώστε να πιεστούν οι µη-
χανισµοί να λειτουργήσουν για να υπάρξουν έργα. Να υπάρχει
µια τσάπα στην περιφέρεια, κύριε Υπουργέ.

Έχουµε πέντε µεγάλους αυτοκινητόδροµους -κι αυτό αφορά
και το νοµό µας, το Νοµό Φθιώτιδας και το νοµό σας, το Νοµό
Αιτωλοακαρνανίας- και το πληρώνουµε µε µεγάλο κόστος, γιατί
έχουµε πάρα πολλά διόδια. Εµείς πληρώνουµε διόδια και έργα
δεν γίνονται.

Δεν προχωρούν τα µεγάλα έργα που είναι κι αυτά από ευρω-
παϊκούς πόρους. Αυτό δεν σας αφορά, είναι θέµα του Υπουρ-
γείου Υποδοµών. Και από την άλλη το ΠΕΠ, όπως βλέπετε και
εσείς, είναι σταµατηµένο για λόγους που πρέπει να µας εξηγή-
σετε. Είπατε ότι υπάρχουν ευθύνες, υπάρχουν καθυστερήσεις.

Αντιλαµβάνοµαι αυτό που είπατε, ότι υπήρχε πρόβληµα µε τις
απαλλοτριώσεις, αλλά κάποιος θα έπρεπε να είχε ασχοληθεί και
να έχει λυθεί το θέµα.

Ερωτούµε, κύριε Υπουργέ, και δεν µας απαντούν. Γι’ αυτό
θέλω να σας ευχαριστήσω γιατί δεσµεύεστε ότι το έργο θα γίνει
και ότι θα πάρετε τις πρωτοβουλίες που πρέπει από την πλευρά
σας. Έχετε αναγνωρίσει ότι υπάρχει πρόβληµα στο ΠΕΠ Στε-
ρεάς, ότι τα έργα στην πλειοψηφία τους έχουν κολλήσει και είναι
σ’ αυτήν την κατάσταση. Άρα, θα πρέπει να πάρετε και µια άλλου
είδους πολιτική πρωτοβουλία.

Αυτό το έργο στο Νοµό Φθιώτιδας, είναι έργο εθνικής σηµα-
σίας. Μιλάµε για τη «ΛΑΡΚΟ», δηλαδή για µια µεγάλη εθνική βιο-
µηχανία. Κατά συνέπεια δεν µπορεί να µην είναι µε σωστό και
λειτουργικό τρόπο συνδεδεµένη µε την ΠΑΘΕ. Με αυτό το έργο
θα λυθούν τα θέµατα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε την κ.

Τόνια Αντωνίου.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας

και Ναυτιλίας, κ. Αθανάσιος Μωραϊτης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-

νιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Όπως σηµείωσα και στην πρωτολογία µου, το έργο αυτό είναι

αρκετά σηµαντικό. Η αγαπητή συνάδελφος περιέγραψε τη µε-
γάλη αναγκαιότητα αυτού του έργου, που πρέπει να προχωρήσει
προς την υλοποίησή του. Η «ΛΑΡΚΟ», πράγµατι, πρέπει να συν-
δεθεί µε την ΠΑΘΕ.

Θέλω να ξεκαθαρίσω κάποια πράγµατα, γιατί θέλω να συµφω-
νήσω σε κάποια ζητήµατα που έθεσε η κυρία συνάδελφος.

Δεν υπάρχει καµµία απώλεια από τους διαθέσιµους πόρους
του έργου στο Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων. Η συνέχιση
του έργου αυτού είναι εξασφαλισµένη από το ΕΣΠΑ. Αυτό θέλω

να το ξεκαθαρίσω.
Όσον αφορά το µεγάλο θέµα που αφορά όχι µόνο αυτό το

έργο, αλλά συνολικά όλα τα ΠΕΠ και όλα τα τοµεακά, µου λέτε
«κύριε Μωραϊτη, αν γίνεται αυτό παντού, υπάρχει θέµα». Είπα και
πριν από µια εβδοµάδα -και ο κ. Χατζηδάκης εδώ ήταν- ότι, πράγ-
µατι, υπάρχει θέµα. Μια σειρά από κακές πρακτικές, κακές λει-
τουργίες, έχουν οδηγήσει σήµερα µικρά, µεσαία ή µεγάλα έργα
στις περιφέρειές µας στο να µη µπορούν να προχωρήσουν.

Πριν τέσσερις µήνες αντιληφθήκαµε ότι υπάρχει µια τεράστια
δεξαµενή ανενεργών έργων σε όλη την Ελλάδα. Και δεν µιλώ για
το συγκεκριµένο έργο, που υπήρχαν δαπάνες, είχε φθάσει στο
22% κ.λπ. Τρέξαµε και τρέχουµε να δούµε πώς θα µπορέσουµε
να ενεργοποιήσουµε αυτά τα έργα.

Εδώ έχουµε µεγάλη ευθύνη των διαχειριστικών αρχών. Είναι
µεγάλη η ευθύνη του κάθε ΠΕΠ ξεχωριστά το πώς θα τρέξει το
κάθε έργο.

Η συγκυρία αυτή για τη χώρα, είναι µια συγκυρία που δεν την
έχουµε ξαναδεί στο παρελθόν. Περνάµε ίσως την πιο δύσκολη
φάση των τελευταίων πενήντα ετών. Κρίνονται από τις αποφά-
σεις µας σ’ αυτήν τη συγκυρία το µέλλον της χώρας και το µέλ-
λον των επόµενων γενιών. Άρα, δεν µπορεί να παίζει κανένας.

Γι’ αυτό ο καθένας πρέπει να αναλάβει τις ευθύνες του και η
Κυβέρνηση και η αυτοδιοίκηση, αλλά και η δικαστική εξουσία.
Εδώ µιλάµε για ένα θέµα που ταλαιπωρήθηκε αρχικά µε τη µε-
λέτη, που ήταν πρόχειρη. Υπάρχουν συγκεκριµένες ευθύνες. Ε,
δεν µπορούµε πλέον να κάνουµε µελέτες άρπα-κόλλα για να
µπορέσουµε να λέµε στους ψηφοφόρους µας µόνο τα καλά νέα.
Είναι ένα έργο που καθυστερεί, γιατί περιµένουµε να τελειώσουν
οι απαλλοτριώσεις µέσω των δικαστηρίων. 

Αυτά πρέπει να τελειώσουν στη χώρα. Είναι πράγµατα που µας
στεναχωρούν. Είναι πράγµατα µε τα οποία δεν µπορούµε να
πάµε µπροστά. Είναι πράγµατα που πρέπει το Κοινοβούλιο να τα
αλλάξει όσο πιο γρήγορα µπορεί.

Αυτό το έργο το πιστεύουµε. Είναι ένα έργο που το παρακο-
λουθούµε ως Υπουργείο πλέον. Θέλω να κρατήσετε αυτήν τη
διαβεβαίωσή µου και να τη µεταφέρετε στους συµπολίτες σας
στο Νοµό Φθιώτιδας. Ακολουθούµε εδώ και ένα χρόνο περίπου
στο Υπουργείο Ανάπτυξης µέθοδο παρακολούθησης του κάθε
έργου ξεχωριστά. Σε ένα-δύο µήνες, θα µπορέσω να σας πω
ακριβώς πού βρίσκεται το έργο, τι δαπάνες έχει το έργο, τι λέει
ο εργολάβος.

Είναι ένα έργο το οποίο το πιστεύουµε και θέλουµε να το
δούµε να υλοποιείται µέχρι το Σεπτέµβριο του 2012.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Και εµείς ευχαριστούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός Οι-
κονοµικών και οι Υπουργοί Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλε-
κτρονικής Διακυβέρνησης και Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης, κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Συνταξιοδοτικές ρυθµίσεις, ενι-
αίο µισθολόγιο-βαθµολόγιο, εργασιακή εφεδρεία και άλλες δια-
τάξεις εφαρµογής του Μεσοπρόθεσµου Πλαισίου Δηµοσιο-
νοµικής Στρατηγικής 2012-2015».

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή.
Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 23/4-10-2011 επίκαιρη ερώ-

τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Κωνσταντίνου Χατζηδάκη προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την εργασιακή εφε-
δρεία σε φορείς που εποπτεύονται από το Υπουργείο Ανάπτυ-
ξης.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Χατζηδάκη θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός, κ. Αθανάσιος Μωραΐτης.

Παρακαλείται ο ερωτών Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Κωνσταντίνος Χατζηδάκης, να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή
του.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, όταν είχα
καταθέσει την ερώτησή µου µόλις πριν από λίγες µέρες, ο ειδι-
κός γραµµατέας των ΔΕΚΟ, είχε στείλει µια επιστολή σε εκατόν
πενήντα µία ΔΕΚ., µε την οποία τους έλεγε ότι θα έπρεπε να στεί-
λουν στήλες, που να περιλαµβάνουν τουλάχιστον το 10% του
προσωπικού τους το οποίο θα ετίθετο σε εργασιακή εφεδρεία.
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Η επιστολή αυτή, θα έπρεπε να είχε σταλεί µέχρι τις 26 Σεπτεµ-
βρίου. Προφανώς η λίστα εστάλη και στους οργανισµούς του
Υπουργείου Ανάπτυξης.

Στην ερώτησή µου, ανεξάρτητα από τις όποιες γενικές ενστά-
σεις υπάρχουν για τον τρόπο που η Κυβέρνηση είχε µεθοδεύσει
µέχρι τότε το θέµα της εφεδρείας, είχα σταθεί ενδεικτικά σε τρία
παραδείγµατα, για να καταδείξω πόσο αλλόκοτες ήταν οι κινή-
σεις της Κυβέρνησης. Είχα αναφέρει το «INVEST IN GREECE»
κατ’ αρχάς και το ΕΤΕΑΝ.

Για το «INVEST IN GREECE» και το ΕΤΕΑΝ είχαν περάσει δύο
ειδικοί νόµοι, πέρυσι ο ένας, φέτος ο άλλος, µε τους οποίους για
το µεν «INVEST IN GREECE» προβλεπόταν ότι θα έχουµε µετα-
τάξεις από άλλους οργανισµούς για να ενισχυθεί το προσωπικό
του, για το δε ΕΤΕΑΝ, προβλεπόταν περίπου διπλασιασµός του
προσωπικού του µε καινούργιες προσλήψεις. Και µάλιστα τις
µέρες που ο κ. Κυριακός, ο Ειδικός Γραµµατέας έστειλε την επι-
στολή για την εφεδρεία, προχωρούσε το ΕΤΕΑΝ σε προκήρυξη
για τις νέες προσλήψεις. 

Τη µονάδα οργάνωσης διαχείρισης των αναπτυξιακών προ-
γραµµάτων υπέθετα –είχα την αφέλεια ίσως- ότι η Κυβέρνηση
θα ήθελε να την ενισχύσει, καθώς, κύριε Υπουργέ, διακηρυγµέ-
νος στόχος σας είναι η επιτάχυνση του ΕΣΠΑ. Και ο βασικός µο-
χλός είναι η ΜΟΔ. Δεν θα σταθώ στο πότε ήταν ΔΕΚΟ, πότε δεν
ήταν και όταν έστειλε ο κ. Κυριακός το γράµµα, έπαυσε να είναι
ΔΕΚΟ. Αλλά δεν µπορεί να θέλετε να τρέξετε γρηγορότερα το
ΕΣΠΑ και την ίδια στιγµή, το Υπουργείο Οικονοµικών να ζητά να
µειωθεί το προσωπικό της βασικής σας υποµονάδας, που στηρί-
ζει την πρόοδο του ΕΣΠΑ.

Σήµερα, επειδή το Σεπτέµβριο ξεπεράσατε τον εαυτό σας σε
αλλαγές θέσεων και σε παλινωδίες και στην εφεδρεία και στα οι-
κονοµικά γενικότερα, η ερώτηση είναι εν µέρει ανεπίκαιρη νο-
µίζω, αλλά πρέπει να µας το διευκρινίσετε. Διότι καταλαβαίνω
από τις ρυθµίσεις που φέρατε για την εφεδρεία ότι οι τρεις αυτοί
οργανισµοί δεν υπάγονται. 

Ανεξάρτητα από αυτό –που θα µας το διευκρινίσετε- είναι µια
ευκαιρία να µας πείτε από τους δεκαπέντε οργανισµούς που
αφορούσε η επιστολή του κ. Κυριακού και υπάγονται στο Υπουρ-
γείο σας, ποιοι οργανισµοί υπάγονται πια στο καθεστώς εφε-
δρείας και τι θα συµβεί µε αυτούς. Έχω εδώ µια λίστα: ΕΟΜΕΧ,
ΕΛΟΤ κ.λπ.. Δεν έχω το χρόνο να σταθώ σε καθέναν από αυτούς
τους οργανισµούς. Αλλά, πραγµατικά, πρέπει να διευκρινιστεί το
θέµα, διότι υπάρχει µεγάλη ασάφεια ως προς τις προθέσεις σας
και µεγάλη ανησυχία προφανώς στους υπηρετούντες σε όλους
αυτούς τους φορείς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλείται ο Υφυ-
πουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας κ. Αθα-
νάσιος Μωραΐτης, να πάρει το λόγο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Αγαπητέ συνάδελφε, θέλω να πω ότι δεν θεωρώ την ερώτηση
ανεπίκαιρη, επειδή το νοµοσχέδιο, το οποίο κατατέθηκε εχθές
ξεκαθαρίζει λίγο τα πράγµατα. Θεωρώ ότι είναι επίκαιρη γιατί
αναφέρεστε σε τρία για εµάς εργαλεία σ’ αυτήν την περίοδο
όπως είναι η ΜΟΔ, το «INVESTING GREECE» και το ΕΤΕΑΝ. 

Όµως αυτό το οποίο θέλω να πω, επειδή χθες τα συναρµόδια
Υπουργεία κατέθεσαν το νοµοσχέδιο ότι είναι ένα νοµοσχέδιο
για το οποίο έχει γίνει πάρα πολύ µεγάλη συζήτηση και φαντά-
ζοµαι ότι τις επόµενες ηµέρες, όλες οι πολιτικές δυνάµεις σ’
αυτήν την Aίθουσα, θα καταθέσουν και τις απόψεις τους και τις
προτάσεις τους. Και πιστεύω ότι αυτό το οποίο θα πρέπει να λη-
φθεί υπ’ όψιν, είναι πάνω απ όλα η δύσκολη συγκυρία για τη
χώρα και πώς θα µπορέσουµε, πράγµατι, να δηµιουργήσουµε
ένα δηµόσιο τοµέα ο οποίος θα είναι παραγωγικός στη χώρα,
χωρίς τις αδυναµίες και τα προβλήµατα του παρελθόντος. 

Θέλω ακόµα να τονίσω ότι πρόκειται για αποφάσεις που κανείς
δεν ήθελε να πάρει. Αλλά στο σηµείο αυτό, πρέπει να κάνουµε
επιλογές όχι για εµάς αλλά πρέπει να κάνουµε επιλογές για το
µέλλον και επιλογές για τις επόµενες γενιές. 

Έρχοµαι τώρα στους τρείς οργανισµούς. Θέλω να τονίσω,
αγαπητέ συνάδελφε, ότι και οι τρεις αυτοί οργανισµοί αποτελούν
την εµπροσθοφυλακή της στρατηγικής µας για την ανάπτυξη της

οικονοµίας σ’ αυτήν τη δύσκολη συγκυρία για τη χώρα και είναι
κάτι το οποίο το αποδεικνύουµε καθηµερινά. Στηρίζουµε και ενι-
σχύουµε το ρόλο τους. Αυτό ακριβώς κάνουµε και το κάνουµε
από την πρώτη στιγµή. Στηρίζουµε τα στελέχη αυτών των οργα-
νισµών, στελέχη για τα οποία είµαστε πάρα πολύ υπερήφανοι. 

Εγώ θέλω να τονίσω ότι από την πρώτη ηµέρα που πήγα στο
Υπουργείο Ανάπτυξης, βρήκα ένα πάρα πολύ αξιόλογο στελε-
χιακό δυναµικό. Νοµίζω ότι έχετε και εσείς εικόνα αυτού του
αξιόλογου στελεχιακού δυναµικού. Και θέλω να φέρω και ένα πα-
ράδειγµα, το οποίο συνήθως το ακούς όταν πας σε µια δηµόσια
υπηρεσία, σε έναν οργανισµό ότι «χρειαζόµαστε και άλλο
κόσµο». Εγώ για παράδειγµα στη ΜΟΔ δεν άκουσα καµµία
στιγµή ότι χρειαζόµαστε και άλλα στελέχη. Άκουσα κάτι άλλο
όµως, το οποίο και µας προβληµάτισε, αλλά µας έκανε αν θέλετε
να πάρουµε και πρωτοβουλίες. Είδα στελέχη µε µεγάλη εµπειρία,
στελέχη δοκιµασµένα σε αυτό το οποίο κάνουν, να µας λένε: «Εί-
µαστε εδώ και είµαστε έτοιµοι για µάχη. Είµαστε εδώ και αξιο-
ποιήστε µας». Και αυτό ακριβώς κάναµε. Και όχι απλά αξιοποιού-
µε αυτά τα στελέχη, αλλά δίνουµε στη ΜΟΔ ένα ακόµη µεγαλύ-
τερο ρόλο. Εκχωρήσαµε επιπλέον κονδύλια τεχνικής βοήθειας
στη ΜΟΔ, για να µπορέσει η ΜΟΔ και τα στελέχη της, να στηρίξει
τους αδύναµους δικαιούχους του ΕΣΠΑ όπως είναι οι ορεινοί και
οι νησιωτικοί δήµοι. Εντάξαµε τους µισθούς των εργαζοµένων
της ΜΟΔ στο ΕΣΠΑ, έτσι ώστε και το ΚΔΕ να ελαφρύνει, αλλά
κυρίως και οι εργαζόµενοι αυτοί να νιώσουν µια µεγαλύτερη
ασφάλεια. Εκπαιδεύουµε τα στελέχη και βεβαίως αναβαθµίζουµε
λογισµικά συστήµατα και εγκαταστάσεις πληροφορικών συστη-
µάτων. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υφυπουργού)

Αλλά κυρίως µε ένα σχέδιο δράσης, το οποίο έχουµε αυτήν τη
στιγµή για τη ΜΟΔ µπορώ να πω ότι είµαστε πάρα πολύ κοντά
στους στόχους τους οποίους έχουµε βάλει. Έχοντας αυτά τα
στελέχη δίπλα µας, και έχοντας το νέο ρόλο η ΜΟΔ, µπορούµε
να έχουµε τα καλύτερα αποτελέσµατα.

Έρχοµαι στο ΕΤΕΑΝ, το οποίο επαναλαµβάνω ότι είναι και
αυτό ένα βασικό εργαλείο στις νέες πολιτικές και στις νέες στο-
χεύσεις του ΕΣΠΑ. Πριν από µια εβδοµάδα, σ’ αυτήν την αίθουσα
συζητούσαµε ότι το ΕΣΠΑ σχεδιάστηκε σε µία άλλη εποχή µε
άλλες ανάγκες, άλλες οικονοµικές συνθήκες, µε αποτέλεσµα σή-
µερα πολλά από τα προγράµµατα τα οποία έχει το ΕΣΠΑ, να µην
είναι ελκυστικά. 

Εµείς τι κάναµε; Διαπραγµατευτήκαµε. Διαπραγµατευτήκαµε
µε αποτέλεσµα να διευρύνουµε την επιλεξιµότητα σε µία σειρά
από δράσεις, κυρίως, στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις. Τι ξέρουµε
σήµερα; Ξέρουµε ότι η εγγυοδοσία, αλλά και το κεφάλαιο κίνη-
σης, είναι αυτά που αποτελούν το νούµερο ένα θέµα για τις επι-
χειρήσεις. Πώς αντιµετωπίζονται αυτά; Αντιµετωπίζονται µέσα
από συγκεκριµένες δράσεις, µέσα από συγκεκριµένα κονδύλια
του ΕΣΠΑ µε τη στήριξη του ΕΤΕΑΝ. 

Σε καµµία περίπτωση, λοιπόν, δεν θα µπορούσαµε αυτό το βα-
σικό εργαλείο το οποίο θα στηρίξει και τη ρευστότητα και την
επιχειρηµατικότητα στη χώρα µας, να πέρναγε από το µυαλό µας
ότι θα µπορούσε να υποβαθµιστεί αυτήν την περίοδο.

Και έρχοµαι στο «INVESTING GREECE», έρχοµαι εκεί όπου
υπάρχουν και τα πρώτα ελπιδοφόρα αποτελέσµατα. Έχουµε τα
πρώτα επενδυτικά σχέδια, που έχουν εγκριθεί από τη διυπουρ-
γική επιτροπή ανάπτυξης και την ολοκλήρωση της εξέτασης και
αξιολόγησης του συνόλου των σχεδίων, που κατατέθηκαν στην
εταιρεία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε παρα-
καλώ.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας και Ναυτιλίας): Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 

Συνεπώς, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, θέλω να κλείσω και να
δηλώσω σε όλους τους τόνους ότι η απόφασή µας είναι ξεκά-
θαρη. Η απόφασή µας είναι να στηρίξουµε µε όλους τους τρό-
πους αυτούς τους οργανισµούς. Και σε αυτό το στόχο φυσικά,
δεν θα δηµιουργήσει προσκόµµατα σε καµία περίπτωση ούτε η

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Ε’ - 7 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2011                                                                                               157



εφεδρεία ούτε οτιδήποτε άλλο προκύψει.
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προ-
ηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕ-
ΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του
κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
πενήντα µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί από το
2ο Δηµοτικό Σχολείο Παλλήνης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Χατζηδάκης για την ανάπτυξη
της επίκαιρης ερώτησής του.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, είναι σωστό
ή όχι το συµπέρασµά µου, κατ’ αρχάς απ’ αυτά που µας είπατε
ότι τους τρεις αυτούς οργανισµούς δηλαδή, «INVESTING
GREECE», ΕΤΕΑΝ και ΜΟΔ δεν τους αφορά το καθεστώς εργα-
σιακής εφεδρείας; Παρακαλώ, να έχουµε µία ξεκάθαρη απάν-
τηση. Διότι, άλλο πράγµα είναι, η όποια πολιτική σας γι’ αυτούς
τους τρεις οργανισµούς, για την οποία τις ενστάσεις µας ανα-
πτύξαµε την περασµένη εβδοµάδα και άλλο το πολύ συγκεκρι-
µένο ερώτηµα για την εργασιακή εφεδρεία που αφορά τους
ανθρώπους. Ξέρετε και το πρόβληµα του πολιτικού συστήµατος
είναι τα λόγια, οι γενικότητες, οι βερµπαλισµοί που δεν απαντούν
στο συγκεκριµένο. Αυτό είναι το πρώτο ερώτηµα, λοιπόν, και πα-
ρακαλώ να µας απαντήσετε.

Δεύτερο ερώτηµα: Ο κύριος ειδικός γραµµατέας ΔΕΚΟ, είχε
στείλει µία επιστολή σε δεκαπέντε φορείς του Υπουργείου σας.
Στη συνέχεια µε την ανακοίνωση του κ. Μόσιαλου στην τρίτη
δράση για την εργασιακή εφεδρεία, υπάγονται οι εργαζόµενοι
στους φορείς του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα που καταργούνται
και µέρος των εργαζοµένων των κατηγοριών ΥΕ και ΔΕ, των φο-
ρέων αυτών, που απορροφώνται, συγχωνεύονται ή περιορίζον-
ται. Αυτούς τους εργαζοµένους, σε αυτούς τους οργανισµούς,
αφορά η εφεδρεία. 

Έχω δει, λοιπόν, µε βάση τη λίστα που έχω µπροστά µου, ποιοι
είναι οι οργανισµοί που µπορεί να υπαχθούν και θέλω µία ξεκά-
θαρη τοποθέτηση από τη δική σας πλευρά για να είναι σαφή τα
πράγµατα για τους εργαζοµένους. 

Ο ΕΟΜΜΕΧ σύµφωνα µε το ν. 4002/2011, µπορεί να καταργη-
θεί ή να συγχωνευθεί, αν επιβαρύνει τον κρατικό προϋπολογι-
σµό. Τι θα συµβεί µε τον ΕΟΜΜΕΧ; Προηγουµένως είχαµε το
Ελληνικό Κέντρο Αργυλοµάζας µε το ν. 3895, που υποτίθεται ότι
θα συγχωνευόταν και δεν συγχωνεύτηκε. Ο ΕΛΟΤ που σύµφωνα
µε το ν.4002/2011 εισφέρει τέσσερα εργαστήρια στην ΕΒΕΤΑΜ.
Το Κέντρο Ελληνικής Γούνας, το Κέντρο Τεχνολογίας Σχεδια-
σµού, Ψηφιακές Ενισχύσεις. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Για όλα αυτά ανεξάρτητα από τη θέση  που µπορεί να πάρει
κανείς, για το αν ήταν αναγκαίες οι συγχωνεύσεις, για το αν δεν
ήταν κ.λπ. -εµείς έχουµε τοποθετηθεί και έχουµε µιλήσει για την
ανάγκη ενός ενιαίου φορέα µικροµεσαίων επιχειρήσεων, που να
έχει µία πιο συντονισµένη πολιτική- ανεξάρτητα από αυτά οφεί-
λετε ανθρώπινα, στους ανθρώπους που ανησυχούν, στους υπαλ-
λήλους που ανησυχούν, να δώσετε µία απάντηση: Ποιους αφορά
η εργασιακή εφεδρεία; Είναι δεκαπέντε οι οργανισµοί που υπά-
γονται στο Υπουργείο σας. Τοποθετηθείτε ξεκάθαρα, για να
υπάρχει µία απάντηση. Δεν µπορεί η Κυβέρνηση να κρύβεται σε
γενικότητες και σε βερµπαλισµούς της δεκαετίας του ’80. 

Περιµένω, λοιπόν, φεύγοντας από αυτήν την Αίθουσα και έχον-
τας απαντήσει εσείς προηγουµένως, να έχει διευκρινιστεί, απο-
λύτως, το θέµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλείται ο Υφυ-
πουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας κ. Αθα-
νάσιος Μωραΐτης, να δευτερολογήσει. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Αγαπητέ κύριε συνάδελφε, να πω ότι ούτε µε βερµπαλισµούς
ούτε µε γενικότητες προσεγγίζουµε τόσο σηµαντικά θέµατα.

Αναφέρατε τις τέσσερεις, πέντε εταιρείες, που εδώ και τρείς
µήνες και οι εργαζόµενοι αυτών των εταιρειών γνωρίζουν ακρι-
βώς τι µέλλει γενέσθαι, γνωρίζουν πώς θα συγχωνευτούν και τι
ακριβώς θα γίνει. 

Εκεί που υπήρχε το µεγάλο ερωτηµατικό ήταν για τους τρεις
οργανισµούς, που εδώ και µέρες καταθέσατε την ερώτηση σας.
Και πίστευα από την πρώτη σας τοποθέτηση ότι αυτό το είχατε
ξεκαθαρίσει και εσείς ο ίδιος, βλέποντας χθες κάποια σηµεία του
σχεδίου νόµου ή ακούγοντας κάποια σχέδια.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Εσείς στη συνέχεια δεν µου
το είπατε αυτό ρητώς και γι’ αυτό το ερώτησα.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας και Ναυτιλίας): Το επαναλαµβάνω, λοιπόν, τώρα
για να το ξεκαθαρίσω.

Η εργασιακή εφεδρεία δεν υπάρχει περίπτωση να αποδυνα-
µώσει αυτούς τους συγκεκριµένους τρεις οργανισµούς. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Άλλο η αποδυνάµωση. Λέµε
αν θα τους αφορά. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας και Ναυτιλίας): Ακούστε µε λίγο προσεκτικά, κύριε
Χατζηδάκη. Δεν το λέω αυτό σε καµµία περίπτωση για να χρησι-
µοποιήσω το µέσο όρο ηλικίας και να πω ότι είναι νέοι οργανισµοί
ή ότι δεν έχουν άτοµα σε αυτήν την ηλικία κ.λπ.. Το λέω γιατί
είναι πολιτική απόφαση της Κυβέρνησης να στηρίξει και το
ΕΤΕΑΝ και το «INVESTING GREECE» και τη ΜΟΔ. Είπα –και το
επαναλαµβάνω- ότι µιλάµε για εργαλεία και για εµάς είναι εργα-
λεία ανάπτυξης σε αυτήn τη δύσκολη οικονοµική συγκυρία για
τη χώρα. 

Γνωρίζουµε πάρα πολύ καλά –και το είπα και πριν- πως αυτή
η Κυβέρνηση καλείται να πάρει δύσκολες αποφάσεις σε µια δύ-
σκολη συγκυρία και αυτές οι αποφάσεις πονάνε. Αυτή η Κυβέρ-
νηση, πήρε τη µεγάλη απόφαση να συγκρουστεί µε λογικές, µε
νοοτροπίες, µε παθογένειες δεκαετιών σε αυτήν τη χώρα. Δεν
φοβόµαστε και είµαστε περήφανοι που αυτό µπορούµε και το
κάνουµε –ειλικρινά σας µιλάω- µε οποιοδήποτε κόστος υπάρχει
αυτήν τη στιγµή. 

Θέλουµε να αφήσουµε πίσω έναν δηµόσιο τοµέα και ένα κρά-
τος µη παραγωγικό, να δώσουµε στο κράτος και στο δηµόσιο
τοµέα –που δεν µπορούσε να δώσει ώθηση σε αυτή τη χώρα και
να την πάει µπροστά- µια τέτοια θέση, ώστε να είναι παραγωγικό,
τα στελέχη του να είναι στην πρώτη γραµµή της µάχης και να
µπορούν, πράγµατι, να αξιοποιούν τις δικές τους δυνατότητες,
αλλά και συνολικότερα των υπηρεσιών και των εταιρειών. Αυτό
ακριβώς είναι στο µυαλό µας και αυτό πάµε να κάνουµε. 

Φέρατε τρία παραδείγµατα πάρα πολύ καλά, όπου έχουµε
άξια στελέχη, στελέχη µε εµπειρία και τα οποία είναι στην εµπρο-
σθοφυλακή σε αυτή τη µεγάλη µάχη για την ανάπτυξη, την οποία
δίνουµε στην ΠΕΔ. 

Επαναλαµβάνω, λοιπόν, ότι δεν τους αφορά. Είπα όµως ότι
χθες κατατέθηκε το σχέδιο νόµου από τα συναρµόδια Υπουργεία
και έχουµε εδώ και µια εβδοµάδα µε δέκα µέρες  µια κουβέντα
στο Ελληνικό Κοινοβούλιο γι’ αυτό. Δεν µπορώ να προδικάσω
σήµερα και  να δεσµευθώ 100% για κάποια πράγµατα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Ναι, αλλά δεν σας ρώτησα
αυτό. Σας ρώτησα αν τους αφορά η εφεδρεία και τι θα γίνει µε
την εφεδρεία στους άλλους οργανισµούς. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας και Ναυτιλίας): Αυτήν τη στιγµή έχει γίνει προετοι-
µασία και από εµάς σε συνεργασία και µε τα συναρµόδια
Υπουργεία. Δεν τους αφορά και δεν αλλάζει κάτι σε αυτούς τους
συγκεκριµένους οργανισµούς. Θα µείνουν στην πρώτη γραµµή
της µάχης. Θα συνεχίσουν να έχουν το σηµαντικό ρόλο στην ανά-
πτυξη της χώρας και πιστεύω ότι µε έναν καλό συντονισµό, µε
µια πολύ καλή προσπάθεια, που είναι σε εξέλιξη αυτή τη στιγµή,
τα αποτελέσµατα στους τοµείς, που είναι υπεύθυνοι αυτοί οι
συγκεκριµένοι οργανισµοί, θα είναι πάρα πολύ θετικά. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρα-
κολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως
συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρα-
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τίας» που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής, είκοσι ένας µαθητές
και µαθήτριες και ένας εκπαιδευτικός συνοδός τους από το 18ο
Δηµοτικό Σχολείο Περιστερίου. 

Η Βουλή σας καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Εισερχόµεθα κατ’ εξαίρεση -λόγω υπηρεσιακών καθηκόντων
ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων κ. Μαγκριώ-
της πρέπει να παραστεί, παρουσία των Προέδρων της Δηµοκρα-
τίας Ελλάδος και Ουκρανίας, σε ελληνοουκρανικό συνέδριο- και
µε την ανοχή και τη σύµφωνη γνώµη των υπολοίπων Υπουργών
και συναδέλφων στην πρώτη µε αριθµό 28/4-10-2011 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σο-
σιαλιστικού Κινήµατος κ. Ανδρέα Μακρυπίδη προς τον Υπουργό
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την ολοκλήρωση
του φράγµατος Αχυρών στο Νοµό Αιτωλοακαρνανίας. 

Παρακαλείται ο κ. Ανδρέας Μακρυπίδης να διατυπώσει αυ-
στηρά επί δίλεπτον την ερώτησή του. Το έχει θέσει σαν όρο η κ.
Νικολαΐδου για να παραχωρήσει τη θέση της. Άλλωστε, αυτό
προβλέπει και ο Κανονισµός. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Θα ήθελα, κύριε Υπουργέ, για µια ακόµα φορά να αναφερθώ

στο θέµα του έργου που έχει να κάνει µε το Φράγµα των Αχυρών
στο Ξηρόµερο στο Νοµό Αιτωλοακαρνανίας. 

Δεν θα πω σήµερα για την αναγκαιότητα κατασκευής αυτού
του έργου ούτε για τη χρησιµότητα ούτε για τη σκοπιµότητα
ούτε για την ωφελιµότητα που θα έχουν οι κάτοικοι και η περιοχή
γενικότερα. Αυτά, είµαι βέβαιος ότι και εσείς ο ίδιος τα γνωρίζετε
εξίσου καλά µε εµάς τους Βουλευτές, γιατί είναι η τρίτη σχετική
επίκαιρη ερώτηση που καταθέτω για σας σε αυτή την Αίθουσα
τα δύο τελευταία χρόνια. 

Δεν θα αναφερθώ, κύριε Υπουργέ, στο ότι αυτό το έργο είναι
χρήσιµο, ωφέλιµο, αναγκαίο και θα δηµιουργήσει τις προϋποθέ-
σεις ανάπτυξης της περιοχής, θα δηµιουργήσει τις προϋποθέ-
σεις να πάµε σε µια αναδιάρθρωση καλλιεργειών στον αγροτικό
τοµέα, µε προϊόντα ανταγωνιστικά, τα οποία θα έχουν τη δυνα-
τότητα να καταναλωθούν και σε υψηλές τιµές και τα οποία θα
µπορούν, σε µεγάλο βαθµό, να είναι και εξαγώγιµα. 

Δεν θα αναφερθώ στο ότι αυτό το έργο θα λύσει σοβαρά προ-
βλήµατα ύδρευσης σε µια µεγάλη περιοχή, όπως είναι η επαρχία
Ξηροµέρου για τις επόµενες δεκαετίες και που όντως σήµερα
αντιµετωπίζει σοβαρό πρόβληµα ύδρευσης. Αυτά δεν θα τα πω,
γιατί είναι γνωστά. Είµαι σε θέση να γνωρίζω ότι και εσείς ο ίδιος
–και µε την επίσκεψή σας, αλλά και µε τις κατ’ επανάληψη ερω-
τήσεις - το γνωρίζετε. 

Η σκοπιµότητα της ερώτησής µου σήµερα έχει να κάνει µε το
ότι είχαµε µια θετική εξέλιξη –µε µια απόφαση πριν από έξι
µήνες- προχωράει η δηµοπράτηση του αναδασµού για την
έκταση δεκαοκτώ χιλιάδων πεντακοσίων στρεµµάτων και πριν
από τέσσερις µήνες έχει γίνει η δηµοπράτηση. 

Η ερώτησή µου έχει το εξής νόηµα: Σήµερα µπορείτε να µας
πείτε εάν µετά τη δηµοπράτηση του αναδασµού προτίθεσθε να
προβείτε σε δηµοπράτηση και του αρδευτικού δικτύου και πότε;
Αφού το κώλυµα που είχε να κάνει µε τον αναδασµό εκλείπει
πλέον, θα πρέπει το Υπουργείο Υποδοµών να µας πει αν είναι
έτοιµο να προχωρήσει στη δηµοπράτηση του αρδευτικού έργου,
καθώς και τις πηγές χρηµατοδότησης και το χρονοδιάγραµµα.
Αυτός είναι και ο λόγος της ερώτησής µου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον κ.
Μακρυπίδη. 

Παρακαλείται ο Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων κ. Ιωάννης Μαγκριώτης να λάβει το λόγο. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Θα ήθελα να ευχαριστήσω τους συναδέλφους για την παρα-
χώρηση της σειράς, γιατί πράγµατι υπάρχει µεγάλη ανάγκη. Θα
µείνω µέσα στο χρόνο, παρ’ ότι το θέµα είναι πάρα πολύ µεγάλο. 

Επίσης, θα ήθελα να ευχαριστήσω το συνάδελφο για την ερώ-
τηση. Βεβαίως, πρόκειται για την περιοχή του, είναι οι άνθρωποί
του και εκεί είναι ο αγώνας του, όπως και όλων των συναδέλφων
για το φράγµα Αχυρών, καθώς και για τις άλλες υποδοµές στην
περιοχή. 

Είχα την ευκαιρία να επισκεφθώ πριν περίπου ένα χρόνο ως
Υφυπουργός Υποδοµών, µαζί µε το συνάδελφο και άλλους υπη-
ρεσιακούς παράγοντες, το φράγµα και την ευρύτερη περιοχή και
να δω την αναγκαιότητα της γρήγορης ολοκλήρωσης. Το πρό-
βληµα στις καθυστερήσεις οφείλεται σε δυο λόγους:

Ο πρώτος λόγος είναι ότι χρηµατοδοτείται από το Πρόγραµµα
Δηµοσίων Επενδύσεων, δεν είναι δηλαδή ενταγµένο σε κάποιο
συγχρηµατοδοτούµενο πρόγραµµα και λόγω της στενότητας
αυτού του προγράµµατος και τα προηγούµενα χρόνια, πολύ δε
περισσότερο τώρα λόγω της οικονοµικής κρίσης, η χρηµατοδό-
τησή του είναι βραδεία, γι’ αυτό και οι εξελίξεις των εργασιών
είναι και αυτές αργές. 

Πιστεύω, όµως, ότι θα ολοκληρωθεί σύντοµα το βασικό έργο,
που είναι το φράγµα, αλλά και τα συνοδά έργα και το αρδευτικό
δίκτυο µερικών χιλιοµέτρων στο Άνω Ξηρόµερο, στο Κεντρικό
Ξηρόµερο, το οποίο είναι ενταγµένο σε αυτή την εργολαβία. 

Ο δεύτερος λόγος έχει να κάνει µε την αδυναµία της νοµαρ-
χιακής αλλά κυρίως της τοπικής αυτοδιοίκησης, να χρηµατοδο-
τήσει τα έργα αναδασµού των περιοχών, όπου πρόκειται να
κατασκευαστεί το µεγαλύτερο αρδευτικό δίκτυο στη νότια πε-
ριοχή του Ξηροµέρου που είναι, αν δεν κάνω λάθος, περίπου δε-
καοκτώ χιλιόµετρα και ολοκληρώνει, πράγµατι, µια υποδοµή γι’
αυτή την περιοχή που έχει πολλές δυσκολίες –δύσκολο ανά-
γλυφο- για τους ανθρώπους και για τις αστικές τους ανάγκες,
δηλαδή την υδροδότηση, αλλά και για την άρδευση της περιο-
χής. 

Η περιοχή έχει ανάγκη αυτή την υποδοµή, για να αξιοποιήσει
τα πλεονεκτήµατα που έχει στην καλλιέργεια ορισµένων γεωρ-
γικών προϊόντων, που πράγµατι µπορούν να αποκτήσουν ποι-
ότητα και υψηλή προστιθέµενη αξία, να δηµιουργήσουν θέσεις
απασχόλησης και εισοδήµατα στην περιοχή. 

Λόγω ακριβώς αυτής της αδυναµίας της τοπικής αυτοδιοίκη-
σης προχωρήσαµε, όπως πολύ σωστά τόνισε ο συνάδελφος,
στην απόφαση να εγκρίνουµε εµείς την πίστωση και να διαθέ-
σουµε τα χρήµατα –περίπου 950.000 ευρώ- από το κεντρικό
Υπουργείο για την εκπόνηση όλων των τοπογραφικών εργασιών
για την εκτέλεση του αναδασµού. 

Είµαστε στη φάση της αξιολόγησης των προσφορών. Πολύ
γρήγορα θα υπάρξει η τελική επιλογή. Αν όλα πάνε καλά, µέσα
στο 2013 –στο πρώτο εξάµηνο, όπως µας ενηµερώνουν οι υπη-
ρεσίες- µπορεί να έχει ολοκληρωθεί ο αναδασµός, για να πάµε
στη συνέχεια και στη δηµοπράτηση του έργου, για να έχουµε συ-
νολικά πλέον το έργο µε το φράγµα –το πρώτο δίκτυο και τα συ-
νοδά έργα- αλλά και το εκτεταµένο δίκτυο στο Κάτω Ξηρόµερο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο ερωτών
Βουλευτής κ. Ανδρέας Μακρυπίδης, για να αναπτύξει την ερώ-
τησή του. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, θέλω να είµαι ειλικρινής. Απογοητεύτηκα από

την απάντησή σας για έναν απλούστατο λόγο. Γνωρίζετε πολύ
καλά ότι αυτό το έργο έχει ξεκινήσει το 1996, δηλαδή πριν από
δεκαπέντε χρόνια. Και επειδή η Αιτωλοακαρνανία είναι κοντά
στην Άρτα, µπορούµε κάλλιστα να πούµε ότι δεκαέξι χρόνια γί-
νεται το φράγµα των Αχυρών, µεγαλύτερη διάρκεια από ότι χρει-
άστηκε «Το γιοφύρι της Άρτας». 

Το λέω για τον απλούστατο λόγο. Πριν από ένα χρόνο είχατε
επισκεφθεί ο ίδιος και είχατε δεσµευτεί -από τα Πρακτικά της
Βουλής- ότι το καλοκαίρι του 2011 θα είχαν τελειώσει τα έργα
του φράγµατος και της πρώτης φάσης των αρδευτικών δικτύων.
Αυτό επιβεβαιώσατε σε αντίστοιχη ερώτηση τον Οκτώβρη του
2010 σε αυτήν την Αίθουσα. Και ερχόµαστε ένα χρόνο µετά και
µας λέτε ότι τώρα έγινε η δηµοπράτηση του αναδασµού και θα
πάµε σε δηµοπράτηση για την επέκταση του έργου και της δεύ-
τερης φάσης του δικτύου το 2013. Αυτό σηµαίνει δηλαδή, ότι θα
χρειαστεί τουλάχιστον µια πενταετία ακόµη για να ολοκληρωθεί. 

Ελάτε εσείς, κύριε Υπουργέ, και η Κυβέρνηση συνολικά στη
θέση των Βουλευτών του Νοµού Αιτωλοακαρνανίας και αυτών
των πολιτών. Ένα φράγµα της τάξης των 35.000.000 ευρώ, κύριε
Πρόεδρε, χρειάζεται είκοσι χρόνια για να υλοποιηθεί! Μιλάµε
µέχρι σήµερα για δεκαέξι χρόνια, εκ των όποιων τα δέκα χρόνια
είναι Κυβέρνηση το ΠΑΣΟΚ. Ρωτώ: Ένα έργο αυτής της ζωτικής
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σηµασίας, που όλοι έχουµε οµολογήσει, χρειάζεται πέντε τουλά-
χιστον χρόνια ακόµη για να ολοκληρωθεί; 

Απέναντι σε αυτήν την αγωνία των πολιτών του Νοµού Αιτω-
λοακαρνανίας και συγκεκριµένα των κατοίκων της περιοχής,
πήρα πριν από ένα µήνα µια πρωτοβουλία και έστειλα κοινό υπό-
µνηµα στους αρµόδιους Υπουργούς. Έστειλα επιστολή στον
Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων κ. Ραγκούση και
σε εσάς, κύριε Μαγκριώτη, ως αρµόδιος Υπουργός, στον αρµό-
διο Υφυπουργό Περιφερειακής Ανάπτυξης κ. Χρυσοχοΐδη που
είναι συναρµόδιος Υπουργός για την Περιφερειακή Ανάπτυξη -
γιατί είναι έργο κύρια περιφερειακής ανάπτυξης- και στον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης, µιας και το έργο αυτό σχετίζεται
µε την αναδιάρθρωση των καλλιεργειών του πρωτογενούς
τοµέα, και ζητάω το πολύ απλό, κύριε Υπουργέ. 

Ζητάω, από σας, µε την ευθύνη διαχείρισης των εθνικών
πόρων, το Υπουργείο Περιφερειακής Ανάπτυξης από το ΕΣΠΑ -
που µπορεί και πρέπει και έχει τη δυνατότητα να καλύψει ανάγ-
κες του έργου γιατί καλύπτει µέρος ύδρευσης της περιοχής, και
είναι µέσα στο ΕΣΠΑ η ύδρευση της περιοχής- το Υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης µέσα από την αναθεώρηση του Προγράµ-
µατος «ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» -πολύ απλά, κύριε Υπουργέ, εάν υπάρχει
η στοιχειώδης πολιτική βούληση αυτά τα τρία συναρµόδια
Υπουργεία από τους πόρους που έχουν στη διάθεσή τους- να
κάνουν την ανάλογη κατανοµή, να εξευρεθεί το απαιτούµενο
ποσό για να ολοκληρωθεί επιτέλους, αυτό το έργο. 

Σε αυτήν την κατεύθυνση πριν από δέκα µέρες σε συνάντηση
που είχα µε τον Πρωθυπουργό παρόντος του Υπουργού Περιφε-
ρειακής Ανάπτυξης κ.Χρυσοχοΐδη, έθεσα το θέµα και δεσµεύ-
τηκε ο Πρωθυπουργός. Θέλω να σας παρακαλέσω σήµερα και
εσείς και οι άλλοι  συναρµόδιοι Υπουργοί να µην διαψεύσετε τον
Πρωθυπουργό στα πλαίσια της δέσµευσης ότι αυτό το έργο πρέ-
πει επιτέλους, να ολοκληρωθεί. Επαναλαµβάνω ότι είναι έργο δε-
καπέντε χρόνων και δεν έχουµε το δικαίωµα να παρατείνουµε
την αγωνία, το ενδιαφέρον και την επιβίωση αυτών των κατοίκων,
για όποιους άλλους λόγους. 

Απαιτώ –και συγγνώµη για την έκφραση- σήµερα από εσάς να
υπάρξει η δέσµευση και η συνάντηση των συναρµοδίων Υπουρ-
γών για την εξασφάλιση των απαιτούµενων πόρων για να ολο-
κληρωθεί επιτέλους, αυτό το έργο ζωτικής σηµασίας, έργο
πνοής για την περιοχή του Ξηροµέρου και του Νοµού Αιτωλοα-
καρνανίας. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θα ακούσουµε την

απάντηση του Υφυπουργού του κ. Μαγκριώτη. 
Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τη δευτερολογία

σας. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Τόνισα και προηγούµενα τους δύο λόγους των καθυστερή-

σεων. Ο ένας είναι ότι χρηµατοδοτείται από το Πρόγραµµα Δη-
µοσίων Επενδύσεων, γιατί η προηγούµενη κυβέρνηση δεν το
ενέταξε, αγαπητέ συνάδελφε, σε συγχρηµατοδοτούµενο πρό-
γραµµα, σε πρόγραµµα του ΕΣΠΑ. Αυτό δεν είναι ευθύνη της ση-
µερινής Κυβέρνησης και το γνωρίζετε πάρα πολύ καλά. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙΔΗΣ: Δεν θέλω να διακόψω, αλλά το
ΠΑΣΟΚ κυβέρνησε δέκα χρόνια, κύριε Υπουργέ. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Παρακαλώ.

Αγαπητέ συνάδελφε, δεν µπορώ να ξέρω τι έγινε πριν από
δέκα και πριν από είκοσι χρόνια στο έργο αυτό. Έχετε απόλυτο
δίκιο. Πήγαµε µαζί. Είδαµε τα προβλήµατα και έχετε δίκιο να δια-
µαρτύρεστε. Νοµίζω, όµως, ότι η ερώτηση γίνεται για την πε-
ρίοδο διακυβέρνησης αυτής της Κυβέρνησης, του Γιώργου
Παπανδρέου. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙΔΗΣ: Δεσµευτήκατε εσείς; 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Ασφαλώς και δεσµεύτηκα, αγαπητέ συνά-
δελφε. Είχε, όµως, δεσµευτεί και η τοπική αυτοδιοίκηση της
περιοχής ότι θα χρηµατοδοτήσει τις τοπογραφικές µελέτες και
τον αναδασµό. Δεν το έπραξε λόγω οικονοµικής στενότητας. Και
όχι µόνο δεν το έπραξε, αλλά καθυστέρησε  στο να χρηµατοδο-

τηθεί η µελέτη. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙΔΗΣ: Το φράγµα…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Παρακαλώ, κύριε συνάδελφε, µιλήσατε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Να ακούσουµε την

απάντηση, κύριε Μακρυπίδη. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και Δικτύων): Δεν υπάρχει λόγος να µε διακόπτετε. Τα εί-
πατε όλα. Αν νοµίζετε  ότι έχω µαζί µου τα χρήµατα, να σας τα
δώσω να κάνετε το έργο. Αφήστε µε να ολοκληρώσω. Καταλα-
βαίνω το δίκιο σας και τη µαχητικότητά σας, αλλά αυτή τη στιγµή
δεν έχει νόηµα. 

Αυτήν την ευθύνη δεν µπορεί να την έχει η Κυβέρνηση. Παρ’
όλα αυτά, από τον κεντρικό προϋπολογισµό έδωσε 950.000
ευρώ, για να γίνουν οι τοπογραφικές µελέτες, για να προχωρήσει
ο αναδασµός. Δεν ήταν δική της η ευθύνη και το ξέρετε καλά,
ήταν δέσµευση της τοπικής αυτοδιοίκησης, την οποία αθέτησε
για δικούς της λόγους, λόγω οικονοµικής αδυναµίας. Το κατα-
νοούµε και γι’ αυτό προχωρήσαµε στη χρηµατοδότηση. Γι’ αυτό
το λόγο, όµως, υπήρξε καθυστέρηση.

Το κεντρικό φράγµα έχει τελειώσει κατά 75% και κατά 65% το
αρδευτικό της υψηλής ζώνης και τα συνοδά έργα. Μέσα στο
2012 θα ολοκληρωθεί το πρώτο έργο, το οποίο θα είναι και λει-
τουργικό. 

Για το δεύτερο έργο, µίλησα ήδη για την καθυστέρηση λόγω
της τοπικής αυτοδιοίκησης και τις αδυναµίες της, πολύ γρήγορα
αξιολογούνται οι µελέτες. Με βάση το θεσµικό πλαίσιο και τους
νόµους, αγαπητέ συνάδελφε, υπάρχει ένας χρόνος που κατατί-
θενται οι προσφορές και αξιολογούνται οι µελέτες. 

Όσον αφορά τη χρηµατοδότηση, πρέπει να σας πω ότι πάνω
από 100.000.000 έχει διαθέσει από το Πρόγραµµα Δηµοσίων
Επενδύσεων η Κυβέρνηση τα δύο χρόνια. Μέσα στο 2011 έχουµε
διαθέσει περίπου 6.000.000 για το έργο αυτό από τα 200.000.000
που έχουµε για όλη την Ελλάδα και για όλα τα έργα. Νοµίζω ότι
η αναλογία είναι αξιόλογη. Είναι υψηλή και έτσι θα την αξιολο-
γήσετε. Από τους διαθέσιµους πόρους που έχει το Υπουργείο,
από τη συνολική κατανοµή που κάνει η Κυβέρνηση, δώσαµε αυτά
τα χρήµατα για αυτό το έργο συν τις 950.000, όπως είπα, για την
µελέτη. 

Στη συνέχεια, θα ήθελα να σας πω ότι αυτό που συζητάµε και
µε το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης είναι να ενταχθεί στο
Πρόγραµµα «ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» η χρηµατοδότηση του αρδευτικού
του Κάτω Ξηρόµερου, που συνολικά οι δαπάνες που απαιτούνται
από εδώ και  µπρος, περίπου άλλα 14.000.000, για την ολοκλή-
ρωση του πρώτου έργου. Και οι δαπάνες για το σύνολο των
έργων θα είναι περίπου 41.000.000 ευρώ. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε, κύριε
Υπουργέ. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων): Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. 

Συνεργαζόµαστε, λοιπόν, και µε το Υπουργείο Περιφερειακής
Ανάπτυξης και µε το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης. Το έργο
αυτό το έχουµε σε απόλυτη προτεραιότητα, όπως πολύ σωστά
το θέτετε και το διεκδικείτε. Υπερβαίνουµε τις δυνατότητες του
προϋπολογισµού, όπως έχει διαµορφωθεί από την Κυβέρνηση
το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων στην τρέχουσα οικονο-
µική περίοδο. Το έργο είναι και για µας προτεραιότητα και θα
ολοκληρωθεί. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ακολουθεί η τρίτη µε

αριθµό 34/4-10-2011 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου της Ε’
Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτού του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κας Βέρας ΝΙκολαΐδου προς τον Υπουργό
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την αντιµετώ-
πιση των προβληµάτων στη λειτουργία του Κέντρου Εκπαίδευ-
σης και Αποκατάστασης Τυφλών (ΚΕΑΤ). 

Το λόγο έχει η Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής Β’
Πειραιά του ΚΚΕ κ. Βέρα Νικολαΐδου, για να διατυπώσει την ερώ-
τησή της. 
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ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευχαρι-
στώ, κύριε Πρόεδρε. 

Κύριε Υπουργέ, συζητάµε για το µοναδικό δηµόσιο ειδικό κέν-
τρο για τυφλούς, που βρίσκεται στα πρόθυρα της διάλυσης. Φυ-
σικά, οι αιτίες και οι λόγοι δεν είναι γενικοί και αόριστοι. Η πρώτη
αιτία είναι η µη, συστηµατική θα έλεγα, χρηµατοδότηση µέχρι
σήµερα, η έλλειψη του µόνιµου προσωπικού και οι απλήρωτοι
συµβασιούχοι εκπαιδευτικοί, οι οποίοι εδώ και εννέα µήνες δεν
έχουν πληρωθεί. 

Τι έκαναν εκπαιδευτικοί, εργαζόµενοι, γονείς και µαθητές
µέχρι τώρα; Το αυτονόητο: κινητοποιήθηκαν και διεκδικούν αυτά
που τους ανήκουν. Διεκδικούν δηλαδή, τη λειτουργία του κέν-
τρου, που λέµε ότι πάει για διάλυση, να πληρωθούν οι συµβασι-
ούχοι γι’ αυτούς τους εννέα µήνες που δεν πληρώνονται, να
προσληφθούν ώστε να µπορούν να λειτουργήσουν και τµήµατα
που δεν έχουν καν λειτουργήσει, όπως είναι το οικοτροφείο και
το γυµνάσιο και λύκειο. 

Θα µου πείτε εσείς ότι µε προηγούµενη νοµοθεσία έχετε κα-
ταργήσει τα ειδικά σχολεία και τα έχετε ρίξει στα γενικά. Τα σχο-
λεία των τυφλών, όµως, δεν είναι δυνατόν να λειτουργήσουν
µέσα στα γενικά σχολεία. Ένα τυφλό παιδί έχει πολλαπλές ανάγ-
κες και δεν µπορεί ο εκπαιδευτικός, που τώρα πλέον ασχολείται
µε τριάντα, σαράντα παιδιά να έχει και την ευθύνη των τυφλών
παιδιών. Έτσι, αυτά τα παιδιά οδηγούνται στην αµάθεια, στο πε-
ριθώριο, στον Καιάδα.

Τι κάνει η Κυβέρνηση; Πώς απαντάει στα αιτήµατα όλου αυτού
του κινήµατος, γονιών, παιδιών, σπουδαστών, εκπαιδευτικών, ερ-
γαζοµένων γενικά; Απαντά µε το γνωστό, προσφιλή τρόπο: κα-
ταστολή, σύρσιµο στα δικαστήρια. Έχουν συρθεί εκεί οι
εργαζόµενοι. Μάλιστα, τώρα έχει ξεκινήσει επίσχεση εργασίας.
Και να θυµίσουµε ότι πέρσι τέτοια εποχή, λόγω έλλειψης βιβλίων
και καθηγητών, καλούνταν στην Ασφάλεια και στις αστυνοµίες οι
µαθητές και οι γονείς. Προσπαθούν µε αυτόν τον τρόπο και τον
εκφοβισµό να πιέσουν, για να λειτουργήσει, τι; Δεν µπορεί να λει-
τουργήσει έτσι η σχολή. 

Αυτό δείχνει, αν θέλετε, ότι η πολιτική της Κυβέρνησης δεν
είναι πλέον απλά αντιλαϊκή, είναι απάνθρωπη, είναι ξεδιάντροπη,
είναι βάρβαρη. Δεν αφορά εσάς προσωπικά, αλλά συνολικά την
Κυβέρνηση. Οπωσδήποτε υπάρχει και προσωπική ευθύνη, γιατί
εφαρµόζετε αυτήν την πολιτική.

Ειλικρινά, δεν θέλω να επεκταθώ περισσότερο. Το θέµα είναι
γνωστό. Την προηγούµενη Παρασκευή υπήρχε κινητοποίηση έξω
από το Υπουργείο. Δεν είχαµε την τύχη να βρούµε ούτε έναν εκ-
πρόσωπο του Υπουργείου γιατί –κοιτάξτε- κάποιοι υπηρεσιακοί
παράγοντες, το µόνο που µπορούν να κάνουν είναι να µεταφέ-
ρουν σε εσάς το ότι µας είδαν, τι τους είπαµε και να περιµένουµε
µετά κάποιες απαντήσεις. 

Η ερώτησή µας είναι πολύ συγκεκριµένη: Τι σκέφτεται η Κυ-
βέρνηση να κάνει, για να σταµατήσει αυτή η ποινικοποίηση των
αγώνων, που θα ενταθεί; Ξέρουµε το στόχο σας και γενικά για
τους ανάπηρους, αν θέλετε. Τώρα δεν υπάρχει χρόνος, αλλά µε
το χθεσινό νοµοσχέδιο –το πολυνοµοσχέδιο- που κατατέθηκε
επιβεβαιώνεται ότι µε τις επιτροπές που στήνετε θα κοπούν και
αυτά τα υποτυπώδη επιδόµατα που έχουν µείνει. Ξέρουµε την
τακτική της Κυβέρνησης. Αλλά από εκεί και ύστερα, τι θα κάνετε
για να σταµατήσει η ποινικοποίηση; 

Αυτό είναι το ένα ερώτηµα και το άλλο είναι: Τι µέτρα θα πά-
ρετε, ώστε να µπορεί να διευρυνθεί ο ρόλος του ΚΕΑΤ και να µην
το φθάσετε στη διάλυση;

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο  Δ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ )

Από τη µία, πρέπει να προσληφθούν αυτοί οι άνθρωποι, που
δεν πληρώνονται εννέα µήνες και το ξέρετε ότι είναι συµβασιού-
χοι της «ΠΡΩΤΟΠΟΡΙΑΣ» ενός ιδρύµατος που είναι και δικό σας
απόκτηµα. Εσείς το έχετε δηµιουργήσει, ακριβώς για να διευκο-
λυνθεί δήθεν η πληρωµή. Έχει µπλοκάρει, όµως. Είναι στο χέρι
σας να το ξεµπλοκάρετε. Πρέπει, λοιπόν, αυτά να τακτοποι-
ηθούν, να καταβληθούν συνολικά αυτά που τους χρωστάτε, για
να µπορέσει να υπάρξει µία εύρυθµη λειτουργία του Κέντρου,
φυσικά καλυπτόµενη από τον τακτικό προϋπολογισµό.

Είναι πολύ συγκεκριµένες οι ερωτήσεις µας και περιµένουµε

και συγκεκριµένη απάντηση, κύριε Υπουργέ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την

κυρία Αντιπρόεδρο της Βουλής.
Παρακαλείται ο Υπουργός Υγείας κ. Ανδρέας Λοβέρδος, να

λάβει το λόγο για να απαντήσει στην ερωτώσα συνάδελφο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Κυρία Αντιπρόεδρε της Βουλής, κυρία Νικολαΐ-
δου, το Κέντρο Εκπαίδευσης και Αποκατάστασης Τυφλών ΚΕΑΤ,
όχι µόνο δεν προβλέπεται να κλείσει, αλλά λειτουργεί και θα συ-
νεχίσει να λειτουργεί. Είναι, όπως είπατε, ένα νοµικό πρόσωπο
του δηµοσίου και λειτουργεί µε έδρα την Καλλιθέα, µε τρόπο,
νοµίζω, κατά βάση απρόσκοπτο.

Τι κάνει; Έχει το τυπογραφείο του, που εκδίδει τα βιβλία για
όλα τα τυφλά παιδάκια της Ελλάδας. Στο οικοτροφείο του φιλο-
ξενεί εννέα τυφλά παιδιά από την περιφέρεια. Έχει µια πολύ µε-
γάλη ακίνητη περιουσία, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η οποία
του δίνει περίπου 200.000 το χρόνο έσοδα από µισθώµατα. Έχει
νηπιαγωγείο και δηµοτικό σχολείο, όπου εξήντα πέντε παιδάκια
φοιτούν εκεί, ολοήµερο, δηµοτικό, οικοτροφείο, όπως είπα, και
τα απογευµατινά φροντιστήρια.

Ό,τι µε ρωτάτε, κυρία Αντιπρόεδρε, που σχετίζεται µε το προ-
σωπικό, σας το απαντώ µε τρόπο σαφή και πάρα πολύ κατηγο-
ρηµατικό. Δεν πρόκειται να προσλάβουµε κανέναν και δεν
πρόκειται να µονιµοποιήσουµε κανέναν. Σ’ αυτά τα θέµατα θέλω
να είµαι σαφής, καθόλου πελατειακός και να µην καλλιεργώ ψεύ-
τικες ελπίδες: ότι κάτι που δεν γίνεται σήµερα, θα γίνει τον άλλο
µήνα ή το 2012. Δεν θα γίνει τίποτε από αυτά.

Πέραν, όµως, τούτου, η λειτουργία του ΚΕΑΤ κατά βάση –και
θα πω τι είναι το κατ’ εξαίρεσιν που δεν πάει καλά- χρηµατοδο-
τείται.

Κυρία Αντιπρόεδρε, πρέπει να θυµίσω –θα µιλήσω για τη χρη-
µατοδότηση αφού πω µια φράση προηγουµένως- µία παρέµ-
βαση του Υφυπουργού, του κ. Τιµοσίδη, που επέλυσε µε έναν
τρόπο καίριο και µάλιστα, µε νοµοθετικό τρόπο, µε το ν.
3918�2011, το θέµα του προσωπικού του «ΗΛΙΟΥ» στη Θεσσαλο-
νίκη. Με τη συγχώνευση που έγινε του ιδρύµατος αυτού µε τον
ΚΕΑΤ ρυθµίστηκαν τα θέµατα του προσωπικού του «ΗΛΙΟΥ»  της
Θεσσαλονίκης, που θα πετάγονταν στο δρόµο, που είχαν πρό-
βληµα, εν πάση περιπτώσει, οι άνθρωποι. Η επίλυση αυτή µας
αναγνωρίστηκε από τους εργαζόµενους: και αναγνωρίστηκε όχι
µόνο στην Κυβέρνηση, αλλά και στην Εθνική Αντιπροσωπεία.

Πληρώνουµε, λοιπόν, γιατί έχουµε από τον τακτικό προϋπολο-
γισµό αυτήν την στιγµή ήδη πάρει για το ΚΕΑΤ –για το κέντρο
αποκατάστασης, δηλαδή- 630.000 ευρώ και προβλέπεται, κυρία
Νικολαΐδου, ακόµη ένα ποσό 115.000 ευρώ. 

Που υπάρχει το πρόβληµα, κύριε Πρόεδρε; Θα µιλήσω γι’ αυτό
στη δευτερολογία µου. 

Στο Ίδρυµα «ΠΡΩΤΟΠΟΡΙΑ» που είπατε. Αυτό το ίδρυµα –απ’
ό,τι ενηµερώνοµαι, κυρία Νικολαΐδου, δεν τα ξέρω και τα θέµατα
σε βάθος- κάνει τα φροντιστηριακά µε τους εκπαιδευτικούς που
έχει και είναι µία ιδρυµατική µορφή, ένα νοµικό πρόσωπο, ένα
µόρφωµα, κύριε Πρόεδρε, στο οποίο 99% µέτοχος είναι το ΚΕΑΤ
και 1% ο Πανελλήνιος Σύλλογος Τυφλών. Εκεί εµφανίζεται ένα
πρόβληµα και θα µιλήσω γι’ αυτό στη δευτερολογία µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, τον κ. Ανδρέα Λο-
βέρδο. 

Παρακαλείται η Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. Βέρα Νικολαΐ-
δου, Βουλευτής του ΚΚΕ, να λάβει το λόγο για δευτερολογία.

ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευχαρι-
στώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, η απάντησή σας ήταν πολύ απογοητευτική.
Ουσιαστικά, παρουσιάσατε µία εικόνα λες και µιλάµε για κάποιο
άλλο ίδρυµα όταν λέτε ότι το ΚΕΑΤ λειτουργεί και θα συνεχίσει
να λειτουργεί. Σας διαβεβαιώνω, εκτός αν δεν σας ενηµερώνουν
σωστά οι σύµβουλοί σας, ότι αυτήν τη στιγµή δεν λειτουργεί. 

Οι συµβασιούχοι, που είναι περισσότεροι από τους µόνιµους
εργαζόµενους, είναι σε επίσχεση εργασίας. Για ποια λειτουργία
µιλάτε; Τα απογευµατινά τµήµατα, που υποτίθεται καλύπτουν το
κενό της έλλειψης του ειδικού σχολείου, δεν λειτουργούν. 

Παραµένουν απλήρωτοι οι συµβασιούχοι για εννέα µήνες και
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έρχεστε και λέτε για το προσωπικό: «καµµία πρόσληψη, καµµία
µονιµοποίηση». Μα, τι σας ζητάνε αυτοί που δουλεύουν τώρα
εννέα µήνες; Το αυτονόητο. Είναι πολύ απάνθρωπο να συζητάτε
και να µην απαντάτε αν θα δώσετε τα δεδουλευµένα αυτών των
συγκεκριµένων εργαζοµένων, ανεξάρτητα ποια θα είναι η εξέ-
λιξη.

Λέτε ότι το ΚΕΑΤ έχει τυπογραφείο. Δεν ξέρετε ότι το τυπο-
γραφείο λειτουργεί µε ιδιωτική εταιρεία και ότι πέρσι δεν υπήρ-
χαν βιβλία και υπήρχε µία άλλη κινητοποίηση και πιέζονταν; Σας
λέω ότι έχασαν παιδιά, που ήταν άριστοι µαθητές, την ευκαιρία
να περάσουν σε ανώτατες σχολές και µάλιστα, τους πίεζαν να
µην δώσουν εξετάσεις, διότι δεν είχαν βιβλία και υπήρχαν κινη-
τοποιήσεις. Εάν δεν υπήρχαν αυτές οι κινητοποιήσεις –που εµείς
δεν το κρύβουµε και τις στηρίζουµε και προσπαθούµε να λυθούν
τα προβλήµατα, πιέζοντας τα Υπουργεία και κάθε υπεύθυνο-
πραγµατικά θα είχαν κλείσει από πέρσι. Πιέζονταν να µην δώ-
σουν εξετάσεις. 

Οι ανάγκες των τυφλών παιδιών είπα ότι είναι πολλαπλές και
δεν είναι µόνο να τους εξασφαλίσουµε –που δεν εξασφαλίζεται-
το γυµνάσιο και το λύκειο. 

Σας κάνω εγώ συγκεκριµένη πρόταση: Το κτήριο που είχαν
αφήσει πριν πάνε στο συγκεκριµένο –αυτό τώρα που υποτίθεται
ότι λειτουργεί γιατί δεν λειτουργεί- έχει µείνει αναξιοποίητο. Δεν
µπορεί αυτό να επισκευαστεί και να πούµε ότι εκεί θα λειτουρ-
γήσει ειδικό σχολείο, που υπάρχει ανάγκη για τα τυφλά παιδιά;

Ξέρετε ότι στο ΚΕΑΤ πηγαίνει µόνο το 10% των τυφλών παι-
διών σε επίπεδο Αττικής. Σκεφθείτε τι γίνεται πανελλαδικά. Δεν
µπορεί να καταργηθούν τα ειδικά σχολεία για τους τυφλούς.
Εκτός από τους µαθητές και σπουδαστές, αν κάποιο παιδί φθά-
σει στο επίπεδο να έχει πρόσβαση στο πανεπιστήµιο, δεν έχει
καµµία βοήθεια και στο πανεπιστήµιο. Για τα επιστηµονικά όρ-
γανα που έχουν ανάγκη, δεν παίρνουν ούτε ένα ευρώ επιχορή-
γηση.

Δεν συζητάω βέβαια, για τους ενήλικες και τους ηλικιωµένους
της τρίτης ηλικίας, που σας είναι γνωστό ότι δεν τους παίρνουν
σε κανένα ίδρυµα. Τι θα γίνει όλος αυτός ο κόσµος; Οι τυφλοί
δεν έχουν ανάγκη µόνο το να τελειώσουν το νηπιαγωγείο και το
δηµοτικό, που είναι βασικά, αλλά έχουν ανάγκη µιας συνεχούς
στήριξης στην εκπαίδευση, στην αποκατάσταση και φυσικά, και
στην ιατρική παρακολούθηση, διότι έχουν και πολλαπλές τυφλώ-
σεις πάρα πολλά παιδιά και αυτό είναι πολύ σοβαρό.

Δεν λειτουργεί καµµία χρηµατοδότηση. Θέλετε να σας πω τι
λειτουργεί; Δίνετε περισσότερα χρήµατα σε συνδικαλιστικούς
φορείς και σε µη κυβερνητικές οργανώσεις, ακριβώς γιατί συµ-
φωνούν µε την κυβερνητική πολιτική και –θα µου επιτρέψετε την
έκφραση- ξεσκονίζουν ή λιβανίζουν. 

Κύριε Υπουργέ, θα σας το πω συγκεκριµένα, παρ’ ότι δεν µου
αρέσει να λέω ονόµατα φορέων. Υπάρχει φορέας που έχει µε-
γαλύτερο προϋπολογισµό από το ίδιο το ΚΕΑΤ και επιχορηγείται
από το Υπουργείο. Αφήστε –µε συγχωρείτε- τα υποτυπώδη νού-
µερα των 600.000 ευρώ και των 115.000 ευρώ. 

Η χρηµατοδότηση πρέπει να γίνεται από το κράτος. Δεν ξέρω
µε ποιο δικαίωµα τα βάζετε µε αυτούς τους ανθρώπους, γιατί
στην κυριολεξία τα βάζετε µαζί τους, λες και είναι οι εχθροί. Δεν
είναι δική τους η ευθύνη που προσλήφθηκαν µέσω της «ΠΡΩΤΟ-
ΠΟΡΙΑΣ». Η «ΠΡΩΤΟΠΟΡΙΑ» είναι δικό σας κατασκεύασµα της
Νέας Δηµοκρατίας, που υποτίθεται ότι θα έλυνε και λειτουργικά
προβλήµατα, παίρνοντας το 1‰ από την ιδιωτική τηλεόραση. 

Σας είπα ότι έχει µπλοκάρει αυτή η χρηµατοδότηση. Είναι δυ-
νατόν να περιµένουµε; Πρέπει να κάνετε κάτι για να ξεµπλοκάρει.
Δεν µπορεί να λέτε ότι δεν θα γίνει καµµία πρόσληψη. Η πρώτη
σας υποχρέωση είναι να πληρωθούν τα δεδουλευµένα και η δεύ-
τερη είναι ότι πρέπει να προσληφθούν αυτοί που έχουν προσφέ-
ρει. 

Κάντε µία επίσκεψη. Τώρα κάνετε του κόσµου τις εξαιρέσεις,
εξαιρέσεις των εξαιρέσεων και µου λέτε «για να λειτουργήσει,
διότι δεν λειτουργεί». Εγώ θα σας έλεγα να κάνετε µία επίσκεψη
στο ΚΕΑΤ. Καλέστε τους εργαζόµενους και τους συµβασιού-
χους, τους γονείς και τους µαθητές να κουβεντιάσατε -έκαναν
µια προσπάθεια την προηγούµενη Παρασκευή, δεν πέτυχε- και
θα δείτε την πραγµατικότητα. Δεν είναι αυτή που µας παρουσιά-

σατε. 
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας της κυρίας Αντιπροέδρου)
Δεν έχετε απαντήσει σε αυτά που σας ζητάµε: πληρωµή δε-

δουλευµένων, προσλήψεις, χρηµατοδότηση από τον κρατικό
προϋπολογισµό. Τα υπόλοιπα στην πράξη όχι µόνο δεν λειτούρ-
γησαν, αλλά έχουµε φθάσει στο σηµείο να βλέπουµε ότι το ΚΕΑΤ
βρίσκεται στα πρόθυρα του κλεισίµατος. Μην παρουσιάζετε ότι
λειτουργεί και δεν θα πάψει να λειτουργεί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την
κυρία Αντιπρόεδρο, την κ. Βέρα Νικολαΐδου. 

ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Και εγώ
σας ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλείται ο Υπουρ-
γός κ. Ανδρέας Λοβέρδος να λάβει το λόγο για τη δευτερολογία
του. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Κυρία Αντιπρόεδρε, εγώ δεν ήθελα να παρου-
σιάσω ιδανικές συνθήκες λειτουργίας. Οι ωραιοποιήσεις είναι µα-
κριά από εµένα. Δεν υπάρχει Έλληνας που να µην ξέρει πού
βρισκόµαστε σήµερα. Πάντως, για ένα πολύ ευαίσθητο θέµα –
και παρά τις αντιλήψεις που υπάρχουν ότι τα ειδικά σχολεία πρέ-
πει να εκκοινωνιστούν και τα παιδιά να συγχωνευθούν µε τον
κύριο κορµό της µαθητιώσας νεολαίας-…

ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Εσείς το
λέτε, δεν είναι θέµα αντιλήψεων. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): … εµείς ιδρύµατα που προσφέρουν, όπως αυτό,
τα διατηρούµε και τα ενισχύουµε. 

Μίλησα για τις 630.000 ήδη καταβληθείσες, µίλησα για τις
115.000 που ήδη έχουν εγκριθεί. Για όποια υπόλοιπα οικονοµικά
θέµατα υπάρχουν το Υπουργείο Οικονοµικών µάς έχει διαβεβαι-
ώσει ότι θα καλύψουµε όλες τις ανάγκες µέχρι το τέλος του
έτους. Αυτό είναι το πρώτο. Το δεύτερο είναι ότι ό,τι είπα στην
πρωτολογία µου ισχύει και το επικαλούµαι. Δεν το ξαναλέω. Λέω
από εδώ και πέρα πράγµατα που έχω παραλείψει να απαντήσω
και πράγµατα που προσθέσατε. 

Ένα από αυτά που προσθέσατε σχετίζεται µε τις µη κυβερνη-
τικές οργανώσεις. Έχω υπ’ όψιν µου ελάχιστα. Κυρία Νικολαΐ-
δου, εγώ δεν τα υπογράφω αυτά και δεν ασχολούµαι µε αυτά.
Ωστόσο, γνώρισα λόγω της εντάσεως από µία σύγκρουση ότι
χρηµατοδοτούµε τον απόλυτο υβριστή του Υπουργείου. Δεν έχει
σηµασία, κάνει δουλειά. Εάν υπάρχει, κατά τη γνώµη σας, ερε-
θιστική ή σκανδαλώδης χρηµατοδότηση κάποιου τέτοιου νοµι-
κού προσώπου, θέλω να το ξέρω και ο κοινοβουλευτικός έλεγχος
για εµένα πρέπει να συµπεριλαµβάνει και ονόµατα. Να µου πείτε
αυτό και θα το δω και µετά λόγου γνώσεως θα σας απαντήσω. 

Τρίτον, όσον αφορά το θέµα των βιβλίων που βάλατε στην το-
ποθέτησή σας, αυτό ήταν πέρυσι πρόβληµα, δεν είναι φέτος.
Φέτος τα βιβλία και τυπώθηκαν και µοιράστηκαν κανονικά.

Τώρα πάµε στα απογευµατινά φροντιστήρια που είναι και το
θέµα που αφορά την «ΠΡΩΤΟΠΟΡΙΑ». Κυρία Νικολαΐδου, αλη-
θεύει ότι τα φροντιστήρια το απόγευµα δεν γίνονται, γιατί το
ΚΕΑΤ είναι στις απογευµατινές του ώρες σε κατάληψη εδώ και
δύο βδοµάδες; Έτσι µου λένε. Έτσι µε ενηµερώνουν από το
Υπουργείο. Αληθεύει αυτό; 

ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Όχι, βέ-
βαια. Η κατάληψη είναι κλιµακούµενη κινητοποίηση.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Ναι, υπάρχει µια κλιµακούµενη κινητοποίηση που
αδρανοποιεί τα απογευµατινά µαθήµατα. 

Κύριε Πρόεδρε, η κυρία Αντιπρόεδρος έχει δίκιο σε ένα θέµα.
Υπάρχει αυτό το Ίδρυµα της «ΠΡΩΤΟΠΟΡΙΑΣ», το Νοµικό Πρό-
σωπο που κατά 99% χρηµατοδοτείται από το ΚΕΑΤ και κατά 1%
από την Ένωση Τυφλών. Πόρος του όµως, βασικός είναι ένα πο-
σοστό –που η κ. Νικολαΐδου είπε νοµίζω ότι είναι 1,5‰- από τις
διαφηµίσεις που παίζονται στα ιδιωτικά µέσα ενηµέρωσης. 

ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Πράγµα
το οποίο έχει σταµατήσει. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Η πτώση της διαφηµιστικής δαπάνης επέφερε και
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πτώση εσόδων και αδυναµία να πληρωθούν οι εργαζόµενοι της
«ΠΡΩΤΟΠΟΡΙΑΣ» που κάνουν τα απογευµατινά φροντιστήρια και
έχουν κάνει και την κατάληψη. Είναι δύσκολο αυτό, κυρία Νικο-
λαΐδου. Δεν ξέρω πώς θα µπορούσα να το αντιµετωπίσω ως
Υπουργός Υγείας, αφού το προβλεπόµενο έσοδο δεν προκύπτει
λόγω του ότι έχει µειωθεί η διαφηµιστική δαπάνη.

Με την ευκαιρία της ερώτησης λέω ότι θα το δω, αλλά δεν λέω
ότι θα το λύσω. Δεν ξέρω αν µπορώ να το λύσω. Πάντως, σας
εγγυώµαι ότι θα σας απαντήσω γραπτώς για το τι ακριβώς το
Υπουργείο µπορεί να κάνει πάνω σε αυτό. Δεν σας λέω ότι θα
σας απαντήσω γραπτώς για τη λύση του προβλήµατος. Δεν
µπορώ να την εγγυηθώ τη λύση. 

ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Είναι
θέµα πολιτικής βούλησης απέναντι στα ΑΜΕΑ και τους τυφλούς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Λοβέρδο. 

Κύριοι συνάδελφοι, θέλω να κάνω µία ανακοίνωση προς το
Σώµα. 

Ο Βουλευτής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιωάννης Παπαθανα-
σίου ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό. Η Βουλή
εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Η Βουλή ενέκρινε τη ζη-

τηθείσα άδεια. 
Εισερχόµαστε τώρα στην πέµπτη µε αριθµό 29/4-10-2011 επί-

καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκη προς τον
Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την πε-
ρικοπή δαπανών στα Κέντρα Πρόληψης για την Ψυχική Υγεία. 

Ο κ. Κριτσωτάκης, ο ερωτών συνάδελφος έχει το λόγο, για να
αναπτύξει την επίκαιρη ερώτηση. 

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, καταθέσαµε αυτήν
την επίκαιρη ερώτηση, διότι εµείς διαπιστώνουµε ότι διαλύεται
η ψυχική υγεία και η αντιµετώπιση των εξαρτήσεων µε όλες
αυτές τις πολιτικές που εφαρµόζονται σήµερα από την Κυβέρ-
νηση και από το συγκεκριµένο Υπουργείο. 

Εµείς λέµε ότι µε την απόφαση της 26ης Αυγούστου 2011
εφαρµόζεται από το Υπουργείο Υγείας οριζόντια περικοπή των
προϋπολογισµένων ΚΑΕ για τα κέντρα πρόληψης - που είναι
εβδοµήντα δύο- για το ΚΕΘΕΑ, για τον ΟΚΑΝΑ, για το Ψυχια-
τρικό Νοσοκοµείο Αθηνών και όλες τις δοµές του Προγράµµατος
«ΨΥΧΑΡΓΩΣ», ακριβώς τη στιγµή που οι κοινωνικές ανάγκες για
αυτές τις υπηρεσίες αυξάνονται. 

Θα έλεγα ότι έχει ιδιαίτερη σηµασία µία ανακοίνωση που γίνε-
ται από την Ελληνική Ψυχιατρική Εταιρεία, η οποία λέει ότι οι συ-
νέπειες της κρίσης αυξάνουν τα φαινόµενα που έχουν σχέση µε
τις δικές τους αρµοδιότητες, µε την ψυχική υγεία δηλαδή κ.λπ..
Λέει ότι δεν πρέπει να κλείσουν άλλες δοµές ψυχικής υγείας και
δεν πρέπει αυτές που λειτουργούν να λειτουργούν ως µικρά
άσυλα µέσα στην κοινότητα. Δυστυχώς, ορισµένα από αυτά γί-
νονται σήµερα. Θα πω, όµως, περισσότερα αργότερα. 

Θέλω να πω ότι αυτό που ρωτάµε εµείς συγκεκριµένα είναι αν
θα παρέµβει το Υπουργείο και ο Υπουργός, ώστε να ανακληθεί
συνολικά και οριστικά η απόφαση της 26ης Αυγούστου για περι-
κοπή των δαπανών σε όλα αυτά τα κέντρα που ανέφερα και πριν
–σε όλα και σε ένα-ένα αναλυτικά- και ποιο είναι το ύψος των
προϋπολογισµών του 2012 για τα κέντρα πρόληψης, το ΚΕΘΕΑ,
τον ΟΚΑΝΑ και όλα τα υπόλοιπα. Δεν θέλω να σπαταλώ χρόνο,
αναφέρονται στην ερώτηση. Ρωτάµε, επίσης, αν το Υπουργείο
και ο Υπουργός, µε δεδοµένες τις ελλείψεις του προσωπικού σε
όλες τις δοµές, εγγυάται ότι κανείς εργαζόµενος δεν θα απολυ-
θεί άµεσα ή έµµεσα ή διά της εργασιακής εφεδρείας ή µε οποι-
ονδήποτε άλλο τρόπο φυσικά. 

Ο Υπουργός έχει ήδη πει κάπου σε κάποια άλλη απάντηση που
έδωσε, από τότε που καταθέσαµε εµείς την ερώτηση µέχρι σή-
µερα, ότι εφόσον δεν υπάρχουν εργαζόµενοι που καλύπτουν τις
προϋποθέσεις για την εργασιακή εφεδρεία, η χρηµατοδότηση
θα είναι απολύτως επαρκής για τη λειτουργία του ΚΕΘΕΑ. Αυτή
είναι µια απάντηση. Υπάρχει, όµως και µια προϋπόθεση. Λέει:
«εφόσον». 

Εµείς ζητούµε συγκεκριµένες απαντήσεις από τον κύριο

Υπουργό. Δεν µπορούµε να πούµε ότι δεν ακούµε τις διαβεβαι-
ώσεις που δίνετε ενδιάµεσα. Δεν µπορούµε, όµως και να σας πι-
στέψουµε –µας συγχωρείτε, γι’ αυτό- γιατί στο όνοµα του καλού
ή στο όνοµα της ανάγκης ή στο όνοµα του µνηµονίου ή εν πάση
περιπτώσει µε διάφορες προϋποθέσεις και ναι µεν αλλά η Κυ-
βέρνησή σας, αλλά και εσείς ως Υπουργός έχετε καταβαραθρώ-
σει τις εργασιακές σχέσεις, το ασφαλιστικό, τα οικονοµικά, τα
θεσµικά και διαψεύδεστε µε αυτά που τελικά πραγµατοποιείτε. 

Κύριε Υπουργέ, δεν θέλουµε απλά λόγια, λοιπόν. Θέλουµε δια-
βεβαιώσεις µε στοιχεία, δεσµεύσεις, τις οποίες θα ελέγχουµε
κιόλας. Αυτά ρωτάµε και αυτές τις απαντήσεις αναµένουµε. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Μιχαήλ Κριτσωτάκη, τον ερωτώντα συνάδελφο. 
Παρακαλείται ο Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης

κ. Ανδρέας Λοβέρδος να λάβει το λόγο, προκειµένου να απαντή-
σει στον ερωτώντα συνάδελφο. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Κύριε Πρόεδρε, ο κύριος συνάδελφος έβαλε ένα
θέµα για το οποίο το Υπουργείο έχει πάρει το λόγο, απαντώντας
στην κ. Διώτη, τη συνάδελφο του ΣΥΡΙΖΑ, πριν από περίπου εί-
κοσι ηµέρες και σχετικά µε το θέµα έχουµε µιλήσει και στην Επι-
τροπή Κοινωνικών Υποθέσεων την περασµένη Τρίτη, µόλις πριν
από λίγες ηµέρες, δηλαδή. Η επίκαιρη ερώτηση του συναδέλ-
φου, επιτρέπει, όµως, να γίνω πιο συγκεκριµένος στην Αίθουσα
της Ολοµέλειας της Εθνικής Αντιπροσωπείας και τώρα.

Κατ’ αρχάς, κύριε Κριτσωτάκη, θέλω να σας πω ότι η προς
εµένα υπογράµµιση ότι οι πράξεις είναι το µείζον και τα λόγια το
έλασσον δεν βοηθάει, γιατί εγώ το ξέρω αυτό που λέτε. Και στο
θέµα των ναρκωτικών και γενικότερα, των εξαρτήσεων και των
ασθενειών που προκαλούνται από τις εξαρτήσεις, η Ελλάδα µε
το πρόγραµµα που ξέρετε ότι αναπτύσσει για την παροχή µέρι-
µνας και φροντίδας και υπηρεσιών υγείας στους εξαρτηµένους
ασθενείς από τα νοσοκοµεία, καταγράφηκε από το Ευρωπαϊκό
Παρατηρητήριο στη Λισαβόνα τώρα -η κ. Μαλλιώρη ήταν εκεί την
Τετάρτη- ως µία χώρα που κάνει ένα πείραµα πάρα πολύ ενδια-
φέρον και πάρα πολύ αποδοτικό. Κανείς δεν πιστεύει και εκπλήτ-
τεται από την πράξη µέσα σε λίγες εβδοµάδες να λύνουµε ένα
πρόβληµα που καθυστερούσε η επίλυσή του επί είκοσι χρόνια.

Το παλεύουµε, λοιπόν, κύριε Κριτσωτάκη, µε έργα. Τα λόγια
έρχονται να συνοδεύσουν τα έργα και να εκλαµβάνονται ως ανα-
κοινώσεις πεπραγµένων και όχι ως υποσχέσεις. Πρέπει να κά-
νουµε αυτά που λέµε και να λέµε αυτά που κάνουµε. Το τηρώ
αυτό όσο µπορώ, παρ’ όλη τη δυσκολία των περιστάσεων.

Είχα πει στη συνάδελφο κ. Διώτη και σας το επαναλαµβάνω
και θα δείτε ότι σε αυτό δεν θα διαψευστώ, κύριε συνάδελφε, ότι
η απόφαση αυτή του Υπουργείου Οικονοµικών για την αποµεί-
ωση των πληρωµών του ελληνικού δηµοσίου απέναντι στους
εποπτευόµενους φορείς δεν αφορά τελικά, µετά τις διευκρινίσεις
που έγιναν µε το Υπουργείο Οικονοµικών, τα νοµικά πρόσωπα
που ασχολούνται µε ευαίσθητα κοινωνικά θέµατα, όπως αυτά
των εξαρτήσεων ή όπως αυτά των ασθενειών στην ψυχική υγεία.

Ο κ. Σαχινίδης προσπαθεί να λειτουργήσει στο πλαίσιο µιας
απίστευτης πίεσης και έντασης, κύριε συνάδελφε. Οι παρεµβά-
σεις του είναι παρεµβάσεις εξορθολογισµού.

Πάντως, η καθυστέρηση των πληρωµών δεν είναι ένα καπρί-
τσιο, κύριε συνάδελφε. Είναι ένα προϊόν των προβληµάτων που
έχουν δηµιουργηθεί στη χώρα από τη µη καταβολή της έκτης
δόσης στα µέσα Σεπτεµβρίου. Ο άνθρωπος κάνει ό,τι µπορεί να
διευθετήσει τις ανάγκες που έχει το ελληνικό δηµόσιο, χειριζό-
µενος τα λίγα του χρήµατα.

Οφείλω να πω ότι τον βοηθάει σε αυτή του την πορεία -επικοι-
νώνησα µαζί του πριν σας ενηµερώσω σήµερα στη Βουλή και δε-
σµευτώ- το γεγονός ότι οι Έλληνες πολίτες, κύριε συνάδελφε,
σε ό,τι αφορά τα θέµατα της εισφοράς κοινωνικής αλληλεγγύης
αποδείχθηκαν πολύ συνεπείς στις συγκεκριµένες υποχρεώσεις
τους. Αντιµετώπισαν τα βάρη τους µε θάρρος και αυτό δίνει κά-
ποιες δυνατότητες στο ελληνικό δηµόσιο, όχι επ’ αόριστον, αλλά
δίνει.

Δεσµεύοµαι, λοιπόν και ενώπιον της Εθνικής Αντιπροσωπείας,
αλλά και σε εσάς προσωπικά, ότι σε ό,τι αφορά τα νοµικά πρό-
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σωπα τα οποία έχουν δυσκολίες πληρωµής -και βάσει αυτών των
δυσκολιών και εσείς έρχεστε εδώ- ότι δεν υπάρχει περίπτωση
στο τέλος του έτους να υπάρξει εργαζόµενος που να µην έχει
πληρωθεί. Αυτή τη δέσµευσή µου µπορείτε να την ελέγχετε και
µε την Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων µήνα µε το µήνα.

Φυσικά και δεν δεσµεύοµαι ότι αυτές οι πληρωµές δεν θα
έχουν καθυστερήσεις, όπως είχαν και µέχρι τώρα και έχετε δίκιο
σε αυτό, αλλά δεν υπάρχει περίπτωση, κύριε συνάδελφε, οι ερ-
γαζόµενοι στους ευαίσθητους αυτούς φορείς να µην πάρουν τα
χρήµατά τους.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό κ. Ανδρέα Λοβέρδο.
Παρακαλείται ο κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκης να λάβει το λόγο για

δευτερολογία.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω να πω το εξής,

ότι αυτήν τη στιγµή έχουµε τις διαβεβαιώσεις αυτές και εγώ
θεωρώ ότι είναι θετικό ότι διαβεβαιώνει ο Υπουργός -γιατί θα
µπορούσε και να µη διαβεβαιώσει- και λέει ότι µέχρι τέλος του
χρόνου στις ευαίσθητες αυτές µονάδες κ.λπ., θα γίνει η πληρωµή
αυτών που οφείλονται.

Το θέµα µας δεν είναι αυτό ή µάλλον, για να µην φανώ άδικος,
το θέµα δεν είναι µόνο αυτό. Κυρίως, το θέµα είναι ότι χρειάζον-
ται αυξήσεις και όχι µειώσεις οι προϋπολογισµοί για όλα αυτά.
Σας λέω ότι οι περικοπές στις οποίες αναφερόµαστε έχουν ήδη
πραγµατικό αντίκτυπο. Στο Ψυχιατρικό Νοσοκοµείο Αττικής, το
οποίο εξυπηρετεί περίπου χίλιους διακόσιους ασθενείς, στο
οποίο υπάγεται και η «18 ΑΝΩ», οι κλίνες περικόπτονται στις
επτακόσιες πενήντα, ενώ έχουν περικοπεί κατά 50% τα λειτουρ-
γικά έξοδα.

Δεύτερον, ήδη δεκατρείς ψυχικά πάσχοντες έχουν σταλεί στο
Δαφνί, «ολοκληρώνοντας» επί των ηµερών σας ένα µακρύ ταξίδι
από τα ολοπαγή ιδρύµατα στις δοµές αποασυλοποίησης και
τώρα πίσω στα ψυχιατρεία. Αυτό που λέω είναι για λίγα άτοµα,
αλλά πολύ σηµαντικό, γιατί µπορεί να είναι ενδεικτικό, τροχιο-
δεικτικό.

Εδώ θέλω να σας αναφέρω ακόµη ένα χαρακτηριστικό παρά-
δειγµα. Με ευθύνη του Ελληνικού Συµβουλίου για τους Πρόσφυ-
γες λειτουργεί ένα πρότυπο και µοναδικό στα Βαλκάνια κέντρο
µε επωνυµία «ΙΟΛΑΟΣ», για τη φιλοξενία και ιατρική περίθαλψη
ψυχωτικών προσφύγων που βρίσκονται στην Ελλάδα. Η λειτουρ-
γία του «ΙΟΛΑΟΥ» καλύπτεται από την επιχορήγηση του Υπουρ-
γείου Υγείας. Και εδώ έχουµε περικοπή 45% και επειδή δεν
υπάρχουν πόροι, όπως αναφέρει το Ελληνικό Συµβούλιο για τους
Πρόσφυγες, θα σταµατήσει τη λειτουργία τους στις 30-9-2011,
πράγµα το οποίο έχει γίνει, δηλαδή, ήδη. Δεν ανανεώθηκαν οι
συµβάσεις των εργαζοµένων. Τι θα γίνουν οι ασθενείς; Όπως
λέει η ψυχίατρος του κέντρου, οι τρεις µπορούν να ζήσουν στην
κοινότητα µε τη βοήθεια φίλων, οι άλλοι επτά χρήζουν προστα-
τευοµένου περιβάλλοντος, περιβάλλον το οποίο εκλείπει µε τη
διακοπή λειτουργίας του «ΙΟΛΑΟΥ» και οι ασθενείς αυτοί θα βρε-
θούν στο δρόµο. Προς το παρόν ακόµη οι πρώην εργαζόµενοι
εργάζονται εθελοντικά.

Θα καταθέσω ένα έγγραφο, όπου ό,τι λέω, δηλαδή, σας το
λένε οι ίδιοι µέσω αυτού. Σε όσες δοµές ψυχικής υγείας λειτουρ-
γούν ακόµη υπάρχουν απλήρωτοι µισθοί έως και πέντε µηνών,
ενώ µένουν ακάλυπτες βασικές καθηµερινές ανάγκες των ψυχικά
πασχόντων, µε όλους τους κινδύνους που αυτό συνεπάγεται. Οι
πρώτες απολύσεις εργαζοµένων είναι γεγονός, καθώς η πίεση
της ελλειµµατικής χρηµατοδότησης µεταφέρεται στις θέσεις ερ-
γασίας και στο ΕΚΕΨΥΕ ήδη έχουν απολυθεί πάνω από πενήντα
εργαζόµενοι. Έχουµε υποβάλει και γραπτή ερώτηση και περιµέ-
νουµε απάντηση γι’ αυτό.

Το επιστηµονικό απαράδεκτο σενάριο της συγχώνευσης
ΚΕΘΕΑ-ΟΚΑΝΑ δεν έχει επισήµως διαψευστεί και εγώ θα ήθελα
να διαψευστούν και τα εναλλακτικά σενάρια που θα έχουν το ίδιο
αποτέλεσµα µε έναν άλλο τρόπο. Παράλληλα, η λεγόµενη «ερ-
γασιακή εφεδρεία», επί της ουσίας απόλυση, έχει ζητηθεί και από
τους δύο φορείς -και από το ΚΕΘΕΑ και από τον ΟΚΑΝΑ- παρά
τη διαβεβαίωση που έχετε δώσει και στην κ. Διώτη και στον κ.
Κεγκέρογλου, όπως θυµάµαι και παρακολουθώ, σχετικά µε το

θέµα που όλοι οι φορείς θέτουν περί έλλειψης προσωπικού.
Εσείς επιµένετε ότι αυτοί που υπάρχουν είναι πολλοί, όπως για
παράδειγµα οι πεντακόσιοι πενήντα εννιά του ΚΕΘΕΑ που λέγατε
προχθές στην επιτροπή.

Σας φέρνω και θα καταθέσω πίνακα του ΚΕΘΕΑ-ΑΡΙΑΔΝΗ
στην Κρήτη, που βλέπετε και στους Νοµούς Χανίων και Ηρα-
κλείου το τι κάνουν αυτοί οι άνθρωποι. Αν βρείτε εσείς υπερά-
ριθµο και αν δεν βρείτε ήρωες εργασίας εκεί, τότε εγώ δέχοµαι
να υποχωρήσω από αυτό που ζητώ σήµερα.

Υποσχέσεις ακούµε συνεχώς και από εσάς, κύριε Υπουργέ και
από τους Υφυπουργούς σας, ότι θα κάνετε ό,τι µπορείτε για την
ανεύρεση πόρων από άλλες πηγές. Αυτό, όµως, είναι λόγια. Για
ποιες πηγές µιλάτε; Εµείς θα θέλαµε να ξέρουµε. Μπορείτε να
µας πείτε τουλάχιστον ενδεικτικά κάποιες, διότι εδώ τροµοκρα-
τούνται οι εργαζόµενοι µε όλα αυτά που ακούν. Σας λέω για πα-
ράδειγµα ότι ο ΟΚΑΝΑ έχει αναρτήσει στο internet εδώ και δέκα
ηµέρες πίνακα κατανοµής επί µήνες οφειλοµένων ποσών που
υποτίθεται εκταµιεύει προς τα κέντρα πρόληψης, χωρίς όµως να
έχει προχωρήσει ακόµα στην εκταµίευση. Αυτό δείχνει ότι δεν
µπορούµε εύκολα να εµπιστευόµαστε αυτά που λέγονται, διότι
καταλαβαίνω ότι δεν είναι µόνο δικής σας θέλησης θέµα, αλλά
κυρίως είναι και θέµα των υπολοίπων που εµπλέκονται στο θέµα,
ακόµα και της τρόικας, της έκτης δόσης που είπατε, κ.λπ..

Υπάρχει ένα βασικό ζήτηµα όσον αφορά τη συνολική αντιµε-
τώπιση του όλου θέµατος και των εξαρτήσεων και της ψυχικής
υγείας. Αλλάζει η φιλοσοφία αντιµετώπισης. Ο σχεδιασµός για
την αντιµετώπιση των εξαρτήσεων πλέον δεν αφορά ένα σύ-
στηµα µε τρεις πυλώνες -πρόληψη, µείωση βλάβης µε υποκατά-
στατα και στεγνή θεραπεία, κοινωνική επανένταξη- αλλά µονάχα
τη χορήγηση υποκαταστάτων. Αυτό νοµίζω ότι είναι εγκληµατικό
και θα το πληρώσουµε στην προοπτική του. Και εκεί δεν είναι
αριθµοί. Εκεί είναι άλλα πράγµατα που κανείς πρέπει να σκύψει
και να τα δει µε ιδιαίτερη ευαισθησία. Και αυτή, λοιπόν, γίνεται
χωρίς σχεδιασµό, χωρίς επαρκές προσωπικό, µε έµφαση στις
υποκατάστατες ουσίες και όχι στη θεραπευτική σχέση.

Μιλάτε γενικά για πρόληψη και αόριστα. Μιλήστε µας, όµως,
τώρα -και θα ήθελα να το κάνετε αυτό στην απάντησή σας- για
τα εβδοµήντα δύο κέντρα πρόληψης πιο συγκεκριµένα. Χαρα-
κτηριστικό παράδειγµα είναι ότι απορρίψατε την πρόταση νόµου
µας για τα δεκατρία νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου και τώρα
βλέπετε ότι ερχόµαστε σε ένα αδιέξοδο στην ουσία. Τι θα γίνει
µε τα κέντρα πρόληψης; Το Φλεβάρη εδώ, σε αυτήν την Αίθουσα,
ο κ. Ντόλιος για λογαριασµό του Υπουργείου Υγείας, είχε υπο-
σχεθεί ότι τα κέντρα πρόληψης θα συνεχίσουν να υπάρχουν και
θα συνεχιστεί η χρηµατοδότησή τους. Δεν το βλέπουµε.

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας σχετικά µε τη χρηµατο-
δότηση το εξής: Ποιο Υπουργείο έχει την ευθύνη για τις περικο-
πές κατά φορέα; Το δικό σας Υπουργείο, το Οικονοµικών; Διότι
παρατηρούµε ότι ο ένας ρίχνει την ευθύνη ή αφήνει την ευθύνη
στον άλλο.

Είπατε ότι θα δώσετε οφειλόµενα µέχρι το τέλος του 2011.
Εγώ θα έλεγα αυτά τα οφειλόµενα είναι εγγεγραµµένα στους αν-
τίστοιχους κωδικούς; Θα µπουν στους προϋπολογισµούς σαν
έκτακτα και σαν φιλανθρωπικά βοηθήµατα ή σαν πάγιος προϋπο-
λογισµός; Έχει σηµασία. Όχι φιλανθρωπία, εκεί ειδικά. 

Ολοκληρώνοντας, κύριε Πρόεδρε, θέλω να πω ότι υπάρχει µία
µελέτη που τη θεωρώ πάρα πολύ σηµαντική, από τον πρόεδρο
της Ελληνικής Ψυχιατρικής Εταιρείας που λέει ότι τώρα µε την
κρίση έχουµε διάφορα στοιχεία. Μόνο ένα θα σας πω, τελειώνον-
τας και ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή σας. Σε µελέτη
που έγινε σε είκοσι έξι χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης, σε κάθε
αύξηση της ανεργίας κατά 1% αντιστοιχεί αύξηση κατά 0,7% στις
αυτοκτονίες και κατά 0,79% στις ανθρωποκτονίες. Αντίθετα, λέει,
τα τροχαία ατυχήµατα µειώνονται κατά 1,39%. Στο τέλος, λέει
ότι έκανε ειδικό λόγο η Ελληνική Ψυχιατρική Εταιρεία για σηµαν-
τική συσχέτιση µεταξύ ποσοστού ανεργίας και επισκέψεων στα
εξωτερικά ιατρεία και στο τµήµα επειγόντων περιστατικών, το
ΤΕΠ δηλαδή, του Πανεπιστηµιακού Νευροψυχιατρικού Νοσοκο-
µείου της Αθήνας, το «Αιγινίτειο» και ο καθένας καταλαβαίνει τι
σηµαίνει αυτό. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκης κατα-
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θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Κριτσωτάκη.

Ο Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, κ. Ανδρέας
Λοβέρδος έχει το λόγο να απαντήσει δευτερολογώντας στον
ερωτώντα συνάδελφο.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Κύριε συνάδελφε, θα είµαι πάρα πολύ ακριβής
σε αυτά που θα σας πω και που σχετίζονται µε την επίκαιρη ερώ-
τησή σας. 

Βέβαια, η δευτερολογία σας ήταν µια συνολική κριτική προ-
σέγγιση του ευρύτερου δυνατού φάσµατος του έργου του
Υπουργείου Υγείας. Δεν προλαβαίνω να µπω σε όλα τα θέµατα,
αλλά θα είµαι συγκεκριµένος σε ορισµένα πράγµατα για τα οποία
µε ρωτάτε.

Σε ό,τι αφορά τα οικονοµικά, απάντησα στην πρωτολογία µου.
Δεν επαναλαµβάνω. Σε ό,τι αφορά το προσωπικό, µιλάτε για ελ-
λείψεις. Εγώ δεν το δέχοµαι αυτό. Πέραν του ότι υπάρχει το γε-
νικότερο πρόβληµα µε το ελληνικό δηµόσιο, χάριν του οποίου
οργανώνεται και η διαδικασία της εργασιακής εφεδρείας, για τα
νοµικά πρόσωπα που αναφέρεστε, εγώ εκτιµώ ότι δεν υπάρχει
ανάγκη προσλήψεων. Άρα δεν θα υπάρξουν νέες προσλήψεις,
κύριε συνάδελφε. Αυτόν τον καιρό το Υπουργείο οργανώνει,
κατά τις δράσεις που καθορίστηκαν στο Υπουργικό Συµβούλιο
της περασµένης Κυριακής, την εργασιακή εφεδρεία, η οποία δι-
ευκρινίστηκε στην επιτροπή. Είχατε φύγει, γιατί είχατε τα θέµατα
της κινητοποίησης εκείνη την ηµέρα, ίσως, όµως, έχετε δει τα
Πρακτικά. Στο τέλος της συνεδρίασης διαβεβαίωσα τον κ. Νο-
ταρά του ΚΕΘΕΑ, ότι αφ’ ενός µεν πρέπει να βάλει και το ΚΕΘΕΑ
στις διαδικασίες του διαλόγου για τα προβλήµατα της χώρας, να
µην το κρατάει απ’ έξω, αλλά πάντως από τη συζήτηση που
υπήρξε, δεν υπάρχει ανάγκη ή δυνατότητα, κύριε Κριτσωτάκη,
εφεδρείας. Αυτό δεν σηµαίνει ότι υπάρχει δυνατότητα προσλή-
ψεων. Με αυτά τα πεντακόσια ενενήντα εννέα άτοµα το ΚΕΘΕΑ
θα κάνει τη δουλειά του όσο µπορεί καλύτερα. Δεν ισχύει, όµως,
το ίδιο και για άλλους φορείς στους οποίους αναφέρεστε στην
επίκαιρη ερώτησή σας, στους οποίους θα λειτουργήσει η εργα-
σιακή εφεδρεία. 

Θα ήθελα να µην κουβεντιάσουµε τώρα εδώ, δεν υπάρχει κα-
νένας λόγος, σε ποιον απ’ όλους αυτούς τους φορείς ή σε ποι-
ους πρέπει να γίνουν µε προσοχή κάποια οπωσδήποτε αποφα-
σιστικά βήµατα. 

Τα ίδια ισχύουν και για τον ΟΚΑΝΑ, ο οποίος, κύριε συνά-
δελφε, χωρίς παραπάνω χρήµατα, χωρίς παραπάνω προσωπικό,
σε συνεργασία µε το Εθνικό Σύστηµα Υγείας εξαλείφει τη λίστα
της ντροπής, των επτά χρόνων και τριών µηνών, παρέχοντας όχι
µόνο αντιεξαρτησιογόνα, κύριε Κριτσωτάκη, αλλά και θεραπεία
της µορφής που εσείς λέτε ρητά στην επίκαιρη ερώτησή σας και
στην προφορική της υποστήριξη, καθώς και ιατρικές υπηρεσίες
και ψυχιατρικές υπηρεσίες και υπηρεσίες ψυχολογικής στήριξης. 

Δεν µπορώ να σας απαντήσω για τον «ΙΟΛΑΟ», γιατί δεν ξέρω
-και η συνεργάτης µου δεν µπορεί να ενηµερωθεί- αλλά επιφυ-
λάσσοµαι να το κάνω γραπτώς. Σηµειώστε, ότι στην κ. Νικολαΐ-
δου, που της είπα ότι θα της απαντήσω γραπτώς για θέµα
σχετικό µε την πρωτοπορία, θα της απαντήσω τη Δευτέρα. Ση-
µειώστε, λοιπόν, ότι τη Δευτέρα θα απαντήσω και σε εσάς για το
θέµα της «ΙΟΛΑΟΥ». 

Κλείνοντας την οµιλία µου στην Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέ-
σεων είπα ότι δεν υπάρχει καµµία περίπτωση συγχωνεύσεως
ΚΕΘΕΑ και ΟΚΑΝΑ.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό κ. Ανδρέα Λοβέρδο.
Επόµενη είναι η τέταρτη µε αριθµό 22/4-10-2011 επίκαιρη ερώ-

τηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Κωνσταντίνου Κιλτίδη προς τους Υπουργούς Υγείας
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Αν-
θρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε τα Κέντρα Πρόληψης κατά
των Ναρκωτικών. 

Στην επίκαιρη ερώτηση, εκ µέρους της Κυβερνήσεως, θα
απαντήσει ο Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,  κ.
Ανδρέας Λοβέρδος.

Παρακαλείται ο ερωτών συνάδελφος, κ. Κωνσταντίνος Κιλτί-
δης, να λάβει το λόγο προκειµένου να αναπτύξει προφορικά την
ερώτησή του.

Ορίστε, κύριε Κιλτίδη, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Δεν µου επιτρέπει και δεν µου επιτρέπεται από τη µακρόχρονη

ενασχόλησή µου σε αυτόν το δύσκολο αγώνα, ενασχόληση έως
αλλοτριώσεως κατά των ναρκωτικών, ίχνος αντιπολιτευτικής καν
διαθέσεως. Είµαι αποφασισµένος αυτό να το τηρήσω µέχρι
τέλος. Αναγνωρίζω, όπως λέω και στην επίκαιρη ερώτησή µου
και τη δυσκολία των εποχών, που προφανώς καθιστούν δυσκο-
λότερο το έργο του επισπεύδοντος Υπουργείου σε αυτόν τον
αγώνα, όπως είναι το Υπουργείο Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης.

Δυστυχώς, κύριε Πρόεδρε, τρέχουµε πίσω από το πρόβληµα.
Πέρασαν δεκαετίες και τονίζουµε τα ίδια πράγµατα. Χαίροµαι και
είµαι αρωγός σε αυτήν την προσπάθεια που τουλάχιστον ένα απ’
αυτά που χρόνια ολόκληρα αναφέραµε, κατά τη λειτουργία των
διακοµµατικών επιτροπών, το Υπουργείο Υγείας το ενστερνί-
στηκε και µε πάθος προσπαθεί να το υλοποιήσει, ασχέτως και αν
υπήρχε η εξειδικευµένη άποψη, θα τολµούσα να πω όχι των ει-
δηµόνων, αλλά αυτών που βίωσαν µέσα στο πετσί τους, στο αίµα
τους το πρόβληµα, ότι θα µπορούσε να εστιαστεί η προσπάθεια
στα νοσοκοµεία που διέθεταν ψυχιατρικά τµήµατα. Ήταν αρκετά
αυτά και θα µπορούσε ο αγώνας να γίνει αποτελεσµατικότερος
και να µη γίνει διάσπαση των δυνάµεων που διαθέτει και ο
ΟΚΑΝΑ και τα νοσοκοµεία. 

Νοµίζω, κύριε Υπουργέ, ότι εδώ χρειαζόταν και µια προγραµ-
µατική συµφωνία του ΟΚΑΝΑ, διότι ο ΟΚΑΝΑ είναι διυπουργικό
όργανο, νοµικός είστε εσείς, θα µπορούσατε να το λύσετε καλύ-
τερα. Επισπεύδον Υπουργείο µπορεί να είστε εσείς, αλλά πάν-
τοτε ο ΟΚΑΝΑ παρενέβαινε, όπου παρενέβαινε και διέθετε το
προσωπικό του πάντοτε µε κάποια προγραµµατική συµφωνία.
Τώρα, δυστυχώς, «εις ώτα µη ακουόντων» απευθύνονται οι ειδή-
µονες και όσοι κάνουν αυτόν τον αγώνα χρόνια ολόκληρα. 

Ο ΟΚΑΝΑ επιβάλλεται –έτσι συστάθηκε- να γίνει στρατηγικό
όργανο. Ακούω και τις αιτιάσεις περί της συγχωνεύσεως ή συνε-
νώσεως οργανισµών που έχουν άλλους προσανατολισµούς,
άλλες θεραπευτικές προσεγγίσεις. Ο ΟΚΑΝΑ επιβάλλεται, κύριε
Υπουργέ. Και µετά από τον αγώνα για τη λίστα της ντροπής, νο-
µίζω ότι πρέπει να αναλάβουµε όλοι αυτόν τον αγώνα. Είναι αδια-
νόητο να µην τίθεται θεµέλιο σε αυτόν τον αγώνα. Ο ΟΚΑΝΑ
πρέπει να καταστεί στρατηγικό όργανο και τα κέντρα πρόληψης
επ’ αυτού έχουν τον κυρίαρχο ρόλο. 

Ειλικρινώς όλοι αρέσκονται -δεν είµαι απ’ αυτούς- να προτάσ-
σουν πάντοτε την κλασική τριάδα της πρόληψης-καταστολής-
θεραπείας. Πίστευα ότι όλα αυτά ήταν για µικρά παιδιά, αλλά
είναι αυτονόητο αυτό και ως αυτονόητο δεν µπορεί να αγνοείται.
Τα κέντρα πρόληψης δεν είναι δυνατόν να λησµονούνται. Δεν
είναι δυνατόν από οποιαδήποτε κυβερνητική θεώρηση άλλα
Υπουργεία να ακυρώνουν οποιονδήποτε αγώνα και έτσι να ση-
µατοδοτούµε αυτό που σας κατηγορούν, ότι πιθανόν πηγαίνουµε
προς τα υποκατάστατα, όχι προς τα στεγνά, η υπόνοια που προ-
έρχεται από την υποχρηµατοδότηση, την οποία εσείς αναιρείτε,
του ΚΕΘΕΑ και προπάντων από την ακύρωση του έργου των κέν-
τρων πρόληψης, διότι έτσι σηµατοδοτούµε αρνητικά. Δηλαδή
δεν οδηγείται ο αγώνας εκεί που έπρεπε πρωτίστως να δοθεί, µε
στρατηγικό εργαλείο, όργανο τον ΟΚΑΝΑ και τα κέντρα πρόλη-
ψης στην πρωτοκαθεδρία αυτού του αγώνα. 

Στη δευτερολογία µου, κύριε Πρόεδρε, θα συµπληρώσω τα
υπόλοιπα τα οποία νοµίζω ότι είναι πλέον ενδιαφέροντα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Κωνσταντίνο Κιλτίδη.

Παρακαλείται ο Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης, κ Ανδρέας Λοβέρδος να λάβει το λόγο προκειµένου να
απαντήσει στον ερωτώντα συνάδελφο.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Κύριε Πρόεδρε, έχει γίνει συζήτηση στην Ολοµέ-
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λεια για το θέµα των ναρκωτικών µε αφορµή επίκαιρη επερώτηση
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος κι έγινε µία τρίωρη συζήτηση στη
Διαρκή Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων την περασµένη Τρίτη,
µε πρωτοβουλία του Υπουργείου Υγείας. 

Ο συνάδελφος Κιλτίδης φέρνει το θέµα µε επιµονή στην εθνική
αντιπροσωπεία, στην Ολοµέλεια µε την παρούσα επίκαιρη
ερώτηση κι εγώ ως Υπουργός, κύριε Πρόεδρε, επαναλαµβάνω.
Δεν λέω κάτι καινούργιο σήµερα, επαναλαµβάνω. 

Πρώτα απ’ όλα ενστερνιστήκαµε την άποψη που από το 1990,
κύριε Κιλτίδη, στην Ελλάδα είχε ακουστεί από το Πανελλήνιο
Σοσιαλιστικό Κίνηµα, ότι δηλαδή ο φυσικός χώρος για να
παρασχεθεί ιατρική βοήθεια στους εξαρτηµένους ναρκοµανείς,
είναι τα νοσοκοµεία. Πήρε περίπου είκοσι χρόνια το ελληνικό
κράτος να κάνει αυτό το οποίο είχε σκεφτεί. Όπως και σε πολλά
άλλα πράγµατα και εδώ επιδείχθηκε κοινωνική και διοικητική
ολιγωρία. 

Αποφάσισα και συναποφάσισα µε τον κ. Τιµοσίδη, τον Υφυ-
πουργό Υγείας, να δώσουµε µετωπική µάχη µε το θέµα και
καταφέρνουµε, όπως διαπιστώνουµε εµείς κι όπως διαπιστώνει
και το Ευρωπαϊκό Παρατηρητήριο για τα ναρκωτικά στη
Λισαβόνα, ότι θα έχουµε µέσα στο Νοέµβριο-Δεκέµβριο
εξαλείψει πλήρως τη λίστα της ντροπής. Σας ευχαριστώ που
αναγνωρίζετε κάποιο κοµµάτι της προσπάθειας αυτής. 

Κλείσαµε στις 3 Οκτωβρίου τον ΟΚΑΝΑ στο κέντρο του
Πειραιά και το Δεκέµβριο θα κλείσουµε την Καποδιστρίου. Αυτό
είναι µία δέσµευση. Θα κλείσουµε την Καποδιστρίου και κλείσαµε
τον ΟΚΑΝΑ στο κέντρο του Πειραιά, γιατί όλη αυτήν τη µέριµνα
για τον εξαρτηµένο την ασκεί και την εκδηλώνει πια το Εθνικό
Σύστηµα Υγείας, που απέδειξε ότι έχει ευρυχωρία, πέραν των
όσων λέγονται στον τρέχοντα κάλπικο διάλογο, αγαπητέ
συνάδελφε. 

Ταυτοχρόνως, βέβαια, µία πολύ βασική δουλειά γίνεται από το
ΚΕΘΕΑ, µε άλλα µέσα. Δεν υπάρχει, κύριε Κιλτίδη, σας διαβε-
βαιώνω, γιατί το είπατε, καµµία µα καµµία διάθεση να υπερτο-
νίσουµε τη µία δράση σε βάρος της άλλης. Σε καµµία µα σε
καµµία περίπτωση. Δηλαδή, να αποµειώσουµε τις λειτουργίες
και τη δράση του ΚΕΘΕΑ, χάριν της πολιτικής τής αντιµετώπισης
του θέµατος µε τη θεραπεία, µε τα αντιεξαρτησιογόνα. Σε καµµία
περίπτωση. 

Αλλά όλοι ξέρουµε ή πρέπει να µάθουµε, ότι το να µπει κανείς
σε ένα στεγνό πρόγραµµα του ΚΕΘΕΑ, απαιτεί ανθρώπους που
µπορούν να το αντέξουν. Κι αν δείτε, οι άνθρωποι που µπορούν
να το αντέξουν, είναι κατά βάση µίας νεαρότερης –όχι πάντα
βέβαια - ηλικίας. Και οι δύο δράσεις και οι δύο µορφές θεραπείας
είναι δόκιµες και τις έχουµε αγκαλιάσει. Μακριά από εµάς κι από
εσάς η υποψία ότι θέλουµε να ενισχύσουµε τη µία σε βάρος της
άλλης. 

Κύριε Πρόεδρε, δεν απήντησα στα µισά από τα ερωτήµατα
του συναδέλφου. Στη δευτερολογία µου θα το κάνω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εκτιµάται ότι κάνετε
σωστή οικονοµία χρόνου.

Ευχαριστούµε τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης, κ. Ανδρέα Λοβέρδο.

Παρακαλείται ο κ. Κωνσταντίνος Κιλτίδης, ο ερωτών συνάδελ-
φος, να λάβει το λόγο για δευτερολογία. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, νοµίζω ότι το
θέµα, έτσι τουλάχιστον όπως τίθεται από εµένα, ξεπερνά την
πεπατηµένη που βιώνουν οι κυβερνήσεις, γιατί δυστυχώς, όπως
είπα από την αρχή, τρέχουν πίσω από το πρόβληµα, τουλάχιστον
επί δύο δεκαετίες. Αν για κάποιους ήταν ανακάλυψη αυτό το
οποίο κάνει τώρα το Υπουργείο Υγείας, για κάποιους που
αγωνίστηκαν επί σειρά ετών, ήταν προτεραιότητα, τουλάχιστον
δύο δεκαετίες πιο µπροστά. 

Κύριε Πρόεδρε, φοβούµαι ότι δεν είναι καθόλου τυχαίο, γιατί
η πατρίδα µας, όπως λένε οι ναυτικοί κύριε Υπουργέ, βρίσκεται
σε θέση αρόδου. Ούτε να αποπλεύσει µπορεί ούτε να
ελλιµενιστεί. Δεν είναι τυχαίο γιατί αντίρροπες δυνάµεις έρχονται
και δεν δίνουν τη συνισταµένη, για να φύγει προς τα µπρός και
να ταξιδεύσει όπως πρέπει, προπάντων δε σ’ αυτόν τον πικρό
αγώνα. 

Επειδή το µαχόµενο δεν είναι απαραίτητο να ταιριάζει µε τη

γνώση, κύριε Πρόεδρε, εγώ εκφράζω άποψη µετά γνώσεως και
το διεκδικώ. Τα κέντρα πρόληψης δεν µπορούν να βρίσκονται
στην υστεραία θέση σ’ αυτόν τον αγώνα. Ή αναγνωρίζουµε ότι
πρέπει να προταχθούν, ότι το προλαµβάνειν είναι το απαραίτητο
ή ειδάλλως να παραιτηθούµε.

Και µάλιστα δεν µπορεί να σηµατοδοτεί η πολιτεία και µε τα
κέντρα πρόληψης και µε τον αγώνα του ΚΕΘΕΑ ότι προτάσσει
τον αγώνα τον παθητικό. Δηλαδή, εφόσον έχουµε µπει στην
ουσιοεξάρτηση, τώρα τα δίνουµε όλα για τη θεραπεία εκεί. Δεν
πρέπει να µετατεθεί ο αγώνας στα µετόπισθεν. Πρέπει να βρεθεί
στην εµπροσθοφυλακή και εµπροσθοφυλακή είναι τα κέντρα
πρόληψης και προφανώς τα στεγνά προγράµµατα, η
αποκατάσταση και η επανένταξη. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τώρα, η ερώτησή µου κύριε Πρόεδρε, απευθύνεται και προς
τον Υπουργό Δικαιοσύνης και δεν είναι καθόλου τυχαίο. Βεβαίως,
δεν µπορεί να λογοδοτεί ο παριστάµενος Υπουργός, αλλά
κυβερνητικά οφείλει τουλάχιστον να ακούσει και να µεταφέρει
τις απόψεις. 

Δεν µπορούµε να βλέπουµε αναχρονιστικές θέσεις, κύριε
Υπουργέ, µεσαίωνος, περί µαλακών και σκληρών ναρκωτικών, το
ΠΑΣΟΚ που έβλεπε τη θεραπεία του ’90, όπως είπατε, να βλέπει
ξανά στις γλάστρες την κάνναβη. Η διαίρεση µαλακών και
σκληρών ναρκωτικών ανήκει στο χρονοντούλαπο, όπως θα
λέγατε κι εσείς, κατά τη δική σας ορολογία, της ιστορίας και της
επιστήµης. Δεν υφίσταται. 

Σήµερα το πρόβληµα στην Ευρώπη είναι µέγιστο. Κι αν τα
κέντρα πρόληψης χρειάζονται τη στήριξη, είναι γιατί έχει
κατακλυστεί η Ευρώπη µε συνοσηρότητα, πολυτοξικοµανία,
συνθετικά ναρκωτικά και µάλιστα παραγόµενα στην Ευρώπη -όχι
από άλλες χώρες και εισαγόµενα- και η κοκαΐνη, όπου εκεί
συνήθως σηκώνουµε ψηλά τα χέρια. 

Κατ’ αρχάς είναι απίστευτο αυτό που γίνεται, κύριε Πρόεδρε.
Πριν λίγους µήνες, εδώ σε νοµοσχέδιο, αν θυµάµαι καλά το
νοµοσχέδιο 3966/11 στον Κώδικα περί Ναρκωτικών, στο άρθρο
61 προστέθηκε  παράγραφος που δίνει τη δυνατότητα στον
Υπουργό Εσωτερικών και τον Υπουργό Υγείας να λειτουργήσουν
θετικά για τα κέντρα πρόληψης. Επιτέλους, να λυθεί αυτή η
γάγγραινα. Βαρέθηκα πια. Έχω είκοσι χρόνια και ακούω
συνέχεια τον προσανατολισµό των κέντρων πρόληψης, τον
κανονισµό λειτουργίας τους, τι θα κάνουν αυτοί οι εργαζόµενοι,
αυτά τα παιδιά και ποια τύχη θα έχουν. Ούτε λαϊκιστής είµαι,
ούτε θέλησα ποτέ να εκµεταλλευτώ τον καηµό και την πίκρα
τους. Αλλά είκοσι χρόνια ή αν το θέλετε θα σας βάλω δέκα, πάει
πολύ πλέον. Πρέπει να λυθεί µία για πάντα και θέστε το
διακοµµατικά. Πολλές φορές, ξέρετε, λύσαµε θέµατα µέσα σ’
αυτήν την Αίθουσα, όταν η κραυγή και του Υπουργού που
ενστερνιζόταν προβλήµατα υπαρκτά, ερχόταν εδώ και υπήρχε
διακοµµατική απόφαση. 

Τα κέντρα πρόληψης πρέπει να βρουν οριστικώς πλέον τον
προορισµό τους, διότι το πρόβληµα της εµπροσθοφυλακής και
του αγώνα στα προκεχωρηµένα φυλάκια και όχι στα µετόπισθεν,
είναι έργο των κέντρων πρόληψης µε τις τοπικές κοινωνίες, µε
τους φορείς που τα υποστηρίζουν. Και βεβαίως ο στρατηγικός
αγώνας του ΟΚΑΝΑ -όπως σας είπα και στην πρωτοµιλία µου-
έχει να κάνει και µε την επιστηµονική κατάταξη αυτών που θα
προστρέχουν για θεραπεία στεγνών ή µείωσης της βλάβης των
υποκατάστατων. 

Διότι κι η λίστα της ντροπής, είναι πολλά τα χρόνια που
διακήρυξα ότι είναι µία «παραµύθα», όπως έλεγαν και οι
ναρκοµανείς. Διότι είναι παραµύθι αυτή η λίστα των επτά
χιλιάδων. Είναι παραµύθι, κύριε Υπουργέ, και δυστυχώς δεν µας
ακούει κανένας. Γιατί πράγµατι είναι η συνήθης δικαιολογία του
ανθρώπου προς την οικογένειά του, ότι «εγγράφηκα κάπου για
να βρω θεραπεία». Κι όταν το παιδί, όπως είπατε, είναι είκοσι
χρόνων κι έχει δύο και τρία χρόνια κι ένας επιστήµονας, µία
οµάδα κατατάσσει ότι κάπου αλλού πρέπει να οδηγηθεί, δεν
προστρέχει εκεί, γιατί βρίσκεται πλέον υπό την επήρεια του
προβλήµατός του. 

Έτσι, λοιπόν, αν απουσιάσουν αυτά που πρέπει ως υποδοµές,
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φοβούµαι ότι κατασπαταλούµε δυνάµεις, αποπροσανατολίζουµε
τον αγώνα και δεν φέρνουµε το ποθητό αποτέλεσµα. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Η επιστηµοσύνη και η

αναµφισβήτητη γνώση του θέµατος από τον κ. Κιλτίδη τον
παρέσυρε στο να παραβιάσει το χρόνο, αλλά ταυτόχρονα µε
υποχρέωσε κι εµένα στην οφειλόµενη ανοχή επί της κλεψύδρας. 

Παρακαλείται ο Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης, κ. Ανδρέας Λοβέρδος, να λάβει το λόγο προκειµένου να
δευτερολογήσει. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Το τελευταίο που είπατε µε αναγκάζει να σας πω
-γιατί µέχρι την τελευταία φράση πήγαινε καλά η τοποθέτησή
σας- ότι ήταν δέκα µέτρα άουτ. Το σουτ ήταν δέκα µέτρα άουτ.
Ο τερµατοφύλακας δεν ανησύχησε καθόλου!

Γιατί το λέω αυτό, κύριε Πρόεδρε; Δεν έχει δίκιο ο συνάδελ-
φος, παρ’ ότι είναι γιατρός και ξέρει τα θέµατα αυτά. Αυτό που
λέτε για τη λίστα της ντροπής είναι κάτι που δεν στέκει απολύ-
τως. Κύριε συνάδελφε, µε το που βγήκε στον αέρα το πρό-
γραµµα αυτό, στο τέλος Αυγούστου, σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη
προστρέχουν άνθρωποι που δεν είχαν δηλωθεί και αυξάνουν….

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ: Και προς τούτου είναι αναληθές.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): …κατά πολύ τον αριθµό της λίστας. Γιατί δεν δη-
λώθηκαν; Γιατί ντρέπονταν. Γιατί δεν δηλώθηκαν; Γιατί περίµεναν
εφτά χρόνια και τρεις µήνες. Γιατί να δηλωθούν;

Δεύτερος λόγος: Τώρα είδαν ότι αυτή η πόρτα άνοιξε και τώρα
πια το ελληνικό κράτος και το ελληνικό σύστηµα υγείας αγκαλιά-
ζει αυτούς τους ανθρώπους. Δεν τους θεωρεί µιάσµατα. Σε πε-
ρίπου λίγες εβδοµάδες, το Νοέµβριο ή το πολύ στις αρχές
Δεκεµβρίου η αναµονή θα είναι δεκαπέντε µέρες αντί για εφτά
χρόνια και τρεις µήνες. Έτσι προσέτρεξαν εκατοντάδες περισ-
σότεροι. Γι’ αυτό σας διαβεβαιώνω.

Άρα αν αυτοί είχαν την εµπιστοσύνη στη λίστα –και σωστά δεν
την είχαν, αφού είκοσι χρόνια δεν δούλευε τίποτα- θα ήταν χιλιά-
δες ακόµη, κύριε συνάδελφε. Στις δε συζητήσεις που κάνουµε
όλο αυτόν τον καιρό, το διαπιστώνουµε. Υπάρχουν παραπάνω
άτοµα που έχουν ανάγκη απ’ αυτά που έχουν δηλωθεί και το απέ-
δειξε η πρώτη πράξη, η πρώτη πρακτική. 

Πάµε τώρα στα σηµεία που έχετε δίκιο. Είναι σωστό αυτό που
είπατε για την πρόληψη και σας διαβεβαιώνω ότι είναι το επό-
µενό µου καθήκον. Μόλις τελειώσω µε αυτό το Δεκέµβριο –να εί-
µαστε και καλά, βέβαια- αναλαµβάνω το θέµα της πρόληψης, για
να µπορέσω να βελτιώσω την προληπτική λειτουργία, που έχει
προβλήµατα και σ’ αυτό συµφωνώ µαζί σας.

Τρίτο σηµείο, το θέµα του Υπουργείου Δικαιοσύνης. Σ’ αυτό,
κύριε συνάδελφε, διαφωνούµε όσο δεν φαντάζεστε. Αυτό το
έγραφα επί δεκαετίες ως καθηγητής του Δηµοσίου Δικαίου, ότι
θα πρέπει το σύστηµά µας να εκλάβει τους ναρκοµανείς ως
ασθενείς και όχι ως απόβλητα της κοινωνίας, παραβάτες ή κα-
ταδίκους. Διαφωνούµε και µάλιστα πολύ. Είµαστε η µέρα και
είστε η νύχτα ή κατά τη δική σας εκτίµηση, το αντίθετο. 

Εµείς υποστηρίζουµε την πρωτοβουλία του Υπουργείου Δι-
καιοσύνης και τη θεωρούµε συµπληρωµατική της δικής µας από-
πειρας να ανοίξουµε την αγκαλιά του ΕΣΥ για τα εξαρτηµένα
άτοµα, αφού είναι ασθενείς και όχι κατάδικοι, κακούργοι ή πα-
ραβάτες. 

Τέλος, κύριε Πρόεδρε, όταν πήγα στο Υπουργείο, µου είπαν
ότι πρέπει να κάνω εκατόν δεκατέσσερις προσλήψεις και να βρω
17 εκατοµµύρια ετησίως για δεκαεπτά κέντρα απεξάρτησης του
ΟΚΑΝΑ. Είπα ότι δεν θα βρω 17 εκατοµµύρια ούτε θα προσλάβω
εκατόν δεκατέσσερις υπαλλήλους και καταλήξαµε στο πρό-
γραµµα που εφαρµόζουµε τώρα µέσω του ΕΣΥ, χωρίς να δί-
νουµε καινούργια χρήµατα στο ΕΣΥ γι’ αυτό.

Σπάσαµε τα µούτρα στην αντίληψη ότι για όλα χρειαζόµαστε
µια γενική γραµµατεία, περίπου τριακόσιους υπαλλήλους και 100
εκατοµµύρια ευρώ. Είχε το ΕΣΥ τη δυνατότητα να κάνει αυτήν
τη δράση και την κάνει µια χαρά. 

Κύριε συνάδελφε, κάνετε κριτική, αλλά την κάνετε τσιγκού-
νικα. Το λέει η επίκαιρη ερώτησή σας. Την κάνετε χωρίς για-
τρούς, χωρίς νοσηλευτές, χωρίς ψυχιάτρους. Λάθος, κύριε

συνάδελφε. Πάµε µαζί να δούµε όποιο κέντρο θέλετε, ακόµα και
το πιο αδύναµο κέντρο που έχει γίνει µέσα στα νοσοκοµεία ή σε
χώρο στην αυλή των νοσοκοµείων. 

Υπάρχουν και ψυχίατροι και ψυχολόγοι και γιατροί γενικώς και
φυσικά νοσηλευτές. Αν µου λέγατε όµως ότι θέλω τρεις, πέντε ή
δέκα ψυχιάτρους και πέντε νοσηλευτές κ.ο.κ., θα σας πω φυσικά
ότι τέτοια δυνατότητα δεν έχουµε. Άλλο αυτό και άλλο το γεγο-
νός ότι έρχονται άνθρωποι, παίρνουν µια δόση και φεύγουν.

Ξέρετε πολύ καλά ως γιατρός ότι οι σταθεροποιηµένοι ασθε-
νείς δεν χρειάζονται τις υπόλοιπες υπηρεσίες κατά τεκµήριο. Θε-
ραπεύονται και είναι µέσα στο πρόγραµµα ως σταθεροποιηµένοι
άνθρωποι, που σε κάποιες χώρες της Ευρώπης πηγαίνουν και σε
φαρµακείο ή σε ιδιωτικό ιατρείο γι’ αυτήν την παροχή υπηρεσίας
υγείας. 

Αν ανησυχείτε, λοιπόν, ότι είναι µια απλή χορήγηση αντιεξαρ-
τησιογόνων ουσιών χωρίς άλλη παρέµβαση, δεν ανησυχείτε βά-
σιµα. Αν λέτε ότι θα χρειάζονταν και περαιτέρω δυνάµεις για το
έργο αυτό, έχετε δίκιο, αλλά η χώρα δεν µπορεί να κάνει κάτι πε-
ρισσότερο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριε Υπουργέ, ερεθί-
σατε τη νοµική µας σκέψη µε την αναφορά ότι η µεταχείριση του
χρήστη είναι και πρέπει να είναι µεταχείριση ασθενούς. Αφότου
επελήφθη η νοµική επιστήµη του µεγάλου αυτού θέµατος, που
το λέµε και γάγγραινα της κοινωνίας µας, δύο πράγµατα ήταν
καθαρά και ένα τρίτο ήταν η αιώνια άσκηση.

Το πρώτο ήταν ότι ο χρήστης είναι ασθενής και πρέπει να εν-
νοείται ως ασθενής….

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ: Ο εξαρτηµένος, κύριε Πρόεδρε.
Ο χρήστης δεν είναι ασθενής.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μιλάω νοµικά. Τον χρή-
στη εν σχέσει µε τις ποινές, µε τις επαπειλούµενες ποινές, σ’
αυτήν την περίπτωση τον µεταχειρίζεται η νοµική επιστήµη ως
ασθενή, δηλαδή ως έχοντα το ακαταλόγιστο. Για τους διακινητές
η θέση της νοµικής, της επιστήµης και της κοινωνικής βούλησης
είναι αποφασιστική στο να τον θεωρούν κακουργηµατικό εγκλη-
µατία.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ: Γι’ αυτό και κυκλοφορούν οι έµ-
ποροι…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Η άσκηση που µένει
πάντοτε δυσεπίλυτη και ανεπίλυτη είναι ότι όταν σ’ ένα πρόσωπο
συµπίπτουν και οι δύο ιδιότητες. Σ’ αυτό δεν έχουµε δεδοµένη
τη χρυσή λύση από την επιστήµη της Νοµικής, της Ιατρικής, της
Ψυχιατρικής και Ψυχολογίας. Κρίνεται ως πραγµατικό θέµα πάν-
τοτε, δηλαδή θα εξεταστεί ποια ιδιότητα υπερισχύει της άλλης.
Παραθέτω αυτήν τη σκέψη σαν µια µικρή ακαδηµαϊκή προσθήκη. 

Η δεύτερη µε αριθµό 24/4-10-2011 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-
ρου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Σπυρίδωνος
Γαληνού προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά
µε τη λειτουργία του κολυµβητηρίου Μυτιλήνης, δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος συντρέχοντος στο πρόσωπο του κυρίου Υπουρ-
γού και διαγράφεται. 

Η πέµπτη µε αριθµό 27/4-10-2011 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου
κύκλου του Ανεξάρτητου Βουλευτή κ. Παναγιώτη Κουρουµπλή
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη φορολόγηση και
τον έλεγχο των ελληνικών κεφαλαίων σε τράπεζες του εξωτερι-
κού, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος συντρέχοντος στο πρό-
σωπο του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

Θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 35/4-10-2011 επίκαιρη ερώ-
τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδος κ. Γεώργιου Μαυρίκου προς τον Υπουργό
Οικονοµικών, σχετικά µε την απόφαση του Γενικού Λογιστηρίου
του Κράτους σε βάρος των εργαζοµένων και των συνταξιούχων
του Οργανισµού Σχολικών Κτηρίων. 

Στην επίκαιρη ερώτηση εκ µέρους της Κυβερνήσεως θα απαν-
τήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σαχι-
νίδης.

Το λόγο έχει ο κ. Μαυρίκος, Βουλευτής του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδος, για να αναπτύξει προφορικά την ερώτησή
του.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θέλω εξαρχής να καταδικάσω τη βία που άσκησε λίγο πριν,
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έξω από το κτήριο της Βουλής, η αστυνοµία µε δυνάµεις των
ΜΑΤ προκειµένου να απωθήσει περίπου σαράντα µε πενήντα ερ-
γαζόµενους στους οργανισµούς που είναι υπό συγχώνευση. Όλη
αυτή η επιθετικότητα εις βάρος των εργαζοµένων που διεκδικούν
τα δικαιώµατά τους έγινε µε µοναδικό στόχο να µη δουν οι Γερ-
µανοί, που ήταν µέσα στο κτήριο της Βουλής και εκείνη την ώρα
έπρεπε να βγουν, το πανό που είχαν αναρτήσει. Θεωρούµε βαθιά
αντεργατικές και αντιδηµοκρατικές αυτές τις τακτικές και τις αν-
τιλήψεις. 

Κύριε Υπουργέ, κρίναµε αναγκαίο να γίνει αυτή η συζήτηση
εδώ για τον Οργανισµό Σχολικών Κτηρίων και τα προβλήµατα
που γεννάει η πολιτική σας για τους εργαζόµενους, επειδή πριν
από λίγο χρονικό διάστηµα πήραν ένα έγγραφο από το Γενικό
Λογιστήριο του Κράτους. 

Με αυτό το έγγραφο και τους απαγορεύουν το δικαίωµα υπο-
γραφής συλλογικών συµβάσεων, αλλά και ταυτόχρονα αναδρο-
µικά τους καταργούν αυτό το δικαίωµα. 

Μάλιστα η Κυβέρνηση φθάνει στον παραλογισµό να ζητά ως
αχρεωστήτως καταβληθέντα υπέρογκα ποσά από τους εκατόν
τέσσερις εργαζόµενους  και τους διακόσιους πενήντα συνταξι-
ούχους. Έχουµε, δηλαδή, την πρωτοφανή διαδικασία να καταρ-
γείτε αναδροµικά συλλογικές συµβάσεις και ταυτόχρονα
αναδροµικά να ζητάτε να σας καταβάλουν χρήµατα οι εργαζό-
µενοι και οι συνταξιούχοι. 

Έχετε και τους εργαζόµενους στον ΟΣΚ αναγορεύσει ως βα-
σικούς σας εχθρούς και αντιπάλους και για το λόγο αυτόν επι-
χειρείτε όλη αυτήν την επίθεση σε βάρος τους. 

Εδώ προβάλλουν ουσιώδη ερωτήµατα. Πρώτον ερώτηµα είναι
το εξής: Επί έντεκα χρόνια υπογράφουν αυτοί οι άνθρωποι συλ-
λογική σύµβαση εργασίας; Ναι ή όχι; Δεύτερον ερώτηµα: Ποιος
υπέγραφε για λογαριασµό του κράτους τις συλλογικές συµβά-
σεις εργασίας επί έντεκα  χρόνια; Το Υπουργείο Εθνικής Οικο-
νοµίας. Ναι ή όχι; Πώς, λοιπόν, έρχεστε σήµερα και λέτε ότι
πρέπει να σας επιστρέψουν αυτοί οι άνθρωποι άλλος 45.000
ευρώ και άλλος 150.000 ευρώ; 

Αυτά είναι απαράδεκτα, όπως απαράδεκτη είναι και η τακτική
σας µέσα από Βουλευτές σας να κλείνετε το µάτι και ψιθυριστά
να λέτε «Θα καταθέσουµε τροπολογία.».Έχετε καταθέσει τόσα
νοµοσχέδια. Χθες το βράδυ καταθέσατε αυτό το έκτρωµα. Γιατί
δεν καταθέσατε συγκεκριµένη ρύθµιση; 

Να γιατί προκαλέσαµε αυτήν τη συζήτηση! Στην πραγµατικό-
τητα δηλαδή,  στην ουσία σχεδιάζετε να τους πάτε στον Κορυ-
δαλλό,  γιατί δεν θα πάρετε πίσω λεφτά από κανέναν από τους
εργαζόµενους. 

Άρα ζητάµε να αρθεί άµεσα αυτή η απαράδεκτη, πρωτοφανής
αντεργατική εντολή που έχετε δώσει και ταυτόχρονα  να σταµα-
τήσει η διεκδίκηση αυτών των αχρεωστήτως δήθεν καταβληθέν-
των στους εργαζόµενους, που ήταν αµοιβές που προέκυπταν
µέσα από τις συλλογικές συµβάσεις εργασίας που είχε υπογρά-
ψει το Σωµατείο τους µε το Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας, αφού
αυτό ήταν το µονοµετοχικό, µε τη µονοµετοχική του διαδικασία,
το αρµόδιο, για να υπογράφει τη συλλογική του σύµβαση. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Μαυρίκο. 
Παρακαλείται ο Υπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σαχινίδης

να απαντήσει στον ερωτώντα συνάδελφο. 
Ορίστε, κύριε Σαχινίδη. 
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε  Πρόεδρε, αυτό το θέµα που θίγει ο συνάδελφος  έχει

ήδη απαντηθεί σε επίκαιρη ερώτηση που κατέθεσε ο συνάδελ-
φός µου κ. Πρωτόπαπας προς τη συνάδελφό µου κ. Χριστοφιλο-
πούλου. Παρ’ όλα αυτά, µου δίνεται και µένα η ευκαιρία να
τοποθετηθώ επί του ζητήµατος  αυτού. Απλώς εγώ θέλω να προ-
σθέσω µια διαφορετική οπτική γωνία πάνω στο ίδιο ζήτηµα, δια-
φορετική απ’ αυτή που κατέθεσε πριν από λίγο ο συνάδελφός
µου. 

Πώς δηµιουργήθηκε το πρόβληµα; Όπως όλοι ξέρουµε,  το
2000, όταν ο ΟΔΔΥ, οι Κεντρικές Αγορές της Αθήνας και της
Θεσσαλονίκης  µετατράπηκαν από Νοµικά Πρόσωπα Δηµοσίου

Δικαίου σε  Ανώνυµες Εταιρείες, όλες οι άλλες εταιρείες, στις
οποίες τώρα αναφέρθηκα, µε εξαίρεση τον Οργανισµό Σχολικών
Κτηρίων, εναρµονίστηκαν µε το ν. 2703/1999 και πλήρωναν τους
εργαζόµενους µε µισθούς δηµοσίων υπαλλήλων. Όµως, στον
Οργανισµό Σχολικών Κτηρίων δεν συνέβη το ίδιο. Η  τότε διοί-
κηση του Οργανισµού  έκανε δικές της συλλογικές συµβάσεις
εργασίας και µάλιστα έδινε µισθούς  πολύ υψηλότερους από
τους µισθούς που απολάµβαναν οι υπόλοιποι υπάλληλοι στο δη-
µόσιο. 

Ο Γενικός Επιθεωρητής Δηµόσιας Διοίκησης, ο οποίος ασχο-
λήθηκε µε το ζήτηµα, αναφέρει στο σχετικό πόρισµα: «Εκτός από
τη σπατάλη των χρηµάτων στους µισθούς, καταβαλλ’οταν σω-
ρεία επιδοµάτων στους εργαζόµενους, ενώ οι υπερωρίες που δί-
νονταν ήταν, επίσης, πολύ υψηλότερες απ’ αυτές των δηµοσίων
υπαλλήλων.»

Αναφέρεται για παράδειγµα πάλι στο πόρισµα του Επιθεωρητή
Δηµόσιας Διοίκησης το εξής: «Οι µικτές καταβαλλόµενες απο-
δοχές είναι υψηλότερες των αντιστοίχων µικτών αποδοχών του
µισθολογίου των δηµοσίων υπαλλήλων κατά 85% περίπου για
τους διευθυντές, κατά 70% περίπου για τους τµηµατάρχες και
κατά 60% περίπου για τους υπαλλήλους του ληφθέντος δείγµα-
τος.». Θέλω  δε να υπενθυµίσω στο Σώµα ότι η δαπάνη µισθοδο-
σίας του Οργανισµού Σχολικών Κτηρίων βαρύνει τον κρατικό
προϋπολογισµό. 

Στη συνέχεια, στο πλαίσιο ελέγχου µισθοδοσίας που διενερ-
γήθηκε στον «Οργανισµό Σχολικών Κτηρίων Α.Ε.» η αρµόδια Δι-
εύθυνση του Γενικού Λογιστηρίου, όπως όφειλε, υπέβαλε στο
Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους τα εξής τρία ερωτήµατα: 

Πρώτο ερώτηµα, αν το µισθολογικό καθεστώς των υπαλλήλων
του Οργανισµού Σχολικών Κτηρίων, που υπηρετούσαν σε αυτό
κατά το χρονικό διάστηµα της µετατροπής της σε ανώνυµη εται-
ρεία καθορίζεται από συλλογικές συµβάσεις εργασίας ή διέπεται
από τις διατάξεις του ν. 2703/1999. 

Δεύτερο ερώτηµα, αν οι διατάξεις του ίδιου νόµου περιλαµβά-
νουν και τους δικηγόρους µε σχέση έµµισθης εντολής. 

Τρίτο  ερώτηµα, αν είναι έγκυρες οι αποφάσεις του Δ.Σ. της
εταιρείας, οι οποίες εντάσσουν τους δικηγόρους µε πάγια έµµι-
σθη εντολή στις ρυθµίσεις συλλογικής σύµβασης  εργασίας του
Οργανισµού Σχολικών Κτηρίων. 

Το Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους γνωµοδότησε ότι το µισθο-
λογικό καθεστώς τόσο των υπαλλήλων που υπηρετούσαν στον
Οργανισµό Σχολικών Κτηρίων από το 2000 και µετά, όπως και
των δικηγόρων µε σχέση έµµισθης εντολής, διέπεται από τις δια-
τάξεις του ν. 2703/1999 και ότι οι αποφάσεις του Δ.Σ. που ενέτα-
ξαν τους δικηγόρους στο καθεστώς των συλλογικών συµβάσεων
δεν είναι νόµιµες. 

Η γνωµοδότηση κοινοποιήθηκε στον Οργανισµό Σχολικών Κτη-
ρίων για εφαρµογή και η τυπική διαδικασία θα ήταν να γίνουν οι
καταλογισµοί στους εργαζόµενους  του Οργανισµού Σχολικών
Κτηρίων µε γνώµονα τους µισθούς του δηµοσίου, να καταµετρη-
θούν τα παραπάνω χρήµατα που έχουν εισπράξει όλα αυτά τα
χρόνια και να τα επιστρέψουν ως αχρεωστήτως καταβληθέντα. 

Δεν θα κάνω εκµετάλλευση του χρόνου.  Θα απαντήσω και θα
δευτερολογήσω µετά στον κύριο συνάδελφο.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε  τον
κύριο Υπουργό. 

Παρακαλείται ο κ. Μαυρίκος να λάβει το λόγο για δευτερολο-
γία. 

Ορίστε, κύριε συνάδελφε.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Καταλάβαµε, ακούγοντας, κύριε

Υπουργέ, τι λύση δώσατε µέσω του Κοινοβουλευτικού σας  Εκ-
προσώπου και τις στηµένες συζητήσεις που µπορεί να οργανώ-
νετε ανάµεσα σε Βουλευτές του κόµµατός σας. Το ερώτηµα
παραµένει: Ζητάτε από τους εργαζόµενους να δώσουν πίσω τα
χρήµατα για τα προηγούµενα έντεκα χρόνια; Απαντήστε σε αυτό
το ερώτηµα. Ένα το κρατούµενο. 

Δεύτερον, ποιος έχει την ευθύνη, ποιος συνυπέγραφε, ποιος
επικύρωνε τις συλλογικές συµβάσεις επί έντεκα χρόνια; Τις επι-
κύρωνε το Υπουργείο Εθνικής Οικονοµίας; Ναι ή όχι; 

Τρίτον, πού οδηγεί αυτή η απαράδεκτη αντίληψη ότι ακόµη και
πεθαµένους θα ξεθάψετε εσείς, για να τους ζητήσετε χαράτσι
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και να τους επιβάλετε καινούργιους φόρους; Είστε απαράδεκτοι
και επικίνδυνοι, όταν µας λέτε εδώ ότι πριν από δέκα και πριν
από δώδεκα χρόνια ήταν αχρεωστήτως καταβληθέντα και ότι
τώρα εσείς πάτε και τα ζητάτε!

Πιστεύουµε ότι όλη αυτή η αντίληψη δείχνει πραγµατικά ποια
είναι η λογική σας και για τον ίδιο τον Οργανισµό Σχολικών Κτη-
ρίων και τι επιδιώκετε µέσα από τις συγχωνεύσεις. Γιατί για εµάς,
για το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας αυτός ο Οργανισµός έχει
παίξει σηµαντικό ρόλο και θα µπορούσε κάτω από άλλη πολιτική
να παίξει και σήµερα έναν ενεργητικό, δυναµικό ρόλο, για να δη-
µιουργηθούν τέτοιες συνθήκες για τα παιδιά των λαϊκών οικογε-
νειών, που πραγµατικά να µπορούν στοιχειωδώς να εξασφα-
λίζονται ανθρώπινες  προϋποθέσεις για τις σπουδές και για τη
µόρφωσή τους. 

Αντί, δηλαδή, να κατασκευάζονται κλουβιά και γκέτο, ο Οργα-
νισµός Σχολικών Κτηρίων να κατασκευάζει  πραγµατικά κάτω
από περιβαλλοντικά κριτήρια και άλλες περιβαλλοντικές αντιλή-
ψεις κτήρια τέτοια που πραγµατικά να υπηρετούσαν το στόχο
τους. 

Όµως, εσείς µέσα από τα ΣΔΙΤ, µέσα από τις συµµαχίες, µέσα
από τις συνεργασίες στην πραγµατικότητα έχετε µετατρέψει τον
Οργανισµό Σχολικών Κτηρίων σε µια παρατράπεζα, για να τα χώ-
νετε στους µεγαλοκατασκευαστές. Αυτό κάνετε. Και προσπα-
θείτε να πάρετε πίσω χρήµατα από τους εργαζόµενους, για να
τα διακινήσετε προς την κατεύθυνση αυτή. 

Από την πλευρά µας, λοιπόν, ζητάµε ότι πρέπει να σταµατήσει
αυτή η επίθεση σε βάρος αυτών των εκατόν τεσσάρων εργαζο-
µένων και των διακοσίων πενήντα συνταξιούχων. Εµείς τους κα-
λούµε να µη σας δώσουν δεκάρα τσακιστή και θα παλέψουµε
µαζί τους γι’ αυτό. Να πάτε εκεί που δώσατε επί δεκαετίες τα
χρήµατα και εσείς και οι κυβερνήσεις της Νέας Δηµοκρατίας, για
να τα εξασφαλίσετε. 

Για πείτε µας εσείς, που είστε  αρµόδιος –και κλείνω µε αυτό,
κύριε Πρόεδρε- αφού ζητάτε χρήµατα, πέρυσι, το  2010, πόσα
έσοδα εισπράξατε από τους εφοπλιστές και πόσα εισπράξατε
µέσα από τη φορολόγηση από τους εργαζόµενους;

Επειδή πάλι θα αρχίστε να λέτε λόγια του αέρα, λέµε εµείς
στον ελληνικό λαό ότι πέρυσι από τους εφοπλιστές εισπράξατε
12 ψωροεκατοµµύρια και από τους εργαζόµενους 12 δισεκατοµ-
µύρια. 

Να, εδώ είναι ενταγµένη και η επίθεσή σας σε βάρος των ερ-
γαζοµένων του ΟΣΚ. Πείτε µας, εν τέλει αυτά που τους υπόσχε-
στε, ότι θα σταµατήσουν οι διώξεις, ότι δεν θα τους πάτε
φυλακή, ισχύουν ή όχι; Αυτή είναι η υπόθεση και όχι τα λόγια τα
παχιά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Γεώργιο Μαυρίκο.

Παρακαλείται ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Φί-
λιππος Σαχινίδης να λάβει το λόγο για δευτερολογία.

Μετά ολοκληρώνεται και ο κύκλος της συζητήσεώς µας. 
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Κύριε Πρόεδρε, για να απαντήσω στο συνάδελφό µου, θα
επικαλεστώ ένα στίχο από ένα νεανικό συγκρότηµα, τα «Υπόγεια
Ρεύµατα», που λέει «Μου αρέσει να µη λέω πολλά». Ανήκω σε
εκείνους τους πολιτικούς που τους αρέσει να µη λένε πολλά, σε
αντίθεση µε το συνάδελφό µου που και βιαστικός είναι και πολλά
είπε. 

Κύριε συνάδελφε, το Γενικό Λογιστήριο είναι εξ ορισµού ο
µόνος και ο τελευταίος θεµατοφύλακας, θα έλεγα χρησιµοποι-
ώντας µια έκφραση τοπική ότι είναι ο βιγλάτορας της δηµοσιο-
νοµικής ευταξίας. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Της πολιτικής σας είναι θεµατοφύλα-
κας και κεχαγιάς των αντιλαϊκών πολιτικών. 

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Κύριε Μαυρίκο, δεν σας διέκοψα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μη διακόπτετε.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Εσείς που µιλάτε για δηµοκρατία και σεβασµό στην άποψη
του άλλου θα είχατε τουλάχιστον τη στοιχειώδη υποχρέωση ως
εκφραστής αυτής της αντίληψης να επιτρέψετε στο συνοµιλητή
σας να διατυπώσει την άποψή του. Αλλά η στάση που µόλις τώρα

τηρήσατε δείχνει πόσο πραγµατικά σέβεστε τις δηµοκρατικές
διαδικασίες και το διάλογο. 

Επιµένω. Το Γενικό Λογιστήριο είναι ο θεµατοφύλακας της δη-
µοσιονοµικής ευταξίας. Έχει την υποχρέωση από τη στιγµή που
δέχεται το έγγραφο του Επιθεωρητή Δηµόσιας Διοίκησης να
εφαρµόσει αυτό που λέει ο νόµος. Και τι λέει ο νόµος, κύριε Μαυ-
ρίκο, τον οποίον εσείς απ’ ό,τι καταλαβαίνω µάλλον –παρά το γε-
γονός ότι είστε µέλλος του ελληνικού Κοινοβουλίου- είτε δεν τον
έχετε διαβάσει, είτε δεν θέλετε να τον διαβάσετε. Λέει συγκεκρι-
µένα η διάταξη της παραγράφου 7α του άρθρου 7 ότι «το τακτικό
προσωπικό που υπηρετεί στους Οργανισµούς Σχολικών Κτηρίων,
Διαχείρισης Δηµόσιου Υλικού, Κεντρικής Αγοράς Αθηνών και
Θεσσαλονίκης κατά το χρόνο της µετατροπής τους σε ανώνυµες
εταιρείες σε εφαρµογή των διατάξεων 1 και 2 του ν. 2414/1996
διατηρεί το υφιστάµενο µισθολογικό καθεστώς, όπως ισχύει
κάθε φορά και εξακολουθεί να διέπεται από το ασφαλιστικό κα-
θεστώς κύριας επικουρικής ασφάλισης και πρόνοιας καθώς και
υγειονοµικής περίθαλψης που ελιχε πριν την εν λόγω µετα-
τροπή». 

Όταν, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, ήρθε το έγγραφο από τον Επι-
θεωρητή Δηµόσιας Διοίκησης και η γνωµοδότηση του ΝΣΚ, είχε
την υποχρέωση το Γενικό Λογιστήριο και ο εκάστοτε επικεφαλής
του Γενικού Λογιστηρίου να ζητήσει από τις αρµόδιες υπηρεσίες
και να πραγµατοποιήσουν τους αναγκαίους ελέγχους. Οι έλεγχοι
αυτοί έγιναν. Εδώ βεβαίως βρισκόµαστε αντιµέτωποι µε ένα
ηθικό ζήτηµα, το οποίο βεβαίως ανέδειξε και ο συνάδελφος κατά
την ανάπτυξη της άποψής του. Ποιο είναι το ηθικό ζήτηµα;

Μπορούµε να αναζητήσουµε ευθύνη από τους εργαζόµενους
για αποδοχές που προέκυψαν από αποφάσεις και διαπραγµα-
τεύσεις των εκάστοτε διοικητικών συµβουλίων του Οργανισµού
Σχολικών Κτηρίων που διορίζονταν από τις εκάστοτε Κυβερνή-
σεις; 

Εγώ, κύριε Πρόεδρε, έκανα το καθήκον µου ως επικεφαλής
του Γενικού Λογιστηρίου. Διέταξα να διενεργηθεί ο έλεγχος,
πήρα τα συµπεράσµατα της αρµόδιας υπηρεσίας που συνέταξε
τον έλεγχο αυτό και διέγνωσε ότι όντως υπήρχε παραβίαση του
νόµου. Αλλά από την άλλη µεριά είµαι υποχρεωµένος να ανα-
γνωρίσω ότι από την πλευρά των εργαζοµένων δεν µπορεί να
υπήρχε δόλος στην υπόθεση αύξησης των µισθών τους αλλά αν-
τιθέτως βρίσκονταν εν καλή τη πίστη όλα αυτά τα χρόνια. 

Γι’ αυτόν το λόγο αναζητώ µαζί µε τους συναδέλφους  µου µια
λύση η οποία θα θέσει τέλος στην αγωνία των εργαζοµένων και
των συνταξιούχων του Οργανισµού Σχολικών Κτηρίων. 

Εποµένως, επιστρέφοντας όλα αυτά που µου απέδωσε ο συ-
νάδελφος, κ. Μαυρίκος, δεν κάνουµε στηµένες συζητήσεις. Δεν
ξέρω αν έχετε προσωπική ή κοµµατική εµπειρία και αναφέρεστε
σε στηµένες συζητήσεις. Όταν έρχονται εδώ  και τοποθετούνται
οι συνάδελφοί µου, τους οποίους επικαλέστηκα και στους οποί-
ους αναφέρθηκα, τον κ. Πρωτόπαπα και την κ. Χριστοφιλοπού-
λου, σωστά απέδωσαν τη διάθεση που υπήρχε από τη µεριά της
Κυβέρνησης, όντως µε µια νοµοθετική παρέµβαση να λύσει το
ζήτηµα αυτό, έτσι ώστε να απαλλαχθούν οι εργαζόµενοι και οι
συνταξιούχοι του Οργανισµού Σχολικών Κτηρίων από το δυσβά-
σταχτο βάρος της επιστροφής µεγάλων χρηµατικών ποσών. 

Αλλά πιστεύω ταυτόχρονα ότι η υπόθεση του Οργανισµού
Σχολικών Κτηρίων, κύριε Πρόεδρε, µας δίνει ξεκάθαρα µια ει-
κόνα του τι συνέβαινε όλα αυτά τα χρόνια στο στενό και τον ευ-
ρύτερο δηµόσιο τοµέα και ποιες ήταν εκείνες οι εξελίξεις που
έλαβαν χώρα κατά τα τελευταία χρόνια οι οποίες οδήγησαν τη
χώρα σε µια πρωτοφανή δηµοσιονοµική κρίση. Διότι υπήρχαν
µέσα στο δηµόσιο τοµέα εργαζόµενοι οι οποίοι απολάµβαναν
του προνοµίου της µονιµότητας του δηµοσίου υπαλλήλου αλλά
ταυτοχρόνως είχαν µια εντελώς διαφορετική µισθολογική αντι-
µετώπιση, παρά το γεγονός ότι λίγο ή πολύ είχαν τα ίδια τυπικά
προσόντα. 

Αυτό το πρόβληµα το οποίο δηµιουργούσε αυτός ο κατακερ-
µατισµός στον τρόπο αµοιβής, αυτές οι ακραίες διαφορές που
υπήρχαν και τις οποίες περιέγραψε ο Επιθεωρητής Δηµόσιας Δι-
οίκησης, ήρθε πλέον η ώρα η χώρα να τις αντιµετωπίσει καταθέ-
τοντας µια νέα προσέγγιση στον τρόπο αµοιβής των υπαλλήλων
που εργάζονται είτε στο στενό είτε στον ευρύτερο δηµόσιο
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τοµέα. 
Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή που δεί-

ξατε στο χρόνο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Να σας πω κάτι, κύριε

Υπουργέ και κύριε Μαυρίκο; Το έχετε πιάσει το θέµα και βλέπω
ότι κινείστε προς τη σωστή κατεύθυνση, όσον αφορά στις αξιώ-
σεις του δηµοσίου κατά των εργαζοµένων. 

Όσον αφορά στο θέµα της αναδιαρθρώσεως και ανασυντά-
ξεως των όρων λειτουργίας του Οργανισµού είναι άλλο θέµα. 

Αλλά για τις αξιώσεις πάγια είναι η νοµολογία του Αρείου
Πάγου ότι «τα καλοπίστως ληφθέντα δεν αναζητούνται». Εκεί
µπορείτε να ακουµπήσετε –το υπαινιχθήκατε ή το είπατε ρητά-
για τη διέξοδο, ώστε να µην επιδιώκει αυτές τις αξιώσεις το δη-
µόσιο από τους εργαζοµένους, οι οποίοι καλοπίστως έλαβαν ό,τι
έλαβαν.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Υπήρξα σαφής, κύριε Πρόεδρε, ως προς το ζήτηµα αυτό.
Εγώ δεν µπορώ µε κανένα τρόπο να καταλογίσω στους εργαζό-
µενους ότι πήραν αυτά τα χρήµατα εν γνώσει τους ότι κάτι δεν
πήγαινε καλά. Γι’ αυτό και λέω ότι αυτή τη στιγµή σε συνεργασία
µε τα συναρµόδια Υπουργεία θα φέρουµε αυτήν τη νοµοθετική
ρύθµιση που θα τους απαλλάξει από το βάρος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Καλώς κινείστε. Ευχα-
ριστούµε τον κύριο Υπουργό. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ: Πάντως εµάς µας ανησυχεί, κύριε

Πρόεδρε, το γεγονός ότι σέρνεται αυτό το θέµα και έχουµε συ-
νεχείς υποσχέσεις, χωρίς να αντιµετωπίζεται επί µήνες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Νοµίζω ότι βγαίνει στο
ξέφωτο η υπόθεση.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Όταν εγώ που είχα την ευθύνη να γίνουν αυτοί οι έλεγχοι,
να κάνω τις διαπιστώσεις, γιατί έχω υποχρέωση να διασφαλίζω
τα χρήµατα του Έλληνα φορολογούµενου δηµόσια τοποθετού-
µαι και αναγνωρίζω ότι εδώ υπάρχει ένα µείζον ζήτηµα που θα
ρυθµίσουµε νοµοθετικά, νοµίζω ότι αυτό από µόνο του αρκεί και
παρέχει απόλυτη διαβεβαίωση στους εργαζόµενους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Έγινε κατανοητό. 
Ευχαριστούµε τον Υπουργό κ. Φίλιππο Σαχινίδη και τον ερω-

τώντα συνάδελφο κ. Μαυρίκο. 
Κυρήσσεται περαιωµένη η συζήτηση των επικαίρων ερωτή-

σεων.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 12:57’ λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχή Δευτέρα 10 Οκτωβρίου 2011 και ώρα
18:00’ µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό
έλεγχο: συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων, σύµφωνα µε την ηµε-
ρησία διάταξη που έχει διανεµηθεί. 
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